
Predsednik Ribiške 
zveze Slovenije

Ribiške družine gospodarijo znotraj 
svojega okoliša, se medsebojno 

wezujejo, kar se tiče porečij, istočasno 
i je pomembno, da se to gospodarjenje 

usklajuje tudi na širšem prostoru.
Nesporno je, da se z ustanavljanjem 

novih občin pojavlja vse več zahtev po 
drobljenju obstoječih ribiških okolišev v 

nekakšne majhne, ki naj bi bili na nek 
način zaokroženi z občinskimi mejami.
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Zadruga mozirje
Zgomjesavrijska kmetUska zadruga Mozirje z.0.0.
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vtasuod 15.aprilado31.maja
Spoštovani kupci. V času gradbenih del na cestišču v okolici 

bencinskega servisa prihaja občasno do motenj pri dostopanju. 
Za vaše razumevanje in obisk se vam lepo zahvaljujemo.

ERA KOPLAS d.o.o., Velenje, Prešernova 10

Financiran je vozil, o p rem e in neprem ičnin .
Informacije: 03 899 53 I 3,899 53 12
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Ob gotovinskem 
nakupu vos 

bomo nagradili!

TRGOVINA Z OBUTVIJO ZA VSE GENERACIJE II
v prodajnem centru IZOLES Nazarje, tel. št. 839 02 55 

in prodajalna JU R Č E K ^ ’ v Parižljah, tel. 705 09 33
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Po podatkih iz javnomnenjske raziskave 
ljubljanskega Centra za raziskovanje jav
nega mnenja, ki je bila opravljena v marcu, 
Slovenci najbolj verjamemo v tolar, evro, 
predsednika republike in Banko Slovenije. 
Na dnu lestvice zaupanja najdemo politične 
stranke, sodišča, državni zbor, cerkev in 
duhovščino ter vlado.

Tudi v tokratni raziskavi, ki sicer periodično 
poteka že od leta 1994, se je izkazalo, da na 
izražanje zaupanja v politične institucije 
močneje kot drugi dejavniki vplivajo nazor
ske in politične opredelitve. To se še posebej 
pokaže v odnosu do predsednika vlade, ki 
uživa visoko zaupanje med preferenti SDS, NSi 
in SLS, ne pa tudi med preferenti LDS, SD in 
strankarsko neopredeljenimi. Predsednik 
republike med političnimi institucijami uživa 
daleč najvišje zaupanje, pri tem pa so očitno 
vplivi nazorskih razlik manjši, saj mu najmanj 
podpore izrekajo preferenti SDS, največ pa 
preferenti NSi. Vmes so še preferenti SD in 
LDS.

Visoko zaupanje v Banko Slovenije in tolar 
lahko pogojno povezujemo tudi z visokim 
zaupanjem v poslovne banke, čeprav bi po

ropu bančnih sefov SKB banke pričakovaU, 
da se bo zaupanje zmanjšalo. Tudi nelogično 
zviševanje tarif za posamezne storitve v 
bančnem sektorju ljudje sprejemajo prese
netljivo mirno, verjetno zato, ker nimajo kje 
iskati drugega pribežališča. Že res, da tudi 
med bankami vlada vse večja konkurenca, 
toda večjega dela prihodkovnega kolača se 
ne brani nobena izmed njih. Lastniki hočejo 
dobiček in prav malo jim je mar, kako je 
ustvarjen. Zanje je važno, da si ga lahko 
razdelijo, v nasprotnem primeru pa zamen
jajo upravo.

Brez bank kapitalizem ne bi mogel 
funkcionirati, celo v socializmu so bile 
nepogrešljive. Njihova osnovna naloga je, 
da sprejemajo vse vrste denarnih vlog 
fizičnih in pravnih oseb, dajejo in najemajo 
kredite, opravljajo posle plačilnega pro
meta in poslujejo s tujimi plačilnimi sred
stvi. Kljub temu da zaradi padanja obre
stnih mer in obdavčitve obresti njihova 
ponudba ni več tako privlačna kot nekoč, 
še vedno tri četrtine Slovencev varčuje na 
bankah. Hkrati se banke vse bolj pove
zujejo z zavarovalnicami in družbami za 
upravljanje vzajemnih skladov. Globali
zacija hiti naprej.
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mesec pustite svoji banki?
BANKE DRAŽIJO SVOJE STORITVE

Veste, koliko denarja vsak
V zadnjih mesecih so slovenske banke precej zvišale cene nekaterih 

svojih storitev, poleg tega se je  nekaj bank odločilo  za uvedbo provizije 
za dvig gotovine na bankomatih drugih bank. Omenjeno storitev so banke 
uvedle celo na isti dan, kar daje m isliti, da cene svojih storitev usklajujejo 
v  medsebojnem dogovoru. To do potrošnikov vsekakor ni pošteno, saj 
takšne odločitve banke sprejem ajo brez vsakršnih konkretnih pojasnil, 
ne oziraje se na svoje komitente. Kot kaže, je  to  ugotovila tudi država, saj 
naj bi finančno m inistrstvo zahtevalo poročila o podražitvah.

V zadnjem  letu so banke tako 
precej dvign ile  nadom estilo  za 
mesečno vodenje računov, plačilo 
položnic tako na bančnih okencih 
kot preko elektronskega bančništ
va, za nameček pa je  nekaj bank 
uvedlo še provizijo za dvig denarja 
na bankomatih drugih bank. Do na
jvečje podražitve je prišlo pri plači
lu položnic, torej pri storitvi, ki se ji 
ne more odreči praktično nihče.

P lačilo  preko e lektronskega 
bančništva je  sicer v primerjavi s 
klasičnim  plačevanjem položnic 
precej ugodno, kar pa ni pošteno 
do tistih, ki si še življenjsko potreb
nih dobrin  ne m ore jo  vedno 
privoščiti, kaj da bi doma imeli raču

naln ik in za povrh še internetno 
povezavo. In daje paradoks še večji, 
procentualno največ preplačajo 
svoje položnice ravno tisti, ki z njimi 
plačujejo manjše zneske, med nji
mi torej tudi socialno ogroženi.

Najdražja banka za položnico tre
nutno zaračunava 410 tolarjev, kar 
potrošniku, ki mesečno plačuje pet 
položnic, letno predstavlja strošek 
več kot 20  tisoč tolarjev. To pa ni več 
majhen denar. Tudi bančni stroški, 
povezani s klasičnim  transakc i
jsk im  računom, postaja jo vedno 
višji. Za mesečno vodenje računa 
banke zaračunavajo od 3 5 0  do 
470 tolarjev.

Med posameznim i bankami so

občutno velike tudi razlike pri plači
lu uporabe transakcijskega računa 
oziroma plačilu njihovih storitev. Pri
haja celo do takšnih razhajanj, da 
nekatere banke določene storitve 
sploh ne zaračunavajo, druge pa 
svojega komitenta "oberejo" tudi za

par tisočakov! Tako je  na primer pri 
strošku zaprtja  transakcijskega 
računa. Medtem ko nekaj bank, ki 
poslujejo na slovenskem trgu, te 
storitve sploh ne zaračunava, veči
na drug ih bodočega bivšega 
komitenta »kaznuje« vsaj s tisoča
kom. Komitenta, ki se torej zaradi 
različnih vzrokov, na primer pre
dragega zaračunavanja storitev, 
odloči zapreti svoj transakc ijski

račun, to nazadnje stane vsaj ti
sočaka.

Komitente nekaterih bank vsaj 
nekaj tolarjev stane tudi vsak obisk 
bankomata, ki ni v lasti banke, kije 
izdajateljica komitentove bančne 
kartice. Preprosto povedano, če ste 
komitent NLB, denar pa dvignete na 
bankomatu SKB banke, vas bo to 
stalo 80 tolarjev. In še preprosteje 
povedano, če ne boste tekali po 
mestu in iskali bankomata, kije vlasti 
vaše banke, vas bo vaša banka de
narno kaznovala.

Država seje na pritisk javnosti že 
odločila , da razišče poslovanje 
bank in se prepriča o »čistosti« 
poslov, kijih izvajajo v zadnjem ob
dobju. Se bomo tudi mi zbudili iz 
spanca, zavitega v navidezno 
demokracijo, in vsaj preverili, kaj 
nam vsak mesec zaračunava ban
ka, kateri smo zaupali svoje pri
hranke? In stem vsaj pognali koles
je  zdrave konkurence, katere v 
Sloveniji očitno še primanjkuje.

Tatiana Golob

N a ša  a n k e ta
Denar v banke in bankam

Večje slovenske banke so se odločile  za potezo, k i m arsikaterem u 
njihovemu varčevalcu predstavlja težavo, predvsem pa maje zaupanje 
in lo ja ln o s t. Z a računavan je  p ro v iz ije  za d v ig o va n je  d e n a rja  na 
bankomatih, ki niso od matične banke, varčevalcem vsekakor ne pome
ni spremembe na bolje. Je  takšna poteza utemeljena a li gre za nekoliko 
samovoljno delovanje bank? Kako so na to  reagira li varčevalci, so osta
li zvesti dosedanjim bankam, so se odločili za spremembe? Kaj si lahko 
obetamo v prihodnje?

Stanislav Tevž, Mozirje
Za raz liko  od prej dvigu jem  sam o še na 

bankomatih od svoje banke. To me moti, saj se 
provizija počasi nabere v kar zajeten znesek, če 
velikokrat dviguješ denar na drugih bankomatih. 

Helena Žagar, Mozirje 
S icer banka, pri kateri 

sem sama, zaenkrat še ne 
računa provizije, se mi pa zdi to zelo umazan poseg 
drugih bank. Nimajo posebej pametnih razlogov 
za takšen ukrep, že tako računajo za vodenje 
računa, za plačevanje položn ic... Višina provizije 
je  absolutno previsoka. Če bi se za to odločila tudi 
moja banka, si po vsej verjetnosti ne bi izbrala nove, saj sem drugače z 
njenimi storitvami zadovoljna.

Dora Koren, Rečica ob Savinji
Sama denar dvigujem na matični banki, tako da zame osebno ni velikih 

sprememb. Po vsej verjetnosti pa za zaračunavanje provizije ni kakšnih

utemeljenih razlogov, bolj gre za sam ovoljno 
ravnanje nekaterih bank.

Marija Jerina, Nazarje
Ponavadi dvigujem le še 

na bankom atih  m atične 
banke, na kar pa prej nisem 
bila pozorna. Seveda pos
kuša jo  banke sedaj za

ne strinjam s takšnimi spremem
bam i. Poslovanja prek interneta pa se ne 
poslužujem.

Ivan Turk, Nazarje

na razpolago, da upravljajo z njim, one pa nam to 
vračajo z zaračunavanjem. Delamojim uslugo, ker 
poslujemo na njihovi banki. Zato sedaj večino stvari 
urejam prav na svoji banki in prek plačilnih kartic. 
Prej interneta nisem toliko uporabljal, a ga vedno 
bolj, saj je  mnogo ugodnejše kot klasično poslovan

je, predvsem je razlika pri plačevanju položnic. Banko sem že zamenjal, 
saj sem sledil ugodnejši ponudbi. Te se iz 
na tekočem, je to kar problem.

Boris Fabjan,
Te provizije niso dobre, niti niso utemeljene s stra

ni bank. Tu gre za samovoljen ukrep. Sedaj bolj 
pazim, da denar dvigujem tam, kjer je matična 
banka. Seveda obstajajo tudi druge možnosti, na 
primer poslovanje na internetu, vendar bo počasi 
treba vse plačati. O zamenjavi banke pa ne raz
mišljam.

Pripravila: Barbara Fužir, foto: Ciril M. Sem
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Po osmih referendumih za sa
mostojno občino je  zadevajasna: v 
Sloveniji bomo imeli 210 občin, saj 
ga verjetno ni poslanca, ki bi si drznil 
ugovarjati demokratično izraženi 
volji ljudi. Strasti iz spopadov pred

referendumi se počasi umirjajo, 
znani so zmagovalci, v primeru 
Rečice in Mozirja pravega pora
ženca sploh ni. Ostale pa so za
pisane obljube, zaradi katerih se 
zna zgoditi, da se bo v prihodnosti 
nekaterim še kolcalo.

Če smemo verjeti m inistru za  
lokalno sam oupravo dr. Ivanu 
Žagarju in pobudnikom, cepitev 
občin ne poteka v obratnem sor
azm erju s k rep itv ijo  skupnih  
stroškov. Ocena prek palca pu
šča določene dvome in pomisle
ke. Že sam o kipenje občinskih  
uprav in županov ne bo poceni, 
čeprav so m enda s lovenski 
stroški za javno upravo že sedaj 
za tretjino višji od povprečja EU.

Precej kom plicirano matema
tiko ponujajo tudi izjave ob refer
endumu: vsem bo šlo bolje, vsi 
bodo imeli več denarja, več bo in
vesticij, medtem ko občine, ki so 
izgubile del ozemlja, zagota vljajo,

da bo v resnici denarja manj in tudi 
manj obveznosti.

Kot kaže, se z  ustanovitvijo novih 
občin primerna poraba, s katero 
država vzdržuje lokalne skupnosti, 
nebo zmanjšala. Izkušnje prejšnjih 
delitev v resnici kažejo, da majhne 
občine v resnici hitreje pridejo do 
osnovne infrastrukture, torej do 
cest, vodovoda, morda še kanaliza
cije in čistilne naprave. Že slednja je  
lahko zajeten zalogaj, da o resnih 
razvojnih vzpodbudah in strokovno 
pripravljenih projektih, ki terjajo več
ja  vlaganja, ne govorimo. Izkušen
im županom malih samouprav je  že 
nekaj časa jasno, da seje potrebno 
povezovati.

Težko se je  znebiti občutka, da je  
celotna lokalna sam ouprava  
precej zmedena in brez otipljivega 
koncepta. Potem ko so poslanci 
spregledali jasno zakonsko določi
lo, da je  spodnja meja za nove 
občine 5000 prebivalcev in jih  je

lahko2000samo v izjemnih primer
ih, dobivamo same izjemne občine. 
Ob asistenci ustavnih sodnikov je  
postalo teh 2000 duš edino meri
lo, tako da bo brez večjih posegov v 
nedavno pokrpan zakon postalo 
odcepljanje osnovni koncept raz
mišljanja na lokalni ravni.

Če verjamemo ministru Žagarju, 
potem je  zakonodaja za ustanavl
janje pokrajin praktično že napisa
na. Tudi poslanci naj ne b i delali 
prevelikih težav p ri potrebnem  
spreminjanju ustave. Praksa dose
danjih izkušenj pa ni ravno vzpod
budna. Kaj lahko se namreč zgodi, 
da bo za ustanovitev pokrajin  
potrebno soglasje občin, od tu 
naprej pa se lahko zakonodajalec 
znajde v zadregi, ko zaradi lokalnih 
»interesov« soglasja preprosto ne 
bo mogoče dobiti. Brez pokrajin pa 
je  finančni obsto j občin hudo 
vprašljiva zadeva.

Savinjčan

KMETJE BODO SUBVENCIJE ZA LETO 2 0 0 5  DOBILI ŠTIRI MESECE POZNEJE KOT DOSLEJ

Suša v državni blagajni?
Velika večina slovenskih kmetov 

bo denarza neposredna plačila za 
preteklo leto  dobila š tiri mesece 
pozneje, kot so jih  prejem ali dos
lej. Nekoliko bode voči,da  je  kmeč
ka krovna organizacija Kmetijsko 
gozdarska zbornica Slovenije šele 
pretekli teden javno povzdignila 
glas in protestirala zaradi tolikšne 
zamude. Na denar nestrpno čaka
jo  zlasti večji kmetje, ki bi ga nujno 
p o tre b o v a li za sp o m lad an sko  
setev.

Kmet iz Nove Štifte Ivan Rihter ml. 
izgovorom, da je  za zamudo pri iz
plačilu subvencij krivo prilagajanje 
računalniškega program a spre
menjenemu dohodninskemu za
konu, ne verjame. Po njegovem je 
glavni vzrok za nekajmesečno za
mudo izplačil v pomanjkanju denar
ja  v državni blagajni in opozarja na 
dodatno negativno posledico, ki jo 
bo povzročila zamuda. Kmetje, ki so 
dobili izplačan denar za leto 2005 
do konca decem bra, bodo ob
davčeni po 25-odstotni stopnji, tis
ti, ki bodo denar prejeli šele letos, pa 
po 50-odstotni.

»Kmetijsko gozdarska zbornica bi 
morala biti opozicija državi in se 
trdo  poga ja ti v im enu kmetov.

Občutek je, da se vse preveč dela v 
rokavicah, kot da se ne zavedajo, 
da morajo poljedelci kupiti seme, 
gnojila  in še marsikaj drugega,« 
poudarja Rihter.

Ivan Rihter ml.: »Kmetijsko 
gozdarska zbornica bi morala 

biti opozicija državi.«
(foto: EMS)

S strani Agencije za kmetijske 
trge in razvoj podeželja je  bilo do 
konca ja n u a rja  letos izdanih le 
okoli 38.000 odločb in za subven

cije izplačanih 9,8 milijarde tolar
jev. Več kot 25.000 odločb in pos
ledično denarja  pa še vedno ni 
prišlo do kmetov. Za prim erjavo 
povejm o, da je  kar nekaj držav 
znotraj Evropske unije, ki so za pre
teklo leto svojim kmetom izplačale 
glavnino subvencij že do konca 
decembra.

Direktor Agencije Franc Kebe je v 
začetku februarja izjavil, da bodo

vsi kmetje prejeli odločbe zadnje dni 
februarja oziroma prve dni marca, 
vendar je na obljubo očitno poza
bil, saj je pred dnevi dejal, daje rok, 
ki so ga postavili za izplačilo subven
cij, konec aprila. Po njegovem naj bi 
ministrstvo za finance do 24. aprila 
odobrilo za izplačilo vseh preostal
ih vlog nekaj manj kot 17 milijard 
tolarjev.

Savinjčan

SPLETNA ANKETA NA www.savinja.com
Kako ocenjujete delo Zavoda za zaposlovanje?

Sodelujoči v spletni anketi ste večinoma ocenili delo Zavoda za za
poslovanje Republike Slovenije kot zadovoljivo, kar nekaj pa vas tudi 

meni, da svoje delo opravlja slabo.

Še nisem bil na 
zavodu 

17%

Tokrat vas sprašujemo, kako ste zadovoljni s svojo poslovno banko? 
Svoje mnenje nam lahko zaupate v anketi, ki jo  objavljamo na spletni 
strani www.savinja.com. Glasovanje bo potekalo do vključno torka, 
25. aprila 2006. Rezultate glasovanja bomo objavili v prihodnji šte
vilki Savinjskih novic.



LUČE OB SAVINJI

Dodatna sredstva za občine
Državni zbor je  v preteklem letu 

potrdil spremembe in dopolnitve 
zakona o financiran ju  občin, na 
osnovi katerih so te upravičene do 
dodatnega  denarja  za so fin a n 
ciranje investicij na področju re
gionalnih razvojnih programov in 
izvajanja strukturne, kohezijske in 
predpristopne politike na lokalnem 
nivoju. Na osnovi teh sprem em b

pripada Občini Mozirje dodatnih 24 
milijonovtolarjev, Občini Nazarje 10 
milijonov, Občini Gornji Grad 20 mil
ijonov, Občini Ljubno 21 milijonov, 
Občini Solčava 30 milijonov in Obči
ni Luče 31 milijonov tolarjev.

Dodatna sredstva naj bi občine 
nam enile  predvsem za sofinan
ciranje investicij v lokalno infrastruk
turo razvojnega pomena. V Lučah

nameravajo celoten znesek namen
iti za obnovo 2,2 kilometra ceste v 
Duplje, ki povezuje zaselke Konjski 
Vrh in Strmec ter naprej do Snežne 
jame in Raduhe. Za celotno investic
ijo vključno z odvodnjavanjem bo po 
besedah lučkega župana Cirila Ro
sea potrebno odšteti okoli 40 mili
jonov tolarjev, zato bodo razliko 
poskušali zagotoviti z rebalansom

občinskega proračuna.
V Lučah se vseskozi soočajo tudi s 

perečim problemom pomanjkanja 
parkirnih prostorov. Tega naj bi rešili 
z izgradnjo parkirišč ob križišču 
ceste za Podvolovljek, istočasno s 
parkiriščem pa nameravajo z izgrad
njo pločnika razbremeniti regionalko 
skozi občinsko središče.

Savinjčan

STANJE NA TRGU DELA NA OBMOČJU UPRAVNE ENOTE MOZIRJE V FEBRUARJU 2006

V Zgornji Savinjski dolini letos še ve« brezposelnih
Na območju mozirske upravne enote je  po podatkih Zavoda za za

poslovanje RS, Območne službe Velenje, zaposlenih nekaj preko 5 .000  
oseb, pri tem pa je stopnja registrirane brezposelnosti za več kot odstotek 
višja od republiške stopnje. Trend povečevanja brezposelnosti naj bi se 
v letu 2 0 0 6  še povečeval, saj na Območni službi Velenje potrjujejo, da so 
delodajalci z zgornjesavinjskega območja za letošnje leto napovedali 
manj zaposlitev in več presežnih delavcev.

Na našem območju jezaposlen- 
ih 5 .2 97  oseb, kar p reds tav lja  
9,8% delovno aktivn ih  oseb na 
obm očju velenjske službe zavo
da za zaposlovanje. Stopnja reg
istrirane brezposelnosti je  v jan u 
arju 2 006  znašala 11,9% in je  za 
več kot odstotek višja od repub
liške s topn je  re g is triran e  brez
p o se ln o s ti, ki znaša  10,5% . V 
Zgornji Savinjski dolini im ajo nad
povprečno stopn jo  reg is trirane

brezposelnosti vse občine, razen 
Gornjega Grada. Slaba polovica 
zaposlen ih  Zgorn jesav in jčanov 
(47,4% ) dela v nekm etijskih de
javnostih, največ pa v proizvodnji 
s tro jev  in naprav, v obdelavi in 
predelavi lesa in v proizvodnji tek
stilij. Slabih 39  odstotkov zapos
lenih dela v storitvenih dejavnos
tih, kar 14,3 odstotkov pa v kmet
ijskem sektorju. Delodajalci, ki na
jvečk ra t povprašuje jo  po dodat

nih delavcih, so s področja proiz
vodnje strojev in naprav in v ob
delavi ter predelavi lesa. V okviru 
drugih dejavnosti je  b ilo največ 
potreb po delavcih v gradbeništ
vu, trgovini in gostinstvu.

Sicer se je v prvih dveh mesecih 
letošnjega leta zaposlilo 68 oseb, 
vseeno pa se je letos brezposel
nost na obm očju Urada za delo 
M ozirje  poveča la. V feb ru a rju

2006 je bilo v evidenci brezposel
nih 901 oseba. Za letošnje leto so 
de loda ja lc i napovedali še manj 
zaposlitev in več presežnih de
lavcev. Ob tudi siceršnjem struk
turnem neskladju na trgu dela bo 
zato velikega pomena izvajanje 
ukrepov aktivne  p o litike  za 
poslovanja, v katerega je  letno vk
ljučenih okrog 30% brezposelnih.
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Kot katerakoli državna instituci
ja je tudi Zavod za zaposlovanje 
Republike Slovenije organ, ki 
zaradi birokratske neprilagod
ljivosti marsikdaj ujezi ter priza
dene prav tiste, katerim je namen
jen. Torej ljudi, ki iščejo primerno 
delo in s tem boljše življenje. Izkuš
nje so tako pozitivne kot negativne; 
mi smo poskusili poiskati oboje: 

Mlad iskalec zaposlitve, ki zaradi 
pomanjkljive izobrazbe išče delo 
kot navaden delavec, dob i delo 
(brez posredovanja zavoda ) pri 
manjšem zgornjesavinjskem pod
jetju, ki se ukvarja s splošnimi zidar
skimi deli. Prva dva meseca je  vse 
lepo in prav, zadovoljen je  tako 
delodajalec kot njegov m ladi de
lavec. Naslednje mesece je  zado
voljen le še delodajalec, vse manj 
pa n jegov zapos len i, katerega 
bančni račun ostaja prazen, ob

ljubljene plače ni in ni. Ker ima rad 
svoje delo ter se zaveda, da bo do 
druge službe težko prišel, vztraja še 
par mesecev, nato s kopico drugih 
zaposlenih jezen zapusti firmo, sve
to obljubljene plače še do danes ni 
prejel.

In kjeje tu vloga zavoda? No, nasled
nji mesec mu kot prijavljenemu brez
poselnem u ponudijo službo pri 
bivšem delodajalcu, ki očitno ponuja 
le delo, ne pa tudi zasluženega plači
la. Po obrazložitvi situacije zavod na 
srečo ne vztraja pri sprejemu dela, 
vprašanje pa je, ali bi ravnal enako, 
če bi bil brezposelni tudi prejemnik 
kakšnega denarnega nadomestila. 
Izkušnjazzavodomjevtem primeru 
pozitivna, majhno črno piko pa si za
vod zasluži za nepoznavanje situaci
je  pri omenjenem delodajalcu, o kat
erem sicer čivkajo že vsi zgomjesav- 
injski vrabci!

Mlada mamica samohranilka se 
prijavi na zavod za zaposlovanje, 
saj je  izgubila službo. Z dodeljeno 
svetovalko napišeta zaposlitveni 
načrt, mlada mamica izve, da bo 
p re jem a la  tu d i denarno  nado
mestilo, o njegovi višini in ostalih 
p rav icah  te r d o lžno s tih  bo še 
posebej obveščena v odločbi, ki jo  
bo prejela po pošti.

Kot vsaka skrbna mama, si tudi 
naša iskalka zaposlitve poskuša 
na jp re j u red iti obvezno zdra 
vstveno zavarovanje, Kotji razložijo 
na zavodu za zdravstveno zavarov
anje, je  to možno šele po prejeti 
odločbi zavoda za zaposlovanje. 
Odločba hodi do mlade mamice 
več kot mesec dni in čeprav mam
ica ve, da bi njene otroke v primeru 
bolezni zdravniki vsekakor zdravili 
tudi brez urejenega zavarovanje, je  
občutek vseeno slab. Zdi seji, da za

njene otroke ni poskrbljeno tako, kot 
bi moralo biti.

Za nameček kmalu po vpisu v ev
idenco brezposelnih dobi obvesti
lo, naj pride na sestanek z možnim 
delodajalcem. Kar je vsekakor raz
veseljivo, hudo pa jo  moti opozorilo, 
da ji bo v primeru, če se ne javi, takoj 
odvzeto denarno nadomestilo, ki pa 
ga še sploh ni dobila. Ne ve niti 
njegove višine, saj odločbe, s kate
ro bi čim prej rada pohitela urediti 
zdravstveno zavarovanje, še ved
no ni. Vabilom  na razgovore se 
vsak ič  z veseljem  odzove, a z 
grenkim priokusom, saj je  vsakič 
opozorjena, da bo izgubila nekaj, 
kar še niti prejela ni. Čeprav se bi
rokratskih nesmislov zavedamo vsi 
in jih tudi sprejemamo, je vendarle 
hudo zoprno, če prinašajo neprijet
nosti tudi našim otrokom.

Tatiana Golob



Z A D R U G A  M O Z I R J E

Zapiranje trgovin v manjših krajih
V letošnjem letu sta se v Zgornji 

Savinjski dolini zaprli še dve privat
ni trgovini, kar kaže na precejšen 
problem, saj je več kot očitno, da 
bodo ostali manjši kraji v dogled
nem času brez trgovske ponudbe. 
Z lastnimi trgovinami vztraja samo 
še mozirska Zadruga. Kot pravi di
rektor Andrej Presečnik, jim je v 
zadnjih letih uspelo obdržati real
no rast predvsem zaradi poslovnih 
povezav z Mercatorjem in Merkur
jem. Ob tem je samo vprašanje 
časa, kdaj bo tudi Zadruga prisilje
na zapirati trgovine v manjših 
zgornjesavinjskih krajih.

Verjetno  ni da leč  od resnice 
Presečnikovo razmišljanje, da bo 
potem, ko bo tudi Zadruga začela

zapirati trgovine, nastal v Zgornji 
Savinjski dolini manjši »potres«, če
prav nihče niti z očesom ne trene, 
ko trgovine zapirajo zasebniki. Gre 
za izrazit problem podeželja, na 
drugi strani pa se s širitvijo trgov
ske ponudbe po večjih krajih in 
predvsem  o bč insk ih  s red išč ih  
kaže izrazit trend »umiranja« vasi. 
Navsezadnje bo Zadruga gradila 
trgovski center v Ljubiji, vendar naj 
bi šlo po Presečnikovih besedah 
za nadomestno gradnjo.

»Projekti so pripravljeni, vendarje 
bilo potrebno uskladiti tudi novo 
križišče in dovozno cesto, ki bo is
točasno napajala Hoferjev in naš 
prodajni center. V sklopu predvi
dene razširitve Podrožnika se bo 
gradila povezovalna cesta za Lepo 
Njivo in Ljubijo,« razlaga direktor

Zadruge in dodaja, da je  do čas
ovnega zamika gradnje prišlo izk
ljučno zaradi iskanja najboljše pro
metne rešitve.

Glede kmetijskega dela poslovan
ja  Presečnik ostaja zmeren opti
mist. Na področju odkupa mleka so 
po dolgotrajnih pogajanjih mlekarji 
uspeli uskladiti pogodbo. Z njo nihče 
ni povsem  zadovo ljen , vendar 
predstavlja optim alno rešitev, je  
prepričan Presečnik.

Savinjčan

Glede kmetijskega dela 
poslovanja Zadruge Mozirje 
ostaja Andrej Presečnik zmeren 
optimist (foto: EM S)

O B Č I N S K I  S V E T  NAZ ARJ E

Jožetu Kavtičniku podpora za ravnatelja OŠ Nazarje
Člani občinskega sveta občine Nazarje so na 26. redni seji drugi torek 

v aprilu sprejeli zaključni račun proračuna Občine Nazarje za leto 2 005  
in nov občinski statut, ki bo začel veljati po objavi v uradnem glasilu. Župan 
Ivan Pumat je uvodoma poročal svetnikom, da je bil sklep s prejšnje seje 
o objavi prodaje lastniškega deleža v družbi Energetika Nazarje realiziran 
in da se za nakup resno zanimajo tri podjetja.

Urbanistka Milka Grom je  svet
nikom predstavila stališče Medo
bčinskega urada za okolje in pros
tor Sa-Ša regije na pripombe, ki so 
b ile  p osre do van e  v fa z i javn e  
razgrn itve  lokac ijskega  načrta  
Bič v Šmartnem ob Dreti. Svetniki 
so se s stališčem strinjali, preds
ednik krajevnega odbora Šmar
tno Bojan Štrukelj pa je  ob tem 
opozoril, da je  potrebno s pripra
vo prostorskih aktov pohiteti, saj 
se o dse ljevan je  m lad ih  družin  
nadaljuje. Podobnega mnenja je 
tudi župan Ivan Pumat, k ije  ape
liral na Gromovo, naj prostorske 
akte, ki so v izdelavi, dokončajo do 
septembra, da bi jih  lahko občin
ski svet sprejel še v tem mandatu.

Precej obsežna razprava se je 
razvila pri oblikovanju mnenja k im
enovanju novega ravnatelja Os
novne šole Nazarje. Sedanji vrši
lec d o lžno s ti ra vna te lja  Zvone 
Smrke seje odločil, da se za omen
jeno funkcijo ne bo več potegoval, 
na javni razpis pa seje prijavilo šest

kandidatov, ki v celoti izpolnjujejo 
razpisne pogoje: Andreja Mavrič, 
zaposlena na OŠ Nazarje, Gorazd 
Sotošek, zaposlen na Zavodu Re
publike Slovenije za šolstvo v Celju, 
Darko Menih, zaposlen na OŠ Šoš
tanj, Andreja Zupan, zaposlena na 
OŠ Braslovče, Jože Kavtičnik, za
poslen na OŠ Anton Aškerc v Ve
lenju, in Brigita Krajnik Mavec, za
poslena na OŠ Gorica v Velenju.

Na podlagi temeljitega tehtanja 
med argumenti, ki s o jih  v svojih 
prijavah navedli posamezni kan
didati, so se svetniki odločili, da 
p od p re jo  ka n d id a tu ro  Jože ta  
K av tičn ika , ki že im a več le tne  
ravnateljske izkušnje. Iz njegove 
prijave je  bilo mogoče razbrati, da 
si namerava v primeru imenovan
ja  za ravnatelja prizadevati tako 
za profesionalno pedagoško delo 
na šoli kot za uspešno sodelovan
je  z lokalno skupnostjo, prav sled
nje pa je za majhno občino, kot je  
nazorska, po mnenju svetnikov 
izjemnega pomena. O imenovan

ju  novega ravnatelja OŠ Nazarje 
bo skladno z zakonodajo odločal 
svet šole.

Na p red log  O snovne šo le  
Nazarje so člani občinskega sve
ta v nadaljevanju seje sprejeli sk
lep o povišanju ekonomske cene 
vrtca v Nazarjah in Šmartnem ob 
Dreti. Le-ta sedaj znaša za ja s li 
79.312 tolarjev, kar p redstavlja  
10-odstotno povišan je , za pro 

g ram  od 3 do 5 let pa 6 8 .7 2 7  
to la rjev, kar p redstav lja  petod
stotno podražitev. V primerjavi s 
cenami tovrstnih storitev v obči
nah Mozirje, Gornji Grad in Ljub
no im a ta  sed a j n a zo rsk i in 
šm a rčk i v rte c  sko ra j n a jn iž jo  
ceno za prvo starostno skupino 
otrok, za drugo starostno skupi
no otrok pa skoraj najvišjo.

Franci Kotnik

MUZEJ VRBOVEC NAZARJE

Barbaru Šoster Rutar se 
pet let direktorica muzeja
Občinski svet občine Nazarje je na 

zadnji seji znova imenoval Barbaro 
Šoster Rutar za direktorico javnega 
zavoda Muzej Vrbovec. Šoster Ru
tarjeva seje  edina prijavila na javni 
razpis za omenjeno funkcijo, občin
ski svet pa je glede na njeno dose
danje zelo uspešno delo odločitev 
o imenovanju za nadaljnjih pet let 
sprejel soglasno.

KF

Barbara Šoster Rutar
(foto: EM S)



Borut Jerše (foto: EM S )

Predsednik krovne organizacije slov
enskih ribičev vidi svoje poslanstvo v 
nenehnem  prizadevanju, da bi sloven
sko sladkovodno ribištvo tudi v prihod
nje nadaljevalo svojo uspešno, več kot 
stoletno tradicijo . Savinjo in Zgornjo  
Savinjsko dolino tertukajšnje ljudi poz
na skoraj kot lasten žep, saj je  bil in je  
ponovno član ljubenske ribiške družine. 
U m ir je n  d ip lo m a t in z a p ris e ž e n  
okoljevarstvenik ima nemalo zaslug, da 
so uporabniki Savinje dosegli načelen  
dogovor o sožitju različnih interesov, 
kar je  edina garancija, da bo Savinja  
tudi prihodnjim rodovom služila vsijaju  
evropske lepotice m ed prim erljivim i 
rekami.

- Koliko je Ribiška zveza Slovenije vključena 
v pripravo nove zakonodaje o sladkovodnem 
ribištvu in kaj spremembe sploh prinašajo?

Še vedno je  v veljavi zakon iz leta 1976. Ugo
tovimo lahko, da je  kljub »starosti« dober v svo
jih  izhodiščih in karje bistveno, naravnanje nar
avovarstveno. Osnovno izho d išče  R ibiške 
zveze Slovenije je, da je  potrebno nadgraditi 
pozitivne elemente obstoječega zakona. Ak
tivnosti okoli sprejema novega zakona so stek
le okoli leta 1994, v času m in istrovan ja  dr. 
Jožeta Osterca smo bili priča prvemu osnutku. 
Od samega izhodišča smo predlog pripravljali 
skupaj, se pravi, vlada in krovna ribiška organ
izacija. Zadeve so bile tako daleč, da bi bil lahko

POGOVOR S PREDSEDNIKOM RIBIŠKE ZVEZE SLOVENIJE BORUTOM JERŠETOM

D r o b l j e n j e  r i b i š k i h  

o k o l i š e v  j e  š k o d l j i v o
na vladi sprejet, vendar je  z zamenjavo politične 
garniture vsa stvar nekoliko zastala.

Sedaj smo priča drugemu osnutku, k ije  nas
tajal v času kmetijskega ministra mag. Francija 
Buta in je  osnova zadnjemu predlogu, kije prišel 
na svetlo v maju lanskega leta. Ob tem moram 
ugotoviti dvoje: prvič, da, žal, nismo sodelovali 
pri pripravi izhodišča, in drugič, da smo vključe
ni v proceduro okrog razprave o zakonu. Ne 
glede na to, tudi zadnji osnutek zakona je  v ve
liki meri upošteval pripombe ribičev. Kot mi je 
znano, je  vlada na seji 9. marca sprejela pred
log zakona in ga posredovala v državni zbor.

- Lahko predstavite glavne izboljšave oziro
ma nadgradnje zakona iz leta 1976?

Kot prvo in bistveno izhodišče je  potrebno 
omeniti koncesijo kot neko nadomestilo za up
orabo dobrine. Ribiška zveza Slovenije temu 
principu ne nasprotuje, vendar želimo, da se za 
koncesijo opredelijo zelo jasni kriteriji, kar pome
ni, daje  potrebno kategorizirati vode, daje treba 
določiti, od česa in kako se koncesija plačuje, in 
nenazadnje , treba  je  o vred no titi tu d i delo 
rib ičev, ker sm o ves čas brez nadom estila  
opravljali za državo vso to delo.

Na žalost v zadnjem predlogu zakona ni kri
terijev, karje  ena od osnovnih pripomb. Druga 
pripomba, ki jo  je  pripravljavec zakona upošte
val, je  ta, d a je  potrebno nadaljevati s tradicijo 
takšne organiziranosti ribištva v Sloveniji, ki se 
je  v preteklosti izkazala za absolutno pozitivno. 
To pomeni, da z ribjim življem še naprej upravl
ja jo  ribiške družine vjavnem  interesu na račun 
države. Ribiške družine so resda organizacije 
civilne družbe, enako velja za njihove zveze in 
Ribiško zvezo Slovenije, vendar v primerjavi z 
Evropo rezultati kažejo, da je  ta način upravl
janja dal v zadnjih 50 letih v primerjavi z drugimi 
modeli nadpovprečne rezultate. V zakonskem 
osnutku je  ohranjena prednostna pravica ri
biških družin oziroma dosedanjih upravljavcev 
pri pridobitvi prve koncesije, seveda pod pogo
jem, da izpolnjujejo z zakonom predpisane za
hteve.

Ribiške družine morajo vse svoje obveznosti 
izpolnjevati na zahtevanem strokovnem nivo
ju, kar deloma opravijo s profesionalnimi delav
ci, to je redno zaposlenimi, delno pa z ustrezn
imi strokovnjaki, ki delajo za družine prosto
voljno, vendar po svoji izobrazbi ne zaostajajo 
za redno zaposlenim i. Marsikdaj so celo bolj 
izobraženi. Gre za to, da v sladkovodnem ribišt
vu danes v Sloveniji ni odločilen kapital, ampak

ljubezen do narave in življenja v vodah, karje  
bistvena prednost civilne družbe.

- Torej ni bojazni, da bi se, podobno kot je 
težnja pri lovstvu, tudi v ribištvu skozi mala vra
ta uveljavila določena oblika zakupnega sis
tema?

Zagotovo lahko rečemo, da je  bojazen up
ravičeno prisotna. Ne smemo si zatiskati oči in 
se sprenevedati, da v času, ko se spreminja 
zakon, niso planile na površje vse zatrte strasti 
glede lastništva, zakupništva in še česa. Ribiči 
pričakujemo, da bo država pokazala modrost 
in ohranila sistem, ki se je  izkazal za dobrega. 
Ljubiteljsko upravljanje z ribami oziroma voda
mi je  treba pravilno razumeti, saj so ribiške 
družine dolžne izpo ln jevati vse z zakonom  
predpisane strokovne obveznosti. Da ne omen
jam  celotne nadgradnje, ki jo  je razvila Ribiška 
zveza Slovenije glede strokovnega usposabljan
ja, varstva narave, mednarodnih dejavnosti in 
še bi lahko našteval.

- Kako komentirate pobude po ustanavljanju 
novih ribiških družin, kar bo, v kolikor bo na to 
pristala tudi država, s podelitvijo koncesij za 
upravljanje z vodami, precej spremenilo se
danji zemljevid ribiških okolišev in posledično 
število ribiških družin?

Ribiška zveza Slovenije stoji na stališču stroke 
in čim večje učinkovitosti gospodarjenja. To 
pomeni, da obstoječe ribiške družine ohranijo 
upravljanje z dosedanjimi ribiškimi okoliši, za ka
tere se je  izkazalo, da so dobro postavljeni. Ta 
zadeva se pelje iz časov Marije Terezije, vendar 
govorimo o zaokroženih celotah, ki omogoča
jo  precej dobro gospodarjenje. Ribiške družine 
gospodarijo znotraj svojega okoliša, se medse
bojno povezujejo, kar se tiče porečij, istočasno 
pa je  pomembno, da se to gospodarjenje usk
lajuje tudi na širšem prostoru. Nesporno je, da 
se z ustanavljanjem novih občin pojavlja vse več 
zahtev po drobljenju obstoječih ribiških okolišev 
v nekakšne majhne, ki naj bi bili na nek način 
zaokroženi z občinskimi mejami.

Po našem mnenju ni prav, da povezujemo 
strokovne kriterije delitve okolišev z upravno ad
ministrativnimi okoliši. To povezovanje je  brez 
s trokovne  u te m e ljitve  in je  sam o po sebi 
škodljivo. Na zadeve je  treba gledati z vidika 
učinkovitega gospodarjen ja  in m islim , da v 
okolišu, ki obsega dve do tri občine, ni nobene 
objektivne ovire za skupno gospodarjenje. Im
amo precej primerov uspešnega sodelovanja
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županov in ribičev, kar se odraža skozi dobre 
rezultate. Dejstvo je, da se pojavljajo številne 
zahteve in verjetno bo nov zakon moral upošte
vati predvsem strokovna izhodišča ter se do 
tega opredeliti. Zakonodajalec ima v rokah 
škarje in platno, zato lahko sivari ohrani, čeprav 
se zavedamo, da lahko uzakoni tudi drugačne 
rešitve. Ribiška zveza Slovenije bo vsekakor 
dosledno zagovarjala nedeljivosti okolišev.

- Pobudniki delitve okolišev imajo v precejš
nji meri podporo lokalnih oblasti, se pravi poli
tike in prav politika bo v končni fazi odločala in 
odločila. Ste z župani, kjer so težnje po samos
tojnih ribiških okoliših najbolj izrazite, sploh 
izmenjali stališča oziroma ste jim skušali dop
ovedati, da je delitev škodljiva?

Krovna organizacija slovenskih ribičev zago
varja stališče, da je  potrebno v vseh lokalnih 
okoljih vzpostaviti dialog in poskušati s pomoč
jo  strokovnih argumentov doseči ustrezen kon
senz. Slovenija je  majhna, vendar prepletena z 
množico različnih interesov. Marsikje v resnici 
»škriplje« in pred tem si ne kaže zatiskati oči. Po 
eni s tran i poskušam o p om a ga ti r ib išk im  
družinam, po drugi strani pa si prizadevamo 
preko lokalnih zvez županom predstaviti naša 
stališča. Dialog je  v tem trenutku edina produk
tivna možnost, ostalo je  stvar zakonske ure
ditve.

- Kdor vas pozna nekoliko bolje, ve, da izko
ristite vsako priložnost za slavospev lepotam 
slovenske krajine, vendar je  očitno, da ima 
Savinja v vaših očeh posebno žlahten blesk...

Poskušal bom odgovoriti z argumenti, čeprav 
nisem povsem neodvisen, kar se tiče čustev do 
Savinje. Ob praznovanju 115-letnice Ribiške 
zveze Slovenije v Mozirju smo pripravili posvet 
na tem o Savin ja, včera j, danes in na tem  
srečanju smo poskušali soočiti različna stroko
vna m nenja na jod lične jših  poznavalcev ra
zličnih elementov vode in življenja v njej. Nespor
na ugotovitev je  bila, d a je  bil na tem področju 
narejen ogromen korak naprej in da so ribiči z 
vsemi drugim i, ki skrbijo za vodo, po zadnji 
katastrofalni poplavi uspeli to  vodo v izredno 
kratkem času dvigniti nazaj vsaj na tak, če ne 
celo višji nivo, kot je bil pred letom 1990.

Ob vsemu upoštevanju degradacije, k ije  tu
kaj izrazito prisotna vsaj pri regulacijah in ne
upoštevanju naravnih danosti, so se na tem 
obm očju obnašali izredno mačehovsko. Ob
nove jezov in m linov ni bilo, skratka Savinja je 
hudourniška reka do Celja. Druga resnica je, 
da je  bilo ob tej realnosti ogrom no narejen
ega, kar pomeni, da so vse ribiške družine na 
Savinji dosegle velik uspeh in dobro gospo
darijo.

- Na tej lepotici se izkazujejo sila različni in
teresi. Eden večjih je gotovo izgradnja malih 
hidroelektrarn, kar predstavlja precejšen 
poseg v prostor.

Ribiči poskušamo biti objektivni. Voda je  nar
avna dobrina, ki ni ne last ribičev, ne električar
jev, ne kajakašev ali koga četrtega, ampak je 
naravna dobrina, s katero je potrebno pamet
no upravljati. To je osnovno izhodišče. Ta voda 
ima neke osnovne zakonitosti, kijih moramo vsi 
spoštovati. Glede malih hidroelektrarn je lahko 
z gotovostjo ugotoviti, d a je  elektrika potrebna, 
ampak ob tem je  potrebno upoštevati zakoni
tosti, ki zagotavljajo preživetje vodnega življa. 
Napačno razume, kdor misli, da smo ribiči nas
trojeni proti investitorjem. Preprosto pričaku
jemo, da bo ta država postavila neka pravila 
igre, zno tra j ka te rih  bo p ros to ra  za vse. 
Nenazadnje naj bi te vode služile tudi prihodn
jim  rodovom. Dialog je  včasih težak, posebno 
kadar je  denar v igri, kadar so v ozadju drugi 
interesi. Civilna družba bi morala biti v tem  dia
logu enakovreden in spoštovan partner. Evropi 
je to že zdavnaj jasno, nam pa gre včasih ta 
zadeva še nekoliko trdo od rok.

- Vsi omenjeni se zaklinjate, da ste naravo
varstveniki in da spoštujete zakone, vendar v 
praksi zadeve ne funkcionirajo najbolje.

Treba je  upoštevati objektivne kriterije in ar
gumente. Bom zelo konkreten. Če določen po
tok prenese, ne da bi ga uničili, male hidroele
ktrarne moči petih kilovatov ali nekaj podobne
ga, potem je to meja in nikakor ni dopustno, da 
postanejo zadeve desetkrat večje. Tu je  vzrok, 
da ribiči ne marajo investitorja. Ni problema, če 
se nekdo vozi s kajakom ali kanujem pri vodosta
ju, ki to omogoča, ne more pa se voziti, kadar so 
izredno nizke vode in se uničujejo drstišča. Te 
objektivne kriterije je seveda potrebno določiti. 
Od občin pričakujemo, da določijo plovni režim, 
ki bo določal obveznosti tako ribičev, kajakašev 
in vseh ostalih. Igra mora biti poštena in kriteriji

spoštovani. Parole so premalo, zato je  potreb
no naravovarstveno usmeritev dokazati z de
janji.

- Ali na Ribiški zvezi Slovenije podpirate ide
jo ponovne izgradnje jezov in pragov na Sav
inji, ki je nekako povezana z načrtovano izgrad
njo nekaj deset malih hidroelektrarn?

Revitalizacija Savinje se mi zdi v tem trenutku 
najbolj pomembna, glede tega smo že imeli 
uradne razgovore na ministrstvu za okolje in 
prostor. Mislim, da obstajajo dobri zgledi, da bi 
se skupaj z lokalnim i skupnostmi lotili revital
izacije zgornjega dela Savinje. To bi bilo enk
ratno dejanje in znotraj tega projekta se lahko 
vsi na jdem o. R ibiči računam o, da nas bo 
država povabila, da s svojim strokovnim znan
jem  sodelujemo pri upravljanju z ribami. Vsi, ki 
želijo v tem  kontekstu najti prostor za male hid
ro e le k tra rne , bodo seveda tu d i d ob ili 
priložnost, vendar mora ta projekt postaviti 
povsem jasna pravila igre.

Moram reči, da v Avstriji, ki ima nekaj več iz
kušenj na tem  p od ro č ju , n iso več tako  
brezpogojno naklonjeni izgradnji malih hidroe
lektrarn. Nasprotno, ugotavljajo, da obstaja ve
liko argumentov proti. Ne glede na to, je  potreb
no upoštevati stroko in zagotoviti soočenje 
strokovnih pogledov. Kot prvo pa bi morali bolj 
upoštevati naravne danosti. To bi moralo biti v 
slovenski državi bolj pomembno in spoštovano 
vodilo, kot v resnici je. Narava je začetek vsega, 
zato bi se morali ljudje prilagajati, ne pa da živi
mo, kot da se bo narava prilagajala malim hid
roelektrarnam ali vsem drugim. Denar, ki ga na 
pravilen način vložimo v naravo, se bo mogoče 
žeju tri bolj obrestoval kot tistih nekaj kilovatnih 
ur električne energije.

Pogovarjal se je Edi Mavrič -  Savinjčan

KRAJEVNA SKUPNOST MOZIRJE

Pred praznikom
Že dolga leta v dnevih okoli godu sv. Jurija krajani mozirske krajevne skupnosti praznujejo svoj 

praznik. Zaznamujejo ga številne tradicionalne prireditve, organizatorji, svet skupnosti in preds
ednik Roman Čretnik, pa v sodelovanju z društvi poskrbijo, da je med ponudbo vsako leto kakšna 
nova dejavnost.

Praznično vzdušje bo v kraju in njegovi okolici 
vladalo med 21. in 26. aprilom. Prvi dan se bodo 
tradic ionaln i razstavi likovnih del v prostorih 
galerije Mozirje pridružili ljudski pisci Zgornje 
Savinjske doline. Predstavili bodo že sedmi del 
knjige Slap.

Sobotno dopoldne bo v znamenju skavtov in 
njihove skrbi za čistejše okolje. Poleg tega, da bo 
za motorni promet zaprto trško jedro, bodo na 
njem uredili ulično razstavo. Med prodajnim cen
trom Tuš in občinsko stavbo bo vozil konjski taksi.
Na ta dan bo po tradicionalni trasi organizirano 
kolesarjenje. Popoldan bo na sejmišču blagoslov 
konj in plezanje na mlaj. V Mozirskem gaju bo v

dopoldanskih urah likovna kolonija za predšol
ske otroke, v farni cerkvi pa zvečer koncert pe
vske skupine Glorija.

V nedeljo dopoldan bo slovesna maša, po njej 
pa druženje krajanov in koncert godbe na piha
la, Nedeljsko popoldne bo tudi letos v znamenju 
pevskih družin. Pod okriljem Kulturnega društva 
Jurij se bodo srečale že deseto leto zapored. V 
torek zvečer bo v galeriji predstavitev knjige 
spominov generala Ivana Dolničarja. Kot zadnja 
v nizu prireditev bo v sredo, 26. aprila, popoldan 
v Mozirskem gaju družabna rez lani posajene 
potomke najstarejše trte.

Benjamin Kanjir



T U R I S T I Č N I  C E N T E R  G O L T E

»S poslovanjem smo zelo zadovoljni«
V ponedeljek, 10. aprila, je  uprava družbe Golte d.o.o. na skupščini 

predstavila rezultate poslovanja za leto 2005. Poletna sezona še ni popol
noma rentabilna, zato pa je bila toliko boljša zimska, del katere bo vplival 
še na letošnje rezultate. Lani so ustvarili 5 .0 00 .00 0  tolarjev čistega 
dobička, ki ga bodo porabili za pokrivanje izgube iz prejšnjih let.

»S poslovanjem smo zelo zado
voljni. V zimski sezoni bomo imeli 
skupaj okoli 130 dni obratovanja. 
Število ob iskova lcev  bo okoli
80.000. Zgodnja zima je  omogoči
la  da smo naprave pognali že 3. de
cembra in bi glede na snežne raz
mere lahko »potegnili« vse do pr
vomajskih praznikov, če bi bilo zan
imanje,« je razložil direktor Ernest 
Kovač.

Uspešna je  bila tudi poteza, da so 
za goste, ki so se do Starih stan 
pripeljali, ponudili popust pri naku
pu kart in tako razbremenili gondol
sko žičnico. To možnostje čez zimo 
izkoristilo okrog 1.500 obiskoval
cev mesečno.

Obilna snežna odeja pa bo najbrž 
ovira za pričetek letne sezone, saj 
so nameravali Alpski vrt odpreti in

ponuditi že prvim obiskovalcem  
Mozirskega gaja. Tudi sicer imajo z 
alpinetumom letos velike načrte. 
Urediti nameravajo poti, stopnice in 
ograje, da bo dostopen tako stare
jš im  kot otrokom. Pri vhodu bodo 
zasadili grede z večjimi skupinami 
alpskega cvetja.

Poletno sezono želijo dvigniti na 
višji nivo, zato bodo na novo ure
dili tako poti iz doline kot tudi pot 
po G olteh. Skozi vse po le tne  
m esece bodo  o rg a n iz ira li p r
ireditve in dogodke kot sta plan
šarski in lovski praznik, pozabili pa 
ne bodo niti na športne prireditve. 
Prenovili in prepleskali bodo ho
tel in obnovili fasado.

Letos bo to tretja poletna sezo
na. V prvi so beležili obisk 2.500 
obiskovalcev, lan i jih  je  b ilo  že

5.000, zato predvidevajo, da bi jih 
z dobrim i poslovnimi prijemi letos 
lahko gostili 10.000. V ta namen si

Ernest Kovač: »Z uspešnim 
trženjem turizma bomo lahko 
odpirali nova delovna mesta.«

(foto: Marija Lebar)

želijo povezovanja s turističn im i 
ponudniki vZgornji Savinjski dolini, 
pri čemer računajo zlasti na Log

arsko dolino in Mozirski gaj. Pogre
šajo povezavo z gostinci in tistimi, 
ki v dolini nudijo nastanilvene ka
pacitete, saj sam i nim ajo dovolj 
možnosti za nočitve. Tukaj vidijo 
priložnost za individualne ponud
nike nastanitev.

Še bolj želijo popestriti ponudbo 
na Starih stanah, kjer bi radi gostom 
ponudili zlasti specialitete in do
brote zgornjesavinjskega porekla, 
kot so borovničevo žganje, ja 
bolčnik, sir, želodec pa tudi čisto 
navadne žgance.

»Prepričani smo, da ima naša 
okolica velik turistični potencial, ki 
ga bomo lahko tržili le povezani, da 
bomo na velikih trgih prepoznavni. 
Treba se bo ozreti k novim tržiščem, 
kot je  Madžarska. Svojo ponudbo 
bomo predstavili tudi na spletnih 
straneh, Z uspešnim trženjem tur
izm a bom o lahko odpira li nova 
delovna mesta in bo od tega imela 
koristi tudi širša skupnost,« je še 
povedal Ernest Kovač.

Marija Lebar

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE OBMOČNA ENOTA NAZARJE

Omejki in kmetijske 
subvencije

V zadnjem letu smo priča številnim »čiščenjem« kmetijskih površin, ki 
imajo svoj vzrok v sistemu kmetijskih subvencij. Z začetkom uporabe le
talskih posnetkovtudi pri kmetijskih subvencijah so mnogi kmetje nam
reč ugotovili, da so v preteklih letih uveljavljali subvencije tudi za delno 
zarasle parcele, od lani pa to ni več mogoče. Zato so se mnogi lastniki 
odločili za »čiščenje« zaraslih površin.

Drevje, posebno pa grm ovje v 
kmetijski krajini opravlja številne 
pomembne vloge. V prvi vrsti je  živ
ljenjski prostor številnih ptic in drugih 
manjših živali, ki ob tem, da lepšajo 
naš vsakdan, uravnavajo tudi neka
tere poljske »škodljivce«. Omejki 
zmanjšujejo moč vetrov, so občasen 
vir drv in dajejo prijeten videz kmeti
jski pokrajini. Tudi drevje in grmovje 
ob vodotokih opravlja številne vloge 
in intenzivno gospodarjenje ob po
tokih in rekah zato ni primerno, poli
vanje gnojnice ob potoku je škodljivo 
za naravo (in za človeka) in zato z 
zakonom prepovedano.

Na zavodu za gozdove svetujejo 
zm ernost pri »čiščenju« zaraslih

površin. O pozarja jo , da sistem  
GERK omogoča ohranjanje do dva 
m etra š irok ih  z drevjem  ali 
grmovjem zaraslih pasov in otočk
ov ter da lahko na kmetijskih površ
inah ostane do 50 gozdnih ali kak
šnih drugih dreves po hektaru, brez 
o db itkov  pri subvencijah  ali 
kakršnihkoli drugih negativnih pos
ledic za kmeta. V evropskem (torej 
našem) sistemu kmetijsko-gozdar- 
skih subvencij so predvidene celo 
postavke, ki predvidevajo osnovan
je novih omejkov v kmetijski krajini, 
a se pri nas še ne uporabljajo v prak
si. Zaradi subvencij torej ni treba 
»počistiti« čisto vsega.

Damjan Jevšnik

OSNOVNA ŠOLA NAZARJE 
Zadrečka cesta 37  
3331 Nazarje

N A Z A R J E

VPISUJE OTROKE V VRTEC 
NAZARJE IN ŠMARTNO OB DRETI 

ZA ŠOLSKO LETO 2 0 0 6 /2 0 0 7

Prijavo za vpis otroka v vrtec Nazarje in Šmartno ob Dreti 
pošljite na OSNOVNO ŠOLO NAZARJE, Zadrečka cesta 37, 

3331 NAZARJE.

Podrobnejše informacije in obrazce za vpis dobite v 
tajništvu OŠ NAZARJE - tel. št.: 839-13-60, v vrtcu Nazarje 

- tel. št.: 5-833-992 in v vrtcu Šmartno ob Dreti - 
tel. št. 5-845-220.

Vpis otrok v vrtec Nazarje in Šmartno ob Dreti bo trajal do 
30.5.2006.



RAZŠIRJENA SEJA GOSPODARSKE ZBORNICE SA-SA REGIJE

Minister Drobni« prisluhnil predstavnikom 
gospodarstva Sa-Sa regije

Na razširjeni seji upravnega od
bora Savinjsko-šaleške območne 
zbornice Velenje prejšnji torek so 
gospodarstveniki v razgovoru z 
ministrom za delo, družino in so
cia lne zadeve mag. Janezom  
Drobničem in generalnim direk
torjem  direktorata za invalide 
mag. Cvetom Uršičem podprli re
formne usmeritve vlade za večjo 
fleksibilnost trga dela. V Sa-Ša 
regiji je  število zaposlenih v inva
lidskih podjetjih karšestkrat večje 
kot v drugih regijah v Sloveniji, 
med sedmimi invalidskimi pod
jetji pa so tri največja tovrstna 
podjetja v Sloveniji (Blues, HTZ in 
Gorenje IPC).

Upravni odborje sfunkcije razrešil 
dosedanjo predsednico Marijo Vr
tačnik (ker je v minulih dneh spre
menila status zaposlene osebe v 
upokojeno), namesto nje pa so za

predsednika izvolili dr. Uroša Rotni- 
ka, predsednika uprave Termoele
ktrarne Šoštanj. Med bistvenim i

odbora zbornice so predlog in ak
tivnosti za ustanovitev soglasno 
podprli.

Novi član upravnega odbora območne gospodarske zbornice je postal 
direktor KLS Ljubno Mirko Strašek (prvi z leve) (foto: Jože Miklavc)

dogovori velja umeniti ustanovitev 
Fakultete za energetiko v občini 
Krško, ki bi naj imela dislociran odd
elek v Velenju. Člani upravnega

OSNOVNA SOLA FRANA KOCBEKA G. GRAD
Kocbekova cesta 21
3342 GORNJI GRAD
Tel.: (03) 839-04-40, 839-04-41
Fax: (03) 584-30-12
E-mail: sola,gornji-grad@guest.arnes.si

OSNOVNA ŠOLA FRANA KOCBEKA 
GORNJI GRAD 

» E N O T A  V R T E C «

RAZPISUJE

V P IS  O T R O K  V  V R T E C  G O R N J I  G R A D  

IN  V R T E C  B O Č N A  z a  š o l s k o  l e t o  2 0 0 6 / 2 0 0 7 .

Vloge za vpis pošljite na naslov:
O Š  F ra n a  K o c b e k a  G o rn ji G ra d , 

K o c b e k o v a  c e s ta  2 1 , 3 3 4 2  G o rn ji G ra d , 
najkasneje  do  31.5.2006.

Vpisnice in vse dodatne informacije 
dobite v tajništvu OŠ Frana Kocbeka Gornji Grad 

(tel. št.: 839-04-40 ali 839-04-41), 
v vrtcu Gornji Grad (tel. št. 584-31-15) in 

v vrtcu Bočna (tel. št. 584-51-19).

Minister Janez Drobnič je v zvezi 
z nastajajočo delovnopravno za
konodajo s področja zaposlovanja 
in sprememb statusa invalidskih 
podjetij zagotovil, da bodo priprav
ljavci upoštevali tudi predloge delo
dajalcev in da od gospodarstvenik
ov p ričaku je jo  odzivno javn o  
razpravo. Med najbolj izpostavljen
im i skup inam i na trgu  dela bo 
država nam enila  posebno skrb 
ukrepom za zaposlovanje mladih, 
zaradi odgovornega odnosa do 
ranljivih skupin pa še posebej inva
lidom.

V zvezi s stabilnostjo olajšav in 
mehanizmov za delovanje invalid
skih podjetij sta Uršič in Drobnič 
zagotovila, da se bo Slovenija v 
določenem  delu obveznega de
leža invalidov v teh podjetjih mora
la prilagoditi direktivam Evropske 
unije, radikalnih in hitrih sprememb 
pa na tem področju ni mogoče iz
vesti. Analize dosedanjih ukrepov 
kažejo na večji trend zaposlovanja 
invalidov, posebej po uvedbi kvot- 
nega sistema. Ker se je izkazalo v 
dosedanji praksi, da so ponekod 
zlorabljali ugodnosti in zakonodajo 
zaposlovanja v invalidskih podjetjih 
za nelojalno ustvarjanje dobička, 
bodo v prihodnje vladne službe na 
to bolj pozorne.

Predstavniki gospodarstva in pod
jetij s statusom invalidskih podjetij pa 
so v razpravi zanikali takšno izko
riščanje ter da s polno odgovornos
tjo do invalidov zagotavljajo zanje 
prilagojena delovna mesta. Seveda 
pa tudi zanje velja ekonomija, saj 
gre za podjetja na trgu.

Č lani upravnega odbora  GZS 
SŠOZ Velenje so imenovali dva nova 
člana, Mirka Straška (KLS Ljubno) 
in dr. Cvetko Tinauer (Perspektiva 
d.o.o. iz Šoštanja), ki sta nadomesti
la dva dosedanja člana, ki jima je 
zarad i sprem enjenega sta tusa 
predčasno potekel mandat.

Jože Miklavc

BORZA PONUDB IN POVPRAŠEVANJA
Borzoje oblika mednarodnih poslovnih priložnosti malih in sred

nje velikih podjetij na trgu Evropske unije, centralne in vzhodne 
Evrope ter mediteranskih držav. Omogoča vam, da preko široke 
mreže Euro Info Centrov (EIC) sklenete finančno, tehnično ali pro- 

INFO CENTRE dajno mednarodno poslovno sodelovanje.
EIC Maribor (Dijana Bestijanić), tel: 02 /  333 13 07, faks: 02 /  333 13 09, e-pošta: 

diiana.bestiianic@mra.si. htta://eic.mra.si

EIC-apr-32: Špansko podjetje, 
specializirano v montaži, prodaji, 
d istribuciji in vzdrževanju dvigal, 
žerjavov, viličarjev in vozičkov, išče 
distributerje za naštete izdelke in 
podjetja za izvajanje poprodajnih 
storitev in montaže.

EIC-apr-34; Turško podjetje, de
javno v elektro sektorju in sektorju 
strojegradnje, specia liz irano na 
področju razsvetljave, sistemov za 
pametne hiše in projektni manage

ment, išče poslovne partnerje za 
komercialno, finančno in proizvod
no sodelovanje.

EIC-apr-36: Turški proizvajalec 
poh ištva  išče kom ercia lne  
poslovne partnerje.

EIC-apr-46: Francosko podjetje, 
podružnica podjetja iz ZDA, išče 
dobavitelje veznih elementov oz. 
sponk za avtomobilsko industrijo. 
Podjetje išče podizvajalce za teh
nično in proizvodno sodelovanje.



32 moje beležnice ...

Piše: Aleksander Videčnik

ZADNJI TKALSKI VAJENEC V MOZIRJU
Prav lepo je  obiskati Ivana Goličnika - Gabra na 

Lepi Njivi. Vedno je pripravljen za razgovor o ust
nem oziroma ljudskem izročilu. Pri Gabru pač 
prijazno sprejmejo obiskovalce. Gaber se je izučil 
tkalstva in moj namen je predstaviti ga kot zadn
jega tkalca-obrtnika.

Tkalstva s e je  učil pri uglednemu tkalskemu 
mojstru Pavlu Klemenšku - Repelšku v Radegun- 
di. Kot povsod po kmečkih hišah, so tudi pri Gabru 
pridno predli, že nekaj rodov nazaj. Oče je želel, 
da se gre učit tkalstva. Ker je  bil namenjen za 
gospodarja na domači kmetiji, so starši menili, da 
bo lahko ob kmetovanju tudi tkal in si tako prislužil 
nekaj dodatnega denarja ki gaje  tedaj na kmet
ijah zelo primanjkovalo.

MOJSTER REPELŠEK
Gaber ga ima v lepem in častitljivem spominu. 

Tedaj, koje mladi vajenec prišel k njemu v uk, je bil 
star okoli 70 let. Bil je zelo znan in odličen tkalec, 
pri ljudeh je imel ugled kot pošten pri delu in 
obračunu. Imel je  statve (stol) tako za sukno in 
raševino, posebnega pa za brisače in pozneje 
za tepihe. Kot se spominja Gaber, je  bil mirne 
narave in do njega dober mojster in učitelj. V 
času, ko seje Gaber pričel seznanjati s tkalstvom 
se je  pisalo leto 1957. Torej je  to bil čas, ko je 
domačetkalstvo že slabelo oziroma seje umika
lo tekstilnemu industrijskemu blagu. Mojster Re- 
pelšekje  marsikdaj potarnal, kako bo kmalu 
zmanjkalo statev po naših hišah. Rad je pripove
doval, kako so nekdaj tkalci hodili v "štiro", to so 
po njegovem  bili najlepši časi. K o je  prišel 
rokodelec na kmetijo delati, je  bil to neke vrste 
poseben dogodek.

KAKO SE JE PRIPRAVLJALA PREJA
Ljudje so še vedno cenili neuničljivo raševino. 

Gaber pripoveduje, kako so tkali to trdo in robato 
tkanino. Raševina je  bila iz lanenega in volnen
ega prediva. V stalve so namestili laneno predi
vo kot osnovo (vodilo), volna pa je bila za votek v 
čolničku, ki se je  suval iz ene na drugo stran vodi
la. Tekel je torej vodoravno, pravi Gaber. Znano je 
bilo, da so prejo pripravljale predice po kmečkih 
domovih. Bolj ko so skrbno predle, boljše je bilo 
predivo in lažje delo za tkalca. Volno so najprej 
prečesali, z lanom je  bilo več dela, končno so ga 
trli.

Nekoč so to delali doma in sicer ročno. Pozne
je  so nastale strojne česalnice volne, zadnja je 
bila pri Ružmanu ob Ljubiji. Za ročno česanje so 
rabili krtače s kovinskimi "iglami". Tako so imeli na

stolu za česanje en del krtače, drugega pa so 
držali v rokah In tako čistili in rahljali volno. S 
kolovrata seje preja navila na motovilo, nastale 
so štrene. Laneno predivo so kar s kolovrata 
navijali na vreteno, nastajali so klančiči. Za tkanje 
sukna so uporabljali v obe smeri volneno predi
vo. Ljudje so prinašali ktkalcu predivo in naročali, 
kaj želijo imeti. Najprej je  tkalec stehtal predivo in 
to na "funtvagi", saj so vse tehtali na funte. Blago 
pa so merili na palice (okoli 72 cm).

Zelo zahtevno opravilo je bilo snovanje prediva 
za po dolgem na valju, skrbno snovanje je bil pogoj 
za dobro tkanje. To je bila osnova tako za dolžino, 
kot širino bodočega izdelka. Statve so imele 
obešene "obente", ti so se premikali gor in dol, 
vmes pa je tekel čolniček. Grebeno je bilo namen
jeno stiskanju in utrjevanju tkanine. Če so bili tkalci 
v štiri, to je na kmetiji, so to delo opravljali kar tam.

KAJ PA POTEM S TKANINO
Suknoje bilo zelo iskano in seje prodajalo izred

no dobro pod imenom "Mozirski loden". Najprej 
so ga dali ferberju (barvarju), tam so ga najprej 
mangali (mehčali), nato pa še barvali in potem 
vauhali (stiskali, gladili). Za delovne obleke pa so 
kmetje še radi nosili neuničljivo raševino. Za tkan
je so uporabljali lan in volno "resenco", ki so jo  
dajale ovce določene pasme. Treba je povedati, 
da se je zaradi poslovnih vzrokov marsikatero 
sukno, ki seveda ni bilo tkano v Mozirju, imenova
lo "mozirsko", ker je pač kot tako bilo znano na 
trgu. Ljudje so v času, ko je Gaber delal doma, 
prinašali predivo za hodno platno in marsikdaj 
tudi za raševino. Izdeloval je  seveda še druge 
tkanine, kot brisače in podobno.

ŠE LEP OBIČAJ
Navada je  bila, daje novo pečeni tkalec za prvo 

tkanje prosil svojega mojstra, da mu prejo nas

nuje. Tedaj je prišel Replšek h Gabru in opravil to 
zahtevno delo. Že od nekdaj je bila navada, daje 
za to svoje delo dobil mojster hleb domačega 
kruha.

Samo še to, raševino so krojili in šivali posebni 
krojači, ki so imel za to primerno opremo - ust
rezen šivalni stroj. Blago je  bilo trdo, šivanje pa 
zelo naporno. Na domače tkalstvo ostaja žal le 
še spomin.

FRAN KOCBEKO NAŠIH LJUDEH
Takole je zapisal: 'Posestnike v hribih nazivajo 

Gorjance, oni v dolini pa so Polanci. Gorjanci so 
večinoma bolj vitke rasti in visokega života, nekaj 
pa je čokatih in okrogloličnih ... Temperamenta 
so po veliki večini flegmatičnega; zato so v miš
ljenju, izrazovanju in kretanju počasni, zaprti, 
malobesedni in proti tujcu nezaupljivi, sicer so pa 
vljudni, gostoljubni in mož-beseda. Pri delu so 
vztrajni in natančni, drugače trezni in zadovoljni. 
Ob nedeljah radi nekateri nekaj časa posedijo v 
gostilni, samo v adventu in postu ne. Zberejo se 
tudi "pobi" (včasih z dečlami) in pojejo narodne 
pesmi, se ve po svoje, konec je strašno nategn
jen. Gorjanci ljubijo tudi godbo, mnogo jih igra 
harmonike, citre in orglice ali podnosnice (zadn
je  celo nekatere ženske). Tudi radi "rajajo" (pleše
jo). Gorjanci vstajajo pozimi in poleti s svitom, spat 
pa gredo kmalu po večerji. Pozimi in ob nedeljah 
se zabavajo doma z raznimi družabnimi igrami, 
kot rinčke talat, rešeto sijat, golobe uganjat itd. 
Moški so navadno gladko obriti, le za malojih nosi 
polno ali zanemarjeno brado. Ženske imajo lase 
nazaj počesane in v eno ali dve kiti spletene. 
Gorjanci so večinoma tobakarji, ki prav radi kade 
čedre ali fajfe, v lučkih in ljubenskih gorah kade 
tudi ženske."

Bomo nadaljevali.

3ščemo stare fotografije

Bočki šolarji leta 1912. Učitelja sta Josipina in Josip Bizjak. Slika je iz Muzejske zbirke v
Gornjem Gradu.



Blagoslov ognja v Gornjem Gradu
(foto: EM S)

Z blagoslovljenimi jedmi iz cerkve v Novi 
Štifti (foto: EM S)

GORN J I  GRAD,  NOVA ŠTIFTA

Velikonočni
običaji

Tudi letošnje velikonočne praznike je  zaznam
ovalo bogato izročilo praznovanja in običajev, ki 
vsako leto obogatijo doživljanje velike noči. Doma
la ni nikogar, ki bi ne vedel, da k velikonočnemu 
»žegnu« spada tudi hren. Večina izmed nas ga 
zaužije samo v velikonočnem času. No, pri Pajš- 
njerjevih v Gornjem Gradu so dobro poskrbeli za 
zalogo hrena. Ne boste verjeli: gospodar Florjan 
Enei je izkopal skoraj 2 kilograma težko korenino 
z obsegom 35 centimetrov. Človek se vpraša, 
če ni Pajšnerjev hren kar rekorder svoje vrste.

Med velikonočne običaje sodi tudi blagoslov 
ognja, s katerim verniki blagoslovijo svoje do
move, in jedil, ki imajo v krščanskem izročilu 
posebno simboliko. Gornji Grad sodi med redke 
kraje, kjer so še ohranili velikonočno metanje 
kovancev v »muzo« (klobuk). Gre za družaben 
dogodek mož in fantov in veselo druženje po 
obilnem velikonočnem zajtrku.

Savinjčan

Najbolje ocenjeni pirhi v Zgornji Savinjski 
dolini (foto: Franjo Atelšek)

Velikonočno metanje kovancev v »muzo« 
(klobuk) (foto: EM S)

Florjan Enei je izkopal skoraj dvokilogramski 
hren (foto: EM S)

ZAVOD ZA RAZVOJ PODEŽELJA IN TURIZMA SAVINJA

Najlepši pirhi

Ljubenska županja Anka Rakun je čestitala Jožici Kumprej za 
nagrajene pirhe, v izdelavo katerih je bilo vloženega mnogo truda

(foto: Franjo Atelšek)

Velikonočni ponedeljek, zadnji 
dan velikonočnih praznikov je kot 
nalašč za kaj lahkotnega, zanimive
ga, za kar sta na Ljubnem v Fašu- 
novi hiši poskrbela Zavod za razvoj 
podeželja in turizma Savinja iz Ljub
nega in zgorn jesavin jsk i tednik 
Savinjske novice. Organizirala sta 
ocenjevanje pirhov, verjetno med 
ljudmi najpogosteje omenjenega 
simbola minulih praznikov.

Prvo tovrs tno  ocenjevanje v 
Zgornji Savinjski dolini res ni bilo 
množično zastopano, kljub temu pa 
komisija, ki je  ocenjevala razstav
ljene pirhe ni imela lahkega dela. 
Med desetimi predlogi so bili na
jbolje ocenjeni pirhi Jožice Kumprej

iz Planine, zaselka pod Smreko
vcem, ki so bili resnično dopadljivi 
in v izdelavo katerih je bilo več kot 
očitno vloženega m nogo truda, 
predvsem pa izvirnosti. Tudi ostali 
pirhi, razstavljeni v idiličnem okolju 
stare kmečke »hiše« (največji pros
tor v starih kmečkih poslopjih) na 
Fašunovi domačiji so bili prava paša 
za oči za sicer maloštevilne obisko- 
valce skrom ne in prisrčne pr
ireditve.

Različne ideje in tehnike krašenja 
tega velikonočnega s im bola so 
pokazale na neusahljiv vir idej med 
ljudmi. To vsekakor predstavlja pra
vo ljudsko zakladnico v našem okolju 
tudi na tem področju in dobre obete

za podobne prireditve tudi v prihod
nje, kar je  v priložnostnem nagovoru 
poudaril tudi glavni in odgovorni ure
dnik Savinjskih novic Franci Kotnik, ki

je najboljšim podelil priznanja, ljuben
ska županja Anka Rakun pa prak
tične nagrade.

Franjo Atelšek



T r g o v i n a  Z A G O Z E N
L j u b i j a  1 2 1 ,  M o z i r j e  
T e l .:  8 3 9 - 4 8 - 0 1

Delovni čas:
od pon. do pet. od 8.00 do 18.00 
sobota od 8.00 do 12.00

NATIKAČI, ČEVLJI za vse generacije,

KOPITARNAP ^ ll»  H I ( A
in drugih proizvajalcev.

U G O D N E  C E N E !

Orjaški mlaj - rekorder nad rekorderji
Najtežjeje bilo skozi Trnavče, kjer pa 
so jim  dom ačin i razum evajoče 
pomagali.

Marsikdo je 13. aprila popoldan 
zmajeval z glavo in sam pri sebi 
dvomil, da bo mlaj postavljen. Nič 
čudnega namreč ne bi bilo, če bi se 
orjak pri vrhu, kjer je tanjši, med dvig
ovanjem prelomil. Nič čudnega za 
nepoznavalce, ne pa za »stare 
mačke«, kakršni so mozirski mlajev- 
ci. Skrbno načrtovan projekt je pred
videl morebitne vsakršne probleme,

evropska zastava. V orjaku, ki sega 
štiri metre v zemljo, je okoli osem 
kubičnih metrov lesa. Tudi ta podatek 
nakazuje njegovo veličino in neus- 
trašnost postavljavcev.

Zapletov med postavljanjem ni 
bilo. Šlo je za usklajeno, domala ru
tinsko akcijo, saj je vsakdo vedel, kaj 
je njegovo delo. Mlajevci so znova 
dokazali, da starejši člani, ki sejim iz 
leta v leto pridruž i več m ladih, 
združujejo pravo mero izkušenj, 
pomešanih z modrostjo. Tako preu-

Za člani etnografskega društva 
mlajevci, ki se kot postavljavci več 
kot dvestotih mlajev družijo že 
okoli 40  let, je nov uspešen pro
jekt. Tokrat so prekosili sami sebe 
in na travniku pred vhodom v 
Mozirje postavili najvišji mlaj dos
lej. Njegove impresivne mere seg
ajo izven, ne le občinskih, ampak 
tudi slovenskih meja. Orjak, ki se 
ponosno dviguje v nebo, je nam
reč visok kar 63  metrov.

Marsikdo je 13. aprila popoldan 
zmajeval z glavo in sam pri sebi 
rfdvffflffCria bo mlaj postavljen

(fptt£ Ctril M^Sem)

damo in premišljeno delo zagotav
lja še veliko projektov, ki se bodo v 
prihodnosti p rid ruž ili do lgem u 
seznamu zavidljivih uspehov.

Benjamin Kanjir

Deblo tolikšne dolžine in teže so s katerimi bi se lahko srečali. Zavoljo 
pripeljali na prostor postavitve z tega so jih  odpravili že v fazi načr- 
nemalo težavam. Na pomoč so jim tovanja. Vrh so okrepili z železnimi 
morali priti mnogi vaščani zaselkov, palicami, ozaljšali pa s tremi venci. Tik
skozi katere je potekal prevoz. pod vrhom plapolata slovenska in

Orjak je visok kar 63 metrov
(foto: C iril M. Sem)

Rožam moramo dati del 
sebe

Zadnji marčevski četrtek so nazorski turistični delavci organizirali zan
imivo predavanje z diapozitivi za vse ljubitelje cvetja pod vodstvom znane 
agronomke in vrtnarke Ruth Podgornik Reš, ki si je vrtnarsko znanje na
birala tudi na Nizozemskem in delovne izkušnje v Avstriji, zadnjih nekaj 
let pa objavlja strokovne članke v reviji Moj mali svet in pripravlja knjige 
o različnih vrstah rož.

Agronomka in vrtnarka Ruth Podgornik Reš (levo) je ob zaključku 
predavanja odgovarjala na številna vprašanja (foto: Marija Šukalo)

V predavanju, ki so ga naslovili naprej na številnih predavanjih po 
Prava roža na pravem mestu, je  Sloveniji. Na njih obiskovalce pouči 
strokovnjakinja predstavila novosti o o h ra n ja n ju  in negi cvetja, 
in zanimive kombinacije za naša- razmnoževanju, vrsti zemlje, ki je 
ditve okrasnega cvetja ter modne potrebna za rast, in oskrbi različnih 
trende in ideje. Predstavila pajetudi vrst okrasnih rastlin ter njihovih 
knjigo Cvetoče nasaditve, kije nas- kombinacij. Po besedah Reševe 
tajala po letih ukvarjanja z rožicami za lepo rastlino ni dovolj le zdrava 
kot izpoved svojega življenja. in kvalitetna sadika, ampak ji mo-

Reševa pri svojem delu veliko ek- ramo dodati del sebe in jo  gojiti z
sperim entira  in odkriva številne ljubeznijo, 
novosti, izsledke pa posredu je  Marija Šukalo

P O N U D B A  
P O M L A D  - P O L E T J E



GASILSKA ZVEZA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Požari pogosto zaradi malomarnosti lastnikov
V Gasilski zvezi Zgornje Savinjske doline so največ pozornosti v pretek

lem letu namenjali strokovnemu usposabljanju svojih članov. Opravljali 
so naloge, ki so jim jih nalagale Gasilska zveza Slovenije in občine. Ak
tivne so bile komisije, še posebej mladinska. Lani so praznovali zlati ju
bilej zveze, ki so ga obeležili s slavnostno akademijo. V  letošnjem letu jih 
ponovno čaka veliko dela, so ugotovili na občnem zboru drugo aprilsko 
soboto na Rečici ob Savinji.

Lokalne skupnosti sojim namenile 
nekaj več kot dva milijona tolarjev. 
To je, po mnenju predsednika Jan
ka Žuntarja, še vedno premalo za 
nem oteno delovanje in izobra 
ževanje, ki ga morajo zagotoviti do 
leta 2009.

Posredovali so pri 30 intervenci
jah, v katerih je sodelovalo vseh 15 
prostovoljnih gasilskih društev iz 
naše doline. Poveljnik Boštjan 
Cigale pravi, daje  bilo največ inter

vencij na stanovanjskih objektih 
zaradi dimniških požarov. Ob tem je 
postavil vprašanje, do kdaj bodo 
morali gasilci posredovati zastonj 
zaradi očitne m alom arnosti ne
odgovornih lastnikov in nekaterih 
inšpekcijskih služb?

Gasilske enote so dobro sode
lovale med seboj in si pomagale 
tako z gasilsko opremo kot s člani. 
Najpomembneje pa je  po Cigale
tovem mnenju, da pri posredovan-

Poveljnik Gasilske zveze Zgornje 
Savinjske doline Boštjan Cigale

(foto: Marija Šukalo)

ju  ni prihajalo do večjih napak in 
poškodb operativcev. »Jasno je,« 
pravi Cigale, »da smo gasilci pris
tojn i predvsem za ukrepanje ob 
požarih in vsakovrstnih naravnih in 
drugih nesrečah, vendar je  tud i 
naša na loga  na vzgo jnem  in 
izobraževa lnem  področju  zelo 
pom em bna ter ostaja tud i v pri
hodnje ena od prednostnih nalog 
Gasilske zveze Zgornje Savinjske 
doline.«

Med izobraževanja sodijo tudi 
tekmovanja, ki s o jih  pripravili za 
tako za člane in članice kot za svoje 
najmlajše, ki so se udeležili tudi kvi
za. V mesecu požarne varnosti so 
izvedli požarne vaje po občinskih 
poveljstvih.

Marija Šukalo

KULTURNO DRUŠTVO LJUBNO

Krmilo ljubenskih kulturnikov v novih rokah
Letošnji občni zbor Kulturnega društva Ljubno je kot običajno postregel 

z inventuro narejenega in planom dela za prihodnje, predvsem pa je bilo 
na njem izvoljeno novo vodstvo. Pri predstavitvi dela je  bila izpostavljena 
velika »pevska praznina«, kot se je o tej pereči ljubenski tematiki slikovito 
izrazila sedaj že nekdanja predsednica Ana Kamplin.

Bogato ljubensko pevsko tradicijo 
v okviru društva drži pokonci samo 
še pevska zanesenjakinja in pe
vovodja Lenka Kralj, ki seje lotila dela 
z najmlajšimi otroki od pet do devet

let, še vedno pa je aktiven Nonet Lip- 
ca. V drušlvu je aktivna tudi gledališ
ka skupina, kije navdušila občinstvo 
z zadnjo predstavo Partljičeve ko
medije Gospa poslančeva.

Pri načrtih za prihodnje so se vsi 
prisotni strinjali, da mora biti kulturno 
društvo nekakšen servis za vse de
javnosti na področju kulture v kraju, 
pom agati je  potrebno osta lim  
društvom po kulturni plati, ostali 
bodo vračali vsak po svoji. Le v 
sodelovanjuzdrugimije lahko zago
tovljen obstoj društva v prihodnje.

Krmilo ljubenskih kulturnikov je 
b ilo na občnem  zboru zaupano

novi predsednici Elizabeti Jakop, 
profesorici razrednega pouka na 
Osnovni šoli Ljubno. Na zahtevno 
pot vodenja domačega kulturnega 
društva jo  je  pospremila zanimiva 
misel, izražena na občnem zboru: 
»V Evropi moramo gojiti ljudsko kul
turo, zavedati se moramo svojih 
korenin, ki smo jih podedovali od 
svojih dedov«.

Franjo Atelšek

DRUŠTVO DIABETIKOV ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Letos praznujejo deseto obletnico delovanja
Člani Društva diabetikov Zgorn

je Savinjske doline so na občni zbor 
povabili profesorico zdravstvene 
vzgoje Majdo Mori, ki je spregovo
rila o sladkorni bolezni in z njo 
najpogosteje povezanimi teža
vami in zapleti. Predsednik društ
va Ivan Zupan je predstavil zgo
dovino društva, saj letos praznuje
jo že deseto obletnico delovanja, 
nato pa se je  ozrl na delo v 
minulem letu.

Društvu diabetikov je  uspelo pri
dobiti svoje prostore in sicer v pros
torih mozirskega društva upoko
jencev, kjer so enkrat tedensko or
ganizirali svetovanja za sladkorne 
bolnike ter meritve sladkorja in ho
lesterola v krvi, krvnega tlaka ter

Ivan Zupan bo društvu diabetikov 
predsedoval še en mandat
(foto: NadaTopovšek)

teže. Pripravili so različna preda
vanja, na katerih so bili člani seznan
jeni z modernimi metodami zdrav
ljenja sladkorne bolezni, v mesecu 
maju so organizirali šolo za sladko
rne bolnike, imeli pa so tudi učne 
delavnice, ki so potekale v Mozirju, 
Nazarjah, na Ljubnem in v Gornjem 
Gradu.

Pripravili so tudi akcijo, s katero so 
skušali ljudi seznaniti s to boleznijo 
in poiskati nove še neodkrite boln
ike. Poleg izobraževanja pa so 
poskrbeli tudi za družabna srečan
ja  članov. Poročilo o finančnem  
poslovanju društva je  podala tajni
ca društva Marija Mutec, ki so se ji 
prisotni za njeno prizadevno delo 
zahvalili z aplavzom.

Na letošnjem volilnem občnem

zboru so bili imenovani tudi novi 
člani v organe društva. Za predsed
nika je  bil ponovno izvoljen Ivan 
Zupan, podpredsednik je  Franjo 
Cesar, tajnica pa ostaja Marija Mu
tec. Ivan Zupan je povedal, da se 
vsako leto trudijo pripraviti boljši 
program  in izva jati čim  več ak
tivnosti, seveda pa so pri tem ome
jeni predvsem s finančnimi sredstvi. 
Dodal je še, da bi v letošnjem letu 
radi organizirali tudi tri- ali štirid
nevno okrevanje za bolnike v enem 
izmed slovenskih zdravilišč, vokviru 
katerega bi potekala tudi šola slad
korne bolezni. Načrtujejo pa tudi 
meritve sladkorja in holesterola za 
delavce podjetij, ki sponzorirajo nji
hovo društvo.

Nada Topovšek



MOZIRJE

V tednu med 1. in 8. aprilom je na območju mozirske krajevne skupnosti 
potekala očiščevalna akcija. Pod okriljem občine in turističnega društva 
je mozirsko komunalno podjetje izdalo okoli 4 0 0  vreč, ki so jih polne 
odpadkov tudi zbrali in odpeljali.

Udeleženci očiščevalne akcije so očistili tudi kanal ob regionalni 
cesti poleg meje med mozirsko in nazarsko občino

(foto: Benjamin Kanjir)

Levji delež so prispevali ribiči in lov
ci, ki so se akcije lotili najbolj organ
izirano in množično. Vodotoki so bili 
tudi letos najbolj onesnaženi, poreč
ja  obložena s polivinilom in ostalimi 
odpadki, ki onesnažujejo in uničuje
jo  prizadevanja okoljevarstvenikov. 
Mednje gotovo sodijo tudi lovci, ki se 
na svojih poteh vse prevečkrat 
srečujejo z divjimi odlagališči. Sledn
ja nikakor niso v čast prizadevanjem

po dvigu tovrstne kulture. Po bese
dah prostovoljcev, ki se tovrstnih 
akcij udeležujejo vsako leto, pa se 
stanje vendarle izboljšuje.

Kupi navlake se iz dneva v dan 
nabirajo tudi ob cestah in poteh. 
Odslej so čistejše tudi te. Delavci 
Komunale so odpeljali okoli 12 ton 
zbranih odpadkov, kar vsekakor ni 
majhna številka.

Benjamin Kanjir

NARAVOVARSTVENA ZVEZA SMREKOVEC

Neusklajen razvoj 
preobremenjuje okolje

Naravovarstvena zveza Smrekovec je v okviru projekta Vpliv okoljskih 
sprememb na gozd Smrekovškega pogorja, ki seje izvajal sfinančno pod
poro Britanskega veleposlaništva, organizirala delovno srečanje za 
lokalno samoupravo in gospodarstvenike ter izdala novo zloženko.

Srečanja so se udeležili župan 
obč ine  Šoštanj M ilan Kopušar, 
podžupan  občine  M ozirje Jože 
Grudnik, direktor Termoelektrarne 
Šoštanj dr. Uroš Rotnik, Iztok Hras- 
tel iz podjetja Esotech, vodja Zavo
da za gozdove Slovenije Območne 
enote Nazarje Anton Breznik in 
člani Naravovarstvene zveze Sm

rekovec. Poročili o stanju gozda 
glede na večletna raziskovanja in 
merjenja raziskovalnih ustanov sta 
predstavila mag. Samar Petkovšek 
iz ERICa Velenje in mag. Miran Čas 
iz Gozdarskega inštituta Slovenije.

Stanje gozda se je v zadnjih dveh 
desetletjih izredno izboljšalo. Pre
tekle škodljive vplive onesnaženega

zraka, ki so se pričeli zmanjševati 
zaradi čistilnih naprav na Termoe
lektrarni Šoštanj inTalilnici Žerjav, pa 
danes nadom eščajo novi vplivi 
človekovega delovanja. Neuskla
jen razvoj preobremenjuje občut
ljivo naravno okolje, kije po mnenju 
naravoslovnih raziskovalcev edin
stveno v mednarodnem merilu.

Udeleženci srečanja so se strin
ja li, da naj se zberejo podatki o 
opravljenih analizah in znanstvenih 
raziskavah na območju Smreko
vškega pogorja. Potrebno je spod
bujati sodelovanje občin Šoštanj, 
Črna, Ljubno in Mozirje na področju 
ohranjan ja  narave. Domačinom

naj se omogoči in nudi spodbude 
za tra jnostni v ir preživetja, kot je 
sonaravni turizem. Omejiti pa je 
potrebno nenadzorovan promet 
štirikolesnikov in motorjev v polet
nem času ter motornih sani v zim
skem času.

Ob srečan ju  so izda li novo 
zloženko, ki na zanimiv način pon
azarja vplive na gozd Smrekovške
ga pogorja, hkrati pa vabi preb
ivalce okrog Sm rekovca k bolj 
odgovornemu ravnanju z okoljem. 
4.700 izvodov zloženke so prejela 
vsa gospodinjstva občin Šoštanj, 
Črna, Ljubno in del občine Mozirje.

IS

O B V E S T I L O

V s e  o b č a n e  O b č in e  G o rn ji G ra d  o b v e š č a m o , 
d a  v  č a s u  o d  2 4 . d o  2 8 .  a p r i la  2 0 0 6 ,  

o b č in s k a  u p ra v a  n e  b o  d e lo v a la  
z a ra d i v z d rž e v a ln ih  d e l v  p ro s to r ih  o b č in s k e  u p ra v e .

H v a la  z a  ra z u m e v a n je !

Župan 
Toni RIFELJ

ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE

Izjemna drevesa za dan 
Zemlje

Ob dnevu Zemlje bo Zavod za gozdove Slovenije izvedel številne ak
tivnosti. Med najbolj zanimivimi bodo predstavitve dreves z izjemnimi 
lastnostmi, ki bodo v dneh ob dnevu Zemlje potekale na vseh območnih 
enotah.

Še posebno zan im iva  bo pr
ireditev prav na dan zemlje, 22. 
aprila, ob 10 uri na kmetiji Sgerm, 
Zgornja Orlica pri Ribnici na Pohor
ju, na kateri bodo predstavljeni re
zultati nove izmere najvišje smreke 
v Srednji Evropi. V programu je tudi 
ogled tega izjemnega drevesa.

Poleg predstavitev dreves z izjem
nimi lastnostmi bodo tekle še druge 
akcije, kot so zasaditve dreves ob 
šolah in vrtcih, organizacija čistiln
ih akcij, predavanja na šolah, pris

pevki o izjemnih drevesih v medijih, 
ureditve okolice šol, evidentiranje 
črnih odlagališč odpadkov v goz
dovih in še kaj.

V Zgornji Savinjski in Šaleški do
lini bodo gozdarji Zavoda za goz
dove Slovenije s tab lam i označili 
okrog dvajset posebnih dreves od 
Velen ja  pa vse do Solčave. Za 
šole, vrtce in o rgan iz irane  sku
p ine  bodo  p r ip ra v ili vodene 
oglede, vabljeni!

Damjan Jevšnik



O S N O V N A  S O L A  M O Z I R J E

Za vse očke in mame
Mozirski osnovnošolci so z izdatno pomočjo svojih učiteljic 7. aprila v 

dvorani mozirskega kulturnega doma pripravili prireditevz naslovom Zato 
je vsak praznikza očka in mamo, obema poklanjam belo ciklamo. Na odru 
se je predstavilo okoli 60  nadebudnežev, ki so obiskovalcem zapeli, za
plesali, deklamirali in odigrali urico toplega programa.

Mozirski osnovnošolci so staršem, babicam in dedkom ter vsem 
ostalim obiskovalcem pokazali, koliko jim pomenijo urice skupnega

Časa (foto: Benjamin Kanjir)

Otroci vedo, dajih imajo starši radi, 
čeprav jim  vselej tega ne znajo ali 
nimajo časa pokazati. Zavoljo tega 
izkoristijo vse priložnosti, da jim  
delček tega vrnejo, seveda na svo- 
jslven, igriv in ljubezniv način. Otro
ci so staršem, babicam in dedkom 
ter vsem osta lim  obiskovalcem

pokazali, koliko jim  pomenijo urice 
skupnega časa. S pomočjo dobre 
voije so marsikomu izvabili kakšno 
solzico v oči. Pa ne tisto žalostno, 
ampak solzico ponosa in veselja. 
Urica všečnega programa je  kar 
prehitro minila.

Benjamin Kanjir

K U L T U R N O  D R U Š T V O  NAGE

Bolni? Ni problema!
Med redkimi, ki se tradicije gledališkega igranja trdno oprijemajo, so 

še vedno tudi mladi iz Lepe Njive. Igralski ansambel se iz leta v leto sprem
inja, pomlajuje, starejši kolegi pa skrbijo za ostale »podrobnosti«, kot so 
režija in podobno. Letos so se lotili še ene komedije. Kliniko Tivoli.

Potomec Novakovih sredi Lju
bljane ustanovi zasebno kliniko. V 
njej zaposli zd ravn ico  in dva 
zdravnika. Pacientov ne manjka, žal 
pa osebje za njih ne prem ore 
preveč posluha. Preveč imajo os
ebnih problemov, ki jih je potrebno 
rešiti med delovnim časom. Oba 
zdravnika sta se zaljubila v svojo 
kolegico, slednji pa ni odveč pogled

na nobenega od njiju.
Leponjivčani ostajajo zvesti svo

jemu narečju. To daje igram dodat
en naboj, ki ga je občinstvo željno. 
Vsekakor gre pri Kliniki Tivoli za ko
medijo, ki si jo  je vredno ogledati in 
nagraditi tako igralski ansambel kot 
režiserja Aleša Podrižnika z aplav
zom.

Benjamin Kanjir

V Kliniki Tivoli zdravstveno osebje zaradi svojih problemov nima kaj 
dosti Časa za paciente (foto: Benjamin Kanjir)

M E D O B M O Č N O  S R E Č A N J E  O T R O Š K I H  F O L K L O R N I H  S K U P I N

Zaplesali tudi zgornjesavinjski osnovnošolci
V Šoštanju je  sredi aprila poteka

lo medobmočno srečanje otroških 
folklornih skupin. Na njem je nasto
pilo devet plesnih skupin s koroške
ga in celjskega območja. Med nas
topajočimi so bili tudi mali plesalci iz 
Luč in Gornjega Grada, ki so na ob

močnem  srečanju v Lučah pre
p ričali strokovno sprem ljeva lko 
Nežko Lubej o svoji nadarjenosti.

Lučki otroci prvega razreda de
vetletke so pod vodstvom  men
torice Saše Vrabič pripravili zan
im iv splet otroških iger, izštevank

24. aprila praznuje 6. rojstni dan

Jaka,
25. aprila pa svoj 14. rojstni dan

Aljaž»

Naj bo sreča vama stalna 
spremljevalka in naj vama 

sije veselje is oči!

To so želje dedija in babice.

Gornjegrajski osnovnošolci so z igrami in plesi posegli v čas, ko so 
naše babice pekle kruh v krušni peči (foto: Marija Šukalo)

in pesmi ter jih  strnili v celoto pod 
naslovom Greva plesat. Plesalci 
skupine Navihanci iz Luč so kljub 
temu, da so se prvih plesnih kora
kov začeli učiti šele to šolsko leto, 
n avdu š ili s svo jo  o troško  p ris 
rčnostjo.

Gornjegrajski osnovnošolci so z

igrami in plesi posegli v čas, ko so 
naše babice pekle kruh v krušni 
peči. Te vragolije so ob mentorici 
Mariji Vincek povezali v šopek ples
ov in iger in tako gledalce skozi ples 
pod naslovom Mi pa kruh pečemo 
popeljali v preteklost.

Marija Šukalo
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Prodaja vozil 03/425-45-14  
Rabljena vozila 03 /425-45-24  
Servis 03 /425-45 -52 Nova Ljubljanska banka d.d., Ljubljana
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M I A M I
SPUSTITE STREHO IN PRIVZDIGNITE KOTIČKE SVOJIH USTNICI
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Ž E  O D  3 .4 9 0 .00 0  SIT

SH I FT_expectations

Terene«, enoprostore«.
karavan ali lim uzina...

Vozniki se dandanes bolj kot 
kdajkoli prej ukvarjajo z vpraš
anjem, kateri avtomobil je prav
zaprav najbolj primeren za nji
hovo družino. Limuzine so neka
ko iz mode, ker jih »tepe« majh
na potniška celica in še manjši 
prtljažni prostor. Če so ta prob
lem še nekaj let nazaj reševale 
karavanske različice, se udob
je bivanja in notranja prostor
nost vse bolj izraža pri enopros- 
torcih, ki s povišano potniško 
kabino in velikim prtljažnim 
prostorom nudijo več.

Iz tega razloga so nastali VW 
touran, opel zatira, mazda 5 in 
ostali, ki se med sabo borijo za 
čim večji tržni delež. Komur tak

ljubljanska banka

šna prostornost ni dovolj, se 
lahko odloči za nakup vozila iz 
kategorije SUV, v katero uvrša
mo modele, ki so nekakšni ces
tni terenci.

Pri izbiri avtomobila se seveda 
vse začne in konča pri denarju, 
stroških vzdrževanja in varnosti 
v vožnji, končno zmago pa bi po 
primerjavi verjetno slavile klasi
čne limuzine, kajti tudi karavani 
v praksi svoj velik prtljažni pros
tor izkoriščajo le redko. Ampak 
avtomobilska industrija ustvarja 
navidezne potrebe, potrošniki 
pa smo jih pripravljeni sprejeti 
in, kar je še huje, nesramno dra
go plačati. Naj živi tržno gospo
darstvo!

A v to K re d it RlLB po izjemno ugodni obrestni 
meri. Do konca aprila brez stroškov odobritve!



Pomlad je <as za čiščenje 
in poliranje

Zimeje konec. Naši jekleni kon
jički sojo preživeli tako ali dru
gače. Nekateri večinoma v 
garaži, nekateri pa ob vsakod
nevni vožnji po zasneženih, 
posoljenih, popeskanih, pred
vsem pa luknjastih cestah. Ko 
nastopijo pomladne tempera
ture, je pravi čas, da poskrbimo 
za naša prevozna sredstva, ka
jti čist in urejen avtomobil ne 
pomeni samo varnejše vožnjo in

našega zadovoljstva, pač pa se 
lahko na ta način nadejamo tudi 
višje prodajne vrednosti v prihod
nosti.

Priporočljivo je, da se najprej 
lotimo zunanjosti avtomobila z 
veliko količino vode. Temeljito 
speremo vse nedostopne dele in 
podvozje, kjer se verjetno še 
zadržujejo ostanki zimskega 
peska in soli. Uporabimo šam
pon za avtomobile, ki naj po

s 4 v t o  K O R E L C
Podkraj pri Velenju 10/ R 
Velenje
Tel.: 03 /5 8 6  25 77 
Fax: 0 3 /58 6  25 78 
G SM :041/738 125 
avto.korelc@amis.net

Del. čas: pon. - pet. 8.h -16.h

♦  A v t o k l e p a r s t v o

♦  A  v t o l i č a r s t v o

♦  V g r a d n j a  

v e t r o b r a n s k i h  s t e k e l

♦  V l e k a  v o z i l

Dolgoletna tradicija podjetja Avto Korelcje le potrditev jamstva kakovosti njihovih storitev. 
Ker opravljajo najzahtevnejša avtokleparska in avtoličarska dela med ostalim tudi na 
vozilih znamk Volkswagen, Audi, Marcedes in Mazda, je vsakomur jasno, da je kakovost 
njihovih storitev resnično visoka.

A v t o k le p a r s t v o ,  a v t o l i& a r s t v o
V  njihovi sodobno opremljeni delavnici bodo vaše 
poškodovano vozilo kar se da temeljito popravili. 
Avtokleparska delo opravljajo na ravnalni mizi vrhunske 
znamke Spanesi, lakirajo pa v lakirni komori USI - Italia 
z vodnimi laki Sikkens. Njihovi strokovno usposobljeni 
kleparji in ličarji delo opravili resnično kakovostno in zato 
na vaše zadovoljstvo.

Z a v a r o v a ln ic e
So pogodbeni izvajalci del za večino znanih zavarovalnic 
pri nas, in sicer so to: Zavarovalnica Maribor, Adriatic 
Slovenica, Zavarovalnica Triglav, Tilia, Grawe ...

V l e k a  v o z i l
Če se vam slučajno pokvari vozilo, doma ali v tujini, samo 
pokličite Avto Korelc. Po najugodnejših možnih cenah 
bodo pripeljali vaše vozilo tudi iz katerekoli države 
Evropske unije, ali pa iz republik nekdanje 
Jugoslavije.

L o k a c i j a
Avto Korelc ima sedež v Podkraju pri Velenju. Zapeljete 
so pod gradom in mimo cerkve skozi staro Velenje do 
ordinacije dr. Glavnika, kjer zavijete desno, od tam pa je 
do njih le še streljaj vožnje.

možnosti vsebuje vosek, saj tako dodat
no zaščitimo lak.

Koje pranje in spiranje končano, avto 
temeljito osušimo. Obrišemo tudi robove 
vrat. Tesnila namažimo s silikonskim 
sprejem. Ko se zunanja površina sije, ji 
lahko privoščimo lahko polituro, ki je 
predvsem namenjena zaščiti, saj se na 
laku obdrži tudi do šest mesecev.

Na čisto površino nanesemo polirno 
sredstvo, počakajmo, da se posuši, 
naredi se bel sloj, katerega nato s čisto 
krpo izbrišemo. Sodobne politure 
omogočajo delo tudi na soncu, lahko pa 
izbiramo med takimi, ki so zgolj zašči
ta, in takimi, ki odstranijo manjše ali celo 
večje praske. Na ta način bo vaš kon
jiček na zunaj spet kot nov.

Posebno pozornost posvetimo pla
tiščem, še posebej če so aluminijasta, 
in pnevmatikam. Temeljito jih očistimo 
in zaščitimo s premazi. Platišča s po- 
lirnim sredstvom, pnevmatike pa s 
posebnimi premazi.
Čiščenje notranjosti avtomobila je 

poglavje zase. Potrebujemo veliko krp 
in čistil ter dober sesalec. In seveda 
potrpežljivost. Iz avtomobila odstranimo 
vso navlako in tepihe, ga temeljito pos
esamo ter prebrišemo z mokro krpo. Če 
je na sedežih usnje, je priporočljiva 
ponovna impregnacija, saj le-ta zago
tavlja daljšo življenjsko dobo, lažje 
čiščenje in lepši izgled.

Na koncu preverimo, kaj se skriva v 
prtljažnem prostoru in v raznih predal
ih, saj vsaka nepotrebna teža povečuje 
porabo goriva. Za zaključek preverimo 
nivoje tekočin v motorju in njegovi okolici 
ter tlak v pnevmatikah in »zmaga« je 
naša.



■ G r a n d e  P u n t o .  O d p r i t e  oči .
«

Serv is  in polnjenje klimatskih  
naprav za vse  vrste vozil

P re iz k u s ite  g a !

A V T O  Ž U N T E R ,
Maks Žunter s p.
O kon ina  18, 3333  L jubno ob  Savinji 
te le fon : 0 3 / 8 39  16 30

' I R i

M A .  M
TEHNIČNI PREGLEDI D.O.O. E-naslov: a.rn.m iklavc@ emaii.si
Nizka 21, 3332 Rečica ob Savinji
Telefon: 03/838 80 90, Telefaks: 03/838 80 91, 041 643 538

Stranke 'a vseh upravnih enot Republike Slovenije 
lahko pri nas lahko opravite:

* Tehnični pregled vozila do 35t NDM in traktorje ter traktorske prikolice
* Podaljšanje registracije vozila
* Novo registracijo vozila: registrske tablice, prometno dovoljenje, cestnina
* Spremembo lastništva in, naslova lastnika vozila
* Odjava vozila iz prometa (začasna, za razgradnjo)
* Pridobite preizkusne tablice
‘  Sklenete zavarovanje AO za zavarovalnice ADRIATIC-SLOVENICA, 
ZAVAROVALNICA MARIBOR in TRIGLAV. (Triglav tudi kasko)

* Predajo vozil v razgradnjo in izdaja potrdila o razgradnji vozila 
(od decembra 2005 je razgradnja vozil brezplačna)

'  organiziramo tudi Preglede za posamično odobritev vozil 
(Homologacija in A-test) vsak 1 .četrtek v mesecu ob 13 uri-potrebna predhodna 
oddaje vloge najmanj dol. torka v mesecu

* Strojna avtopralnica pere vozila do višine 2,75 m, novi programi pranja, pranje 
podvozja, visokosijajno voskanje, ekstra dišeči šamponi!!!

* Periodični pregledi strojev in naprav v obtnih delavnicah in na kmetijah
* Hitri servis
* Plačilo storitev je možno na gotovino, bančne kartice in preko trajnika 
do 10 obrokov brez obresti

'  Člani ZŠAM in ciani IPA imajo 20 % popusta na pranje vozila
‘ Člani društva starodobnih vozil zg. Savinjske doline imajo 20 % popusta na 
pranje vozila in 20 % popusta na tehnični pregled starodobnega vozila

Delovni čas od 7, do 19. ure vsako soboto od 8. do 12. ure.
■tformacije po telefonu 03  8 3 8  80  90  

internet: im p //:www.anHniklavc.net

COM

■ Janez Marolt s.p..Mozirje
Cesta v Loke 10

VELIKA IZBIRA 
LETNIH AVTOPLAŠČEV

Izposoja in prodaja 
šestkolesnikov

D E L O V N I C A S :  
vsak dan: 8.00 * 18.00 
sobota: 8.00 - 1 2.00

U r e d im o  v a m  t u d i  B a n k k r e d it !
O d  4 0 .0 0 0  S I T  d o  3 0 0 .0 0 0  S I T  d o  24

f f  -

sigma barve
o d l i k u j e j o  

v r h u n s k a  k v a l i t e t a ,  

k o n k u r e n č n e  c e n e ,  
č i s t i  b a r v n i  o d t e n k i ,  

m a j h n a  p o r a b a ,  

i z r e d n a  p r e k r i v n o s t ,  

d o l g a  o b s t o j n o s t  i n  

e n o s t a v n a  u p o r a b a .

TRGO VIN A j r f i  
B A R V E LA K I d.o.o.
Levec 56, Petrovče. 03/ 547 17 18

S I G M A

C O A T I N G S



Ksenonske ali 
navadne žarnice?
Se veliko vozite ponoči? In preklinjate nas

proti vozeče voznike, ki vas slepijo z modri
mi lučmi? Potem je najbolje, da se tudi sami

odločite za ksenonske žarnice v svojem av
tomobilu. Doplačilo ni ravno majhno in nar
ašča z vrednostjo vozila, vendar vsi vozniki 
zagotavljajo, da so ksenonske žar
nice vredne vsakega tolarja.

Usnje na sedežih, potovalni raču
nalnik in podobni dodatki so pred
vsem luksuz, ksenonske žarnice pa 
omogočajo neprimerno boljšo 
vidljivost in s tem posredno večjo 
varnost. Posebej pridejo do izraza 
ob deževnem vremenu, ko navadne 
luči kar obnemorejo v zatemnjenem 
okolju, ksenonske žarnice pa učink
ovito razbijejo temačnost in 
omogočajo neprimerno boljšo os
vetlitev cestišča.

Obstajajo tudi navadne žarnice, ki 
imajo oznako +30% svetilnosti. Po 
testih in v praksi niso na nivoju kse- 
nonskih žarnic, vsekakor pa se 
izkažejo za precej bolj učinkovite od 
prve vgradnje. Tudi njihove cene so 
temu primerne, saj se gibljejo od 
3.000 tolarjev dalje za kos.

D o b r o d o š l i  v  F o r d  S e r v i s  K r b a v a c
V pooblaščenem servisu Krbavac vam bodo po Fordovih standardih In predpisih 
pregledali In vzdrževali vaše vozilo. Uidi če ste lastnik druge znamke vozila, vam bodo 
vozilo strokovno usposobili. Mobilni telefon Izven delovnega časa: 041/ 685 692

FO R D  KRED IT z a  v sa  n o va  in rab ljena  vozila

: P R O D A J A  V O Z IL  
: S E R V I S  
: K L E P A R S T V O  
: L I Č A R S T V O  
: V U L K A N I Z A C I J A  
: A V T O V L E K A

' ----------

c
Ford
iredit

BREZ POTI DO BANK - VSA DOKUMENTACIJA SE UREDI PRI NAS!

Del. čas: pon,- pet.: 8. -17. ure, sob.:8. -13. ure 
FordServis

F o r d  K r b a v a c  « Ü H
Ferdinand Krbavac s.p. 
Rečica ob Paki 45 
Tel.: 03 / 891-51-23

P o l o v i c a  d a n e s . P o l o v i c a  č e z  1  l e t o .
To je res »kul« ponudba! Za samo polovico cene je lahko cel 
Polo Cool s tremi vrati, klimo, antiblokim im sistemom 
ABS, daljinskim centralnim zaklepanjem in radiom s 
CD-predvajalnikom vaš že danes. Drugo polovico boste -  
brez obresti -  odplačali šele čez eno leto.
Vendar dobro premislite: mogoče pa boste že čez eno leto 
potrebovali Polo Cool & Family s petimi vrati pri katerem s 
to ponudbo prihranite do 300.000 SIT.

V enem letu se lahko marsikaj zgodi...

Možnost ugodnega financiranja 50/50 nudi družba 
Porsche Kredit in Leasing SLO, d.o.o.
Če pa se odločite za gotovinsko plačilo, vas bo Polo razvajal 
z brezplačnim gorivom za 7.800 km* v obliki dobro imetja 
na Magna kartici družbe Petrol d.d.

P o l o

A v t o c e n t e r  M e h  d . o . o .
K o r o š k a  7 d  V e l e n j e ,  t e l . :  0 3 / 8 9 6  8 5  1 9

Skupna poraba: 4,4 - 6,71/100 km. Emisija: C02:119 - l6l g/km. Število vozil in modelov je omejeno. ‘ Izračun števila kilometrov temelji na dobroimetju 115.000 SIT na Magna kartici družbe Petrol 
d.d. in je unovčljivo le na Petrolovih bencinskih servisih. Velja za vozilo Polo 1.4 55 kW ob skupni porabi 6,51/100 km. Vrednost goriva ROŠ 95 na dan 20.03-2006 je 225,60 SIT.

«EUA'ACtOMPBEMBMPAKT („d 3i.n3.06do H O
31.0S.D6):

* BREZOBRESTNO FINANCIRANJE Pot v Le4)e 001, Vojnik
- POL PLAČAŠ TAKOJ, DRUGO POLOVICO PA ŠELE 

ČEZ 2 LETI. BREZ OBRESTI !
Tel: 03/780 00 50 
GSM: 031 /812 001

» STORITEV REDNEGA VZDRŽEVANJA ZA OBDOBJE 3 
LETA oz. DO 100.000 PREVOŽENIH KILOMETROV ! WWW.Cepm.SI

©  m a z D a  a s  v e l e n j e

V E D N O  D O B R E  A K C I J E !

A S  A v t o m o b i l i  S k o r n š e k  d . o . o .  
P o o b l a š č e n a  p r o d a j a  in  s e r v i s  

C e s t a  S i m o n a  B l a t n i k a  2 0 ,  V e l e n j e .  
T e l . :  0 3  8 9 1  9 0  7 7

www.as-velenje.com



S e  ž e lite  tu d i vi v le to šn jo  p o m lad  zap e lja ti z  nov im  a v to m o b ilo m , pa n im ate  dovolj p riv arčevan ih  sredstev?
B re z  sk rb i -  svo je ž e lje  lahko u re sn ič ite  z  ugodnim  a v to m o b ilsk im  kred ito m  S K B  banke.

• Izberete lahko med izredno ugodnim tolarskim ali deviznim avtomobilskim kreditom - za nakup novih ali rabljenih 
osebnih vozil.

• Obrestna mera je enaka za naše stranke in tudi tiste, ki niste stranke SKB banke.
• Doba najema je lahko od 13 do 84 mesecev*.
• Zadostujejo le redni mesečni dohodki.

• Kredit lahko vključuje poleg vrednosti avtomobila (v celoti ali delno) po predračunu še gotovinski del v višini do 130.000 SIT 
s katerim boste poskrbeli za kritje stroškov odobritve in zavarovanja kredita.

•  Pri kreditojemalcih samostojnih podjetnikih, zaposlenih pri njih, je v primeru zavarovanja kredita prek Zavarovalnice Triglav odplačilna doba največ 60 
mesecev.

V i izb e rite  avto, kakršnega si že lite , m i pa bom o poskrbeli, da si ga boste  lahko privoščili.
Tudi pri trgovcih  boste težko  našli ugodnejše financiran je . Preverite !

In fo rm a t iv n i iz ra č u n i, v e ljav n i n a  d an  2 0 .3 .2 0 0 6 .

doba
najema

stroški
odobritve

T O L A R S K I  K R E D I T  -  z n e s e k  k re d ita  2 .0 0 0 .0 0 0  S I T
S p re m e n ljiv a  O M  = S IO M  + 1,95 % F ik s n a  O M  = 6 ,65  %
mesečna zavarovalna EOM  mesečna zavarovalna EOM
anuiteta prem ija5 anuiteta premija_

36 mesecev 30.000 SIT
60 mesecev 30.000 SIT
84 mesecev 30.000 SIT

60 .31 I SIT 
38.120 SIT 
28,655 SIT

26.000 SIT 
42.800 SIT 
62.400 SIT

7,73%
7,30%
7, 18%

61.435 SIT 
39.273 SIT 
29.845 SIT

26.000 SIT 
42.800 SIT 
62.400 SIT

9, 10%
8,67%
8,55%

D E V IZ N I  K R E D I T  -  z n e s e k  k re d ita  8 .3 7 4 ,2 0  E U R  (p r ib l. 2 .0 0 0 .0 0 0  S IT ) ,  s a m o  z a  s tra n k e  S K B  b an ke
S p re m e n ljiv a  O M  = E U R I B O R  + 1,95 %

249,68 EU R  26.083 SIT 6,90 %
156,71 EU R  42.937 SIT 6,47 %
II 7,00 EU R  62.600 SIT 6,35 %

F ik s n a  O M  = 6 ,65  %
257,23 EU R  26.083 SIT 9, 10%
164,44 EUR 42.937 SIT 8,67 %
124,96 EUR 62.600 SIT 8,55 %

36 mesecev 30.000 SIT
60 mesecev 30.000 SIT
84 mesecev 30.000 SIT
Informativni izračuni upoštevajo:
SIOM na dan 20. 3. 2006 = 3,46 %, skupna obrestna mera (SIOM + 1.95 %) = 5,41 %, 3-mesečni EURIBOR na dan 20. 3.2006 = 2,704 %, skupna obr. 
mera (3-mesečni EURIBOR + 1,95 %) = 4,654 %, tečaj za EUR 239,5950 SIT stroške odobritve 1,50 % od zneska kredita, najmanj 8.000 SÌT in največ 
30.000 SIT EOM je informativne narave.
* *  Stroški zavarovanja kredita pri Zavarovalnici Generali.

N o v o  v  S l o v e n i j i  -  a v t o m o b i l s k o  z a v a r o v a n j e  z a  i z k u š e n e  v o z n i k e

Izkušene voznice in vozniki, ki s svojo varno vožnjo prispevate k zmanjšanju števila prometnih nesreč, svoje vozilo od marca 
2006 dalje zavarujete ceneje.To vam omogoča nova oblika o b v e zn e g a  in kasko  a v to m o b ilsk e g a  za v a ro v a n ja  
Z a v a ro v a ln ic e  G e n e ra l i  pod sloganom “ Izk u še n i v o zn ik i z a v a ru je jo  c e n e je ” , ki vključuje številne ugodnosti.

Z a  več informacij o avtomobilskem kreditu in avtomobilskem zavarovanju za izkušene voznike vas vabimo, da se oglasite v 
najbližji poslovalnici SKB banke:

P o s lo v a ln ica  M o z irje , Na trgu 19, telefon: 03 839 12 50

w w w .sk b .s i Z e le n i  te le fo n  080  15 15 SKB BANKA D,D,
SOC1ETE GENERALE GROUP



Avtomobilisti 
in motoristi

Letošnja motoristična sezo
na seje pričela. Žal v medijih 
skoraj vsakodnevno zasledi
mo vesti o hudih prometnih 
nesrečah z udeležbo motoris
tov in prav zato je prav, da 
znova opozorimo na nekatera 
dejstva.

Motorno kolo je bistveno lažje 
od avtomobila, zato hitreje

doseže potovalno hitrost, zmo
gljivosti motorjev v primerjavo v 
maso dvokolesnikov pa 
omogočajo tudi bistveno bolj 
dinamično vožnjo. Pri tem mo
torno kolo potrebuje ravnotoliko 
prostora kot avtomobil, v ovink
ih morda celo več. Zavorna pot 
motocikla je praviloma daljša, 
med zaviranjem pa se ne more

W&m:

ZAPORA $*EDIN$1S6A mmim

5 Wit, Ä  i ,  n(TOi seSi

['«»«»M e j„ ‘

000SIT
KREDITI in LEASINGI

50  - 50  BREZ 
OBRESTI NA 1 LETO

SUZUKI ODAR d .o .o ., S tegne 3 3 , l j . ,  te l.; (01) 5 8 1 0 -1 3 1 , fa x : (01) 58-10-160, h t tp : / /w w w .s u z u k i-o d a r .s i, e -m a il:  p ro d a ja @ s u z u k i-o d a r.s i

j AVTOHIŠA ODAR AVTOHIŠA ODAR AVTOHIŠA ODAR AVTOHIŠA ODAR
;  S te g n e  3 3 ,  L ju b l ja n a  K r a š k a  1 9 ,  L e sce  D e č k o v a  4 3 ,  C e l je  J a d ra n s k a  2 7 , M a rib c
l  w  ( 0 1 )  5 8 - 1 0 - 1 3 3  w  ( 0 4 )  5 3 - 3 7 - 0 2 4  w  ( 0 3 )  4 2 - 5 4 - 3 7 0  ®  ( 0 2 )  3 2 - 0 8 - 0 2 5

AVTOHIŠA ODAR
P o h o rs k a  6  b . Sl. G radec 
t r  ( 0 2 )  8 8 - 5 0 - 2 5 4

umikati oviri, saj je v tem 
primeru padec neizbežen, ra
zen pri novih modelih motocik
lov, ki premorejo ABS, ki pa tudi 
ni vsemogočen.
Zaradi manjše silhueteje kljub 

prižgani luči težko oceniti real
no hitrost motocikla, ki se nam 
približuje. Če torej zavijate na 
cesto in v daljavi vidite pikico, 
ki vozi v vaši smeri, raje 
počakajte. Lahko je pri vas 
bistveno hitreje, kot si mislite. Če 
se motorist pripelje za vami, ga 
spustite naprej, kar nakažete 
tako, da se nekoliko umaknete 
desno. Če pa motorist vozi za 
vami, ne zavirajte nepričako
vano in sunkovito. Ko prehite
vate, poglejte v vsa ogledala in 
preverite vse mrtve kote, kajti 
motorist je na cesti zelo »maj
hen«.

Za motoriste velja obvezna 
uporaba čelade. Kdor je 
pameten, jo spoštuje. Novi 
modeli proizvajalca Nolan 
omogočajo z vgrajenim sist
emom celo telefoniranje, 
pogovore s sopotnikom, pos
lušanje glasbe in GPS navi
gacije. Vse to preko žic ali 
celo preko bluetootha oziro
ma »modrega zoba«.



Ford F o c u s  
Ford F o c u s C -  M A X
A C  Mlakar
Cesta Simona Blatnika 18 
Velenje

Tel.: 03/898 56 70
Faks: 03/898 56 72
E-pošta: acmlakar@mins-no1 .si

S F o c u s o m  in F o cu s  C -M A X o m  b o s te  vzljubili p o m la d a n s k a  
p o te p a n ja , saj o b a  lah ko  o d p e lje te  le z  1 /3  p o lo g a , 1 /3  
p la č a te  č e z  e n o  le to  in 1/3 č e z  d v e  leti. B r e z  o b r e s t i !  
F o cu s  C -M A X  je  o p re m lje n  tu d i z  d o d a tn im  p o p u s to m . 
Pri o b e h  vozilih  p a  s e  la h ko  n a m e s to  za  b re z o b re s tn o  
fina nc ira n je  o d lo č ite  za  n a k u p  z  več jim  p o p u s to m . 
O b o ž u je m  t o  p o n u d b o !

Slika je simbolna. Ponudba velja do 30. junija 2006. EOM: 1,5%.
Poraba - kombiniran način vožnje: 4,7 - 9,3 1/100 km. Emisije COz: 125 -  224 g/km.

P r e p r o s t o  m o d r a  i z b i r a

Vas varnost vašega avtomobila stane preveč? 
Prilagodite avtomobilsko kasko zavarovanje 

svojim željam in potrebam!
J k'is Mini kasko za mini skrbi

in maksi veselje!
o

M \ Delni kasko za posebno samozavest 
m  ' in za posebne priložnosti!

M

f  Fleksi kasko za fleksi življenje 
‘ti in svobodo gibanja!

Polni kasko za polno varnost
in popolno zadovoljstvo!

^  *

/ Super polni kasko za vse tiste,
ki presegate standarde!

Hofbauerjeva 22, 
3330 Mozirje 
te l.: 03 583 11 00 
gsm: 041 695 208

d .d .ZAVAROVALNICA MARIBOR
w w w .z a v -m b .s i 080 19 20

Zastopstvo Mozirje 
Savinjska cesta 2, 
3330 Mozirje 
te l.: 03 83 94 500 
gsm : 031 695 208

AVTO C ELJE  d.d. PE Celje, Ipavčeva 21, (03) 42 61 280
PE Ravne, Dobja vas 128, (02) 87 05 688

www.toyota.si

Za danes, za jutri, za vedno!

Enkratna priložnost -
nova Toyota pol leta brezplačno!
Novo Corolo, Corollo Verso ali Avensis odpe|ete zdaj, plačevati pa začnete žele čez Jest mesecev. Brez obresti.

TODAY TOMORROW TOYOTA

- SERVIS IZPUŠNIH SISTEMOV
- MERITVE IZPUŠNIH PLINOV
- SERVISNO VZDRŽEVANJE 
-VSA MEHANIČNA DELA
- PRIPRAVA VOZIL NA TEHNIČti
- POOBLAŠČENI PRODAJALE' 

ŠPORTNIH VZMETI APEX
- POOBLAŠČENI SERVISER AKÌ

ORJEVTAL

i BSEGUED
MONTER

LATORJEV DELPHI-

Preloška~17 Velénje 
Tel.: 03/897-58-20,
GSM: 031/ä68 26 26 
http://www.rile-segvis:ši 

mail:rileW ervis@ siol!net

Ob obisku naše delavnice lahko ob 
brezplačni kavici v prijetnem ambijentu, 

počakate na naše hitre in kvalitetne usluge.

- PREMONTAŽA IN CENTRIRANJE PNEVMATIK
- BREZPLAČNO SKLADIŠČENJE PNEVMATIK
- OB NAKUPU PNEVMATIK MARSHAL -15% POPUSTA

NA ZALOGI VSI MEHANSKI REZERVNI DELI 
ZA VAŠE JEKLENE KONJIČKE!!!

MOŽNOST OBROČNEGA ODPLAČEVANJA 
NA 3, 6,12 ALI 24 OBROKOV!



Ne pretiravajte s širokimi gumami
Ste že zamenjali zimske pnev

matike? Si želite lepši izgled 
vozila in bi radi namestili širše 
pnevmatike od sedanjih? Izvo
lite, vendar pozor! Dimenzije 
širših pnevmatik morajo biti

vpisane v homologacijo vozila 
ali pa morate opraviti A-test, 
sicer lahko imate težave s polic
ijo.

Pomembno je tudi, da ohran
ite enak kotalni obseg koles,

Če si zaželite več hitrosti

» I  •  I  W  •
Otroški sedež m obveza, 

ampak varnost
Za kvalitetne ceste je odgovor

na država, za varen prevoz 
otrok po cesti pa starši. Upora
ba otroškega sedeža je obvez
na. Ampakto niti ni pomembno. 
Pomembno je, da se starši 
zavedajo, da ima samo pravil
no pripet otrok v primeru trčen
ja možnosti za preživetje. Star
ši, ne dopuščajte tveganja in ne 
dovolite otrokom, da celo stoji
jo za vašimi sedeži, kar je 
mogoče mnogokrat opaziti, ko 
vozite otroke v vrtec ali v šolo. 
Zagotovite si mirno vest in dos
ledno zahtevajte, da so pripas
ani v svojem sedežu.

Je vaš jekleni konjiček postal 
prepočasen in premalo 
poskočen? Tudi za takšne 
težave danes obstaja rešitev. 
Zlasti pri vozilih, ki imajo motor
je s turbinskim polnilnikom, je 
ukrepanje enostavno in učinko
vito. Tako imenovani »chip tun
ing« bo zagotovil vašemu avto
mobili več poskočnosti, vam pa 
več užitkov v vožnji, in to za rel
ativno malo denarja na prido
bljen dodaten kilovat ali konj, 
kakor vam ljubše.
Za tovrstne posege obstaja na 

trgu veliko ponudnikov, vendar 
je treba opozoriti, da edini in 
zares učinkovit »chip tuning« 
predstavlja sprememba pro
gramske opreme v centralnem 
računalniku, saj se le tako

doseže popolna regulacija in 
sprememba celotnega režima 
delovanja motorja. Kontrolira 
se dovod zraka, tlak v turbini, 
količina vbrizganega goriva in 
ostali dejavniki.

Razni vmesniki ali tako imen
ovani »boxi« pomenijo le delne 
spremembe na elektroniki, saj 
ponavadi sporočajo napačne 
podatke o delovanju turbine, 
tako da prihaja do enostranskih 
učinkov oziroma manj moči, 
možne pa so preobremenitve 
motorja in posledično škoda na 
motorju. Zato ni odveč nasvet: če 
nataknete širše letne pnevma
tike in če klimatska naprava 
pobere preveč moči, odpravo 
podhranjenosti motorja zaupa
jte pravemu strokovnjaku.

kar v praksi pomeni, da se 
mora s povečevanjem velikosti 
platišča zmanjšati presek pnev
matik. Tako so na primer pnev
matike 195/65-15 enakovredne 
pnevmatikam 225/45-17.

Na cesti 17-palčna pnevmati
ka omogoča boljšo vodljivost 
avtomobila in zanesljivejšo lego 
na cestišču, saj ima večjo 
stično površino. Zaradi nižjega 
preseka se zmanjša udobje, 
bolj občutimo vsako neravnino 
na cestišču, poveča pa se tudi 
nevarnost drsenja na spolzki 
podlagi, na primer v dežju.

Posledično se poveča tudi po
raba goriva, kar pa se razliku
je od pnevmatike do pnevma
tike. Nekatere imajo večji kotal
ni upor kot druge in se lahko 
poraba goriva poveča do 0,5 
litra ali več na 100 prevoženih 
kilometrov. Zatorej priporočam 
branje testov v specializiranih 
revijah, pri čemer je pomem

bno, da gre za pnevmatike 
vaših dimenzij, saj se rezultati 
pri nekaterih modelih zelo 
spreminjajo od dimenzije do 
dimenzije.

Po omenjenih testih sodeč 
nudijo najboljše rezultate glede 
voznih lastnosti 17-palčne pnev
matike. Nudijo namreč spre
jemljiv kompromis med vplivom 
na udobje, porabo goriva in 
nevarnostjo drsenja na mokri 
podlagi ter na drugi strani man
jšo bočno oporo in manj šport
nim izgledom vozila. Odločitev 
o izbiri je v vsakem primeru v 
domeni kupca.

AVTOKLEPARSTVO, 
AVTOLIČARSTVO IN 

V LEKA  AVTOMOBILOV

MURKO ALOJZ s.P
L o k o  3 1 ,

L J U B N O  O B  S A V I N U  

(03)838-12-00, 041 /793-513

Z a h v a l j u j e m o  s e  v s e m ,  

k i  s t e  n a s  ž e  o b i s k a l i  i n  

v a b l j e n i  v s i ,  

k i  n a s  p o t r e b u j e t e !
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Avtomatski menjalnik za
vožnjo

Bi se radi vozili bolj udobno? 
Vam je ročni menjalnik pre
naporen? Razmišljate o avto
matskem menjalniku? Seveda, 
zakaj pa ne!? Če ste veliko na 
poti in se pretežno vozite po 
mestih, boste kmalu začeli cen
iti avtomatiko, saj neprestano 
stiskanje in popuščanje sklop
ke v mestni gneči res ni najbolj 
priljubljeno opravilo. Vsi proiz
vajalci avtomobilov danes že 
ponujajo avtomatske menjaln
ike, in sicer od najmanjših mod
elov naprej, menjalniki se med 
seboj precej razlikujejo, vsi pa 
v praksi prispevajo k udobju pri 
vožnji.

Za športne voznike je pomem
bno, da avtomatski menjalniki

omogočajo tudi ročno prestavl
janje, saj na ta način ne izgub
ijo občutka za športno vožnjo. V 
praksi se seveda takšne želje 
izkažejo za kar lep finančni 
zalogaj, najprej pri nakupu, 
nato pa še pri vzdrževanju. Če 
to odtehta udobje, je v redu, 
upoštevati pa moramo še do lit
er višjo porabo goriva na sto kil
ometrov.

No, v Združenih državah 
Amerike se tako rekoč vsi vozi
jo z avtomatskimi menjalniki in 
temu trendu se počasi približuje 
tudi Evropa. In še droben namig: 
vsakega tolarja je vreden 
Volkswagnov menjalnik DSG. 
Preizkusite ga in takoj vam bo 
jasno, o čem govorim.

Nov ali rabljen avto?
Odločili ste se, da boste kupi

li avto. Ni pomembno, ali je to 
vaš prvi avto ali pa ste že iz
kušen voznik. Novo vozilo je za 
vas (pre)drago, nakup rabljen
ega pomeni obilo tveganja. Kaj 
sedaj?
V zadnjem času se je zelo 

povečal uvoz rabljenih vozil iz 
Nemčije, kjer je ponudba 
izjemno velika, cene pa nizke. 
Vendar prve izkušnje kupcev 
v Sloveniji govorijo o relativno 
velikem številu okvar. Iz tega 
razloga velja zahtevati garan

cijo, četudi jo je treba do
plačati.

Modro se je tudi pozanimati, 
kakšen je dobavitelj teh vozil, 
predvsem pa računajte z de
jstvom, da avtomobili v Nemči
ji, zlasti tisti z dizelskimi motor
ji, letno prevozijo od 60 do 90 
tisoč kilometrov. Vse ostalo so 
utvare in laži!
Avtomobil sicer lahko izgleda 

kot nov, saj jih Nemci pravilo
ma dobro vzdržujejo in v zim
skem času ne vidijo peska, zato 
so brez praske. Kakšen

SEDAJ JE PRAVI C A S^  
NIKAR GÄ' NE ZAMUDITE
ODPRTO: pon. - pet. od 8.00 do 18.00 ure 

sobota od 8.00 do 12.00 ure

LESARSKA CESTA 45, NAZARJE

(if) 839.16.40)

t n i M i

G O O D / v E A R

m f E B i C A

Volkswagnov konjiček lahko po 
treh, štirih letih izgleda skoraj 
kot nov, prevoženih pa ima že 
preko 250 tisoč kilometrov. Pri 
nas vam ga bodo skušali pro
dati z informacijo, da ima avto 
okoli 140 tisoč prevoženih kil
ometrov, in vam mahali pred

nosom s servisno knjigo (nova 
stane okrog 50 evrov) ter ostal
imi dokazili. Lepo bi bilo, če bi 
bili priloženi računi servisov in 
če bi lahko poklicali prvega 
lastnika ... Zatorej: pri nakupu 
rabljenega avtomobila bodite 
več kot previdni!

Otroci na cesti in 
kresničke

Ko se spomladi dan podaljša, 
se zvečer radi sprehajamo. Kar 
je lepo in zdravo. Vendar, spoš
tovani pešci, zavedajte se, da 
ste na cesti mnogo manj opaz
ni, kot si mislite. Zato upora
bljajte kresničke ali svetilke, ki 
bodo ostale udeležence v pro
metu opozarjale na vašo pris
otnost.

Držite se pravil in hodite po 
pravi strani ceste, enako vel
ja tudi za kolesarje. Vzgajajte 
tudi otroke in vnuke v skladu s

cestnoprometnimi predpisi, 
kajti ceste so bistveno promet
nejše, kot so bile pred leti, av
tomobili pa veliko zmogljivej
ši.

Država in občine bi morale 
razmisliti o tem, da se vzpored
no s posodobitvami cest uredi
jo kolesarske in pešpoti. V 
Nemčiji to že počnejo. Torej, pri
hodnost je jasna: pešci in kole
sarji na posebne prometne poti 
in neljubih nesreč, včasih tudi 
tragičnih, bo manj.

A N Ž E
A V T O S E R V IS

Janez Janže s.p.
Letuš 81,3327 Šmartno ob Paki tel.: 03/891-5(761, fax: 891-5060, GSM: 041/707-287 

Najdete nas ob glavni cesti med Letušem ki Mozirjem, pred gostiščem Pirnat. 
Lastnik servisa Janez Janže, ki skupaj s štirimi zaposlenimi nudi 

naslednje storitve za vaše vozilo:

AVTOOPTIKA, AVTO SERVIS, DIAGNOSTIKA, 
SERVISIRANJE KLIMATSKIH NAPRAV,

KLEPARSTVO h LIČARSTVO, MENJAVA IN PRODAJA 
VETROBRANSKIH STEKEL, ZAVAROVALNIŠTVO (Adrnti«), 

POSREDNIŠTVO, TRGOVINA (rezervni deli), VULKANIZERSTVO, 
AVTOPRALNICA, PRIPRAVA VOZIL NA TEHNIČNI PREGLED ZA 

VSE VRSTE VOZIL, IZVENGARANCIJSKA POPRAVILA 
(na zalogi mamo zavore, sklopke, krmilne mehanbme, 

podvozja, blažilce, svečke, brisalce, metlice, svetilne enote, 
filtre za različne tipe vozil)

ODKUPUJEMO IN PRODAJAMO RABLJENA VOZILA.

VELIKA AKCIJA LETNIH PNEVMATIK BRIDGESTONE 
(LASSA), KHUMKO, FULDA, GOOD TEAR, MAXXIS 

IN OBNOVLJENIH GUM BANDAG

M 2 E H 3 2 /H D G E S T O n e

Na zalogi tudi terenski h dostavni program. 
UGODNE CENE IN PLAČILNI POGOJI!



S L O V E N I A  Y O U R  C O O P E R A T I O N  P A R T N E R

Katja Klemše nastopila v Bruslju
Prireditev Slovenia Your Cooper

ation Partner, ki sojo pripravilijanu- 
arja v najprestižnejši dvorani Evrop
skega parlamenta -  Yehudi Men
uhin, je  bila namenjena promociji 
Slovenije in predstavitvi novega sis
tema SYCP. Slovenia Your Cooper
ation Partner predstavlja Slovenijo

mednarodni javnosti, temelječo na 
znanju in k razvoju usmerjeno infor
macijsko družbo in gospodarsko 
uspešno članico Evropske unije.

Projekt pomeni prvo celovito in 
sistematično predstavitev politik, 
instituc ij, aktivnosti, m ednarod
nega sodelovanja ter nacionalnih

Violinistka Helena Kotar in kitaristka Katja Klemše iz Nazarij 
sodelujeta pri predstavitvah Slovenije v različnih evropskih mestih

programov in strategij Slovenije. Na 
prireditvi je  Slovenijo v govoru pred
stavil dr. Miha Brejc, udeležili pa so 
se je  tud i Lojze Peterle, M atjaž 
Kmecelj in številni veleposlaniki.

Glasbeni del kulturnega progra
ma sta pripravili violinistka Helena 
Kotar in kitaristka Katja Klemše iz 
Nazarij, ki že pet let poučuje kitaro

na Glasbeni šoli Franca Šturma v 
Ljubljani. Glasbenici sta s svojim 
repe rtoarjem  n a s to p ili tu d i pri 
otvoritvi slovenske hiše v Bruslju 
mesec dni kasneje, sodelujeta pa 
tudi pri predstavitvah Slovenije v 
raz ličn ih  evropskih  mestih (M i
lano, Rim, Palerm o...).

AK
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Roku Obojniku
za 1. rojstni dani

Naj t« lunica xaxiblje 
v spanje, 

naj ti xvexdice 
polepšajo sanje, 

naj temna noč pasi nate 
in sonce vside le sate!

Ti želijo mami, ati, babi, dedi.

V Z P O N  NA G R O S S G L O C K N E R

Na jasen dan se vidi v neskončnost
Janez Trogar in David Matjaž sta šla na Gross- 

glockner skoraj tako, kot gremo drugi k nedeljski 
maši. Zvečer po vrnitvi sta razmišljala: »Bilo je  
lepo in bilo je težko. Lepo si bova zapomnila, 
težko pa kmalu pozabila. Tako je bilo in bo po 
vsaki opravljeni turi.«

Na cvetno soboto sta dobra vremenska napo
ved in nov sneg vabila navdušence z veliko volje 
in kondicije v gore. V mesečini jasne noči sta ob 
štirih zjutraj prispela na že skoraj polno parkirišče 
pod Velikim Klekom. S poleg parkiranimi sta pok
lepetala v polomljeni angleščini, se malo razgi
bala in že sta bila na poti. Kmalu je zora premaga-

Janez Trogar (levo) in David Matjaž sta na 
cvetno nedeljo osvojila Grossglockner

la noč in prvi sončni žarki so obsijali čudovite 
vrhove nad njima, na popotnika pa so posvetili 
šele malo pod Adlerco -  kočo pod vrhom.

Na 3.600 m sta smuči zamenjala z derezami in 
cepini. Na vrhu Velikega Kleka (3.798 m) sta si 
brez besed močno stisnila roki in se predala ču

dovitemu razgledu vse doTriglava. Sledilje sestop 
do smuči in smuka po ravno pravojuženem celcu 
do avta. Med vožnjo se nista ustavljala, saj je  oba 
vleklo domov, da bi domačim čim prej povedala in 
pokazala fotografije, kako je bilo tam zgoraj.

Marija Jurak Trogar

P IK ADO

Nova zmaga Bara Tribuč
Nič novega bi lahko rekli, vsaj kar se zmagoval

ca zadnjih nekaj let tiče. Bar Tribuč je ponovno 
na vrhu medobčinske pikado lige, čeprav jim  
tokrat ni bilo lahko. Prav v zadnjem krogu so po 
velikih težavah izvlekli remi proti neposrednemu 
konkurentu Klubu Žogca, katerim je v odločilnih 
trenutkih popustila koncentracija. Ponujeno so s 
pridom, s svojimi bogatimi izkušnjami, izkoristili 
varovanci Magde Rosenstein in zm agovalni 
šampanjec je v baru Tribuč spet tekel v potokih. 
Tretje mesto so si že teden prej z zmago nad 
Rdečo armado priigrali metalci puščic Moto Bara 
Vovk.

Končni vrstni red: 1. Bar Tribuč - 36, 2. Klub 
Žogca - 34, 3. Moto Bar Vovk - 31, 4. Rdeča ar
mada - 27,5. Gostilna pri Urški - 26,6. Gostilna 
pri Jošku -21,7. Frankys Pub - 20,8. Okrepčeval
nica Rop -19, 9. Gamsi & Rožice -19, 10. Her

mans Dart Team -19,11, Gostilna Na k lancu -13, 
12. Užitek L

Franjo Pukart



NA OBISKU PRI VRHOVNIKOVIH V LOKAH

Furmanstvo je bilo nekdaj težak in nevaren poklic
V časih, ko pošiljamo razna plovila celo v oddaljeno vesolje, sl je kar 

težko predstavljati, da so pred desetletji po naših cestah za prevoz tovora 
pretežno uporabljali živalsko vprego. Zlasti je bilo to potrebno na odročnih 
in težko dostopnih krajih, kamor zaradi slabih poti tudi pozneje dostop s 
tovornjaki ni bil mogoč. Ivan Vrhovnik iz Lok nam je natrosil nekaj spom
inov na tista leta.

stricem prespal pri Ojstrskem ko
vaču, sicer pa je šel vsakdan na pot 
od doma iz Lok.

Vstati je  b ilo  treba že ob treh 
zjutraj in nakrmiti konje, da so lahko 
ob šestih odrinili od doma. Do Zal

Nekdanji furman Ivan Vrhovnik svoje ljubezni do konj ne more zatajiti
(foto: Marija Lebar)

S prevozništvom je Ivan rasel, saj 
se je s tem poklicem ukvarjal njegov 
oče, pa tud i s tric i. Pretežno so 
prevažali les za takratno »Gozdno«. 
Tako je tudi Ivan takoj po končani 
osnovni šoli stopil na to poklicno pot, 
ki ji je ostal zvest celih deset let. Do
bro se še spominja svoje prve sa
mostojne vožnje. Pred tem je  neka
jkrat na »turi« spremljal očeta. Takrat 
so spravljali les iz Zaloke po Ljubi- 
jskem grabnu do Ljubije, kjer so ga 
razkladali.

Koje prvič samostojno vozil,je bilo 
zgodaj spomladi, tako, daje še ležal 
sneg in v Zaloko ni bilo mogoče z 
vozom. Konje so vpregli v sani, ki so 
jih  imenovali »pok«. Tedaj je  pot v 
Zaloko še vodila mimo izvira Ljubije. 
Bila je strma in ozka, vtistem letnem 
času pa še ledena. Bilo ga je  strah,

saj se je  zavedal nevarnosti in 
odgovornosti. Vendar se je  vse 
končalo dobro. Takrat je s svojim

oke so tudi s praznim vozom često 
potrebovali štiri ure, pač glede na 
razmere na poti, če so les vozili s

Kramariče, pa še več. Ko so prišli do 
prostora, kjer je  bila nakopičena 
hlodovina, ki sojo drvarji tja spravili 
po »rižah«, so najprej oskrbeli kon
je. Konji so občutljive živali, in ker so 
bili po težki poti potni, jih je bilo treba 
obrisati in pokriti, jim  dati piti in jih 
nakrmiti. Šele nato so prišli na vrsto 
za malico vozniki.

Malice so bile preproste, nosili so 
jih od doma, marsikateri voznik pa 
jo  je  zalil še s požirkom žganja za 
»zdravje« in moč. Ko se je  tako ne
koč nekdo »prekomerno zdravil«, 
mu je konj z naloženim vozom ušel. 
Bil je  pač hitrejši od opotekavega 
voznika. Taje odšel za njim in ni opa
zil, kdaj je svoj voz in konja prehitel. 
Kar do lgo  je  potreboval, da je  
spoznal, da nekaj ni v redu in se vrnil. 
Njegov konj je namreč zavozil v 
strugo Ljubije, tamkaj obstal in čakal 
svojega gospodarja, ki ga mimogre- 
doč sploh ni videl.

Ivan pripoveduje, da je  bila velika 
sreča, da ni imel nikoli kakih hujših 
nezgod. Konje je treba poznati in z 
njimi spoštljivo ravnati. Prav tako pa

à m m ie f

V sredo je praznoval 
18. rojstni dan drasi

Damjan
f Ob tvojem jubileju bi vedno 

na vseh poteh, naj spremlja te 
sreča, iskrivost bi smeh. 

Ljubezen naj sije ti h  oči, za 
dobroto bi poštenost naj srce 

ti gori, da boš znal ubrati 
samo prave poti.

Vsi, ki te imamo radi.

27. aprila praznuje svoj rojstni dan 
draga mama in stara mama

Marija Orešnik
iz Primoža pri 

Ljubnem ob Savinji
Zdravja, sreče bi moči 
Bog «ai obilo ti podeli. 
Naj izpolni ti vse želje, 

to bo skupno nam veselje.
Naj povrne ti stotero, 

saj daješ nam mnosotero.

Sin Joško z družino
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Vida in Darko Zupan
sta praznovala svoji 40 letnici.

Nikoli ne recita, to je 
nemosoče, kajti vsaka 
stvar je mosoča, če ima 

bi
In nikoli ne obupajta sredi 

polj, ki vama ni znana, kajti 
sredi neznanesa bosta 

spoznala, kaj sta.

To vama iz srca želijo Tina, Maja in Darja.

itn r fc s fà e v & fy tfa  

Vida Zupan
je 20. aprila praznovala 

svoj 40. rojstni dan.

Življenje se vrti kot kolo, 
danes ti s trnjem posuto bo, 
jutri ti rožice cveto. A nikdar 

ne obupaj, ko ti bo hudo.
Bodi srečna, zdrava bi 
vesela, da ti bo lepo.

To ti iz srca želijo mamica, ati ter sestra Jožica z družino.



je  treba poznati vse pasti na poti, še 
posebej, ker je bila ta v najnevar
nejših delih tako ozka, da si moral z 
vozom upravljati od zadaj. Vedeti je 
bilo treba, kdaj in koliko »zažlajfati«, 
to je zavirati. Ker je ponavadi vozilo 
več voznikov skupaj, seje bilo treba 
prilagajati tudi temu in paziti, da se 
po strmih klancih nisi zaletel v vpre
go pred seboj.

Bil je  priča nesreči s tragičnim  
koncem. Neki voznik, ki je  bil sicer 
splavar, je vozil z gospodarjevimi 
konji. Ko je  pričel voz po klancu 
navzdol p reh itro  voziti, ga je  
poskušal zaustaviti tako, daje skočil 
pred živali. Seveda konja nista mo
gla zadržati drvečega voza in vsa 
vprega je  šla preko nesrečnika. Ker

je  bil zadnji, sta ga tovariša pod 
klancem čakala, ko pa ga ni bilo, sta 
ga šla iskat. Žal je  bilo že prepozno. 

Vse nesreče pa se niso končale

tako. Ko so nekoč vozili po ledeni 
cesti, se je  voznik, kije hodil ob kon
ju, spotaknil in padel, nato pa je na 
voznika padel še konj. Ko so prihiteli

na pomoč, je konj tako previdno 
vstajal, da so lahko izvlekli pones
rečenca, ki si je  v nekaj dneh opo
mogel.

Sploh je  bil led in sneg največja 
nevarnost. Iz Zaloke so v tem  
prim eru voz ili les na saneh do 
Francka, kjer je sedaj vodovodno

zajetje. Tukaj so h lodovino pre
tovorili na vozove. V Zaloki so tako 
naložili najprej sani, na te pa so 
privezali še po dva ali tri tovore hlo
dov. Zvezali so jih  z »rajs ketnami«, 
to je  z zaviralnimi verigami, ki so 
imele ploščate člene, da so bolje 
zavirale in tovor ni sili konjem pod 
noge.

Po desetih letih tega težkega pok
lica se je  Ivan Vrhovnik zaposlil na 
Glinu in tam dočakal upokojitev. 
Občasno še dela kot vratar v Mozir
skem gaju. Svoje ljubezni do konj pa 
ne more zatajiti, saj je  imel doma 
dolga leta hatlingerje plemenjake, 
sedaj pa mu delata kratek čas dve 
kobili.

Marija Lebar

Ivan se spominja časov, ko je elektrifikacija še z obotavljivim kora
kom prihajala v težko dostopne grape Lepe Njive in Belih Vod. Tako 
se je nekoč pri njih doma v Lokah pojavil možakar z nahrbtnikom, ki 
gaje pred hišo previdno odložil. Vprašal je, če je prav prišel kVrhovnik
ovim. K njim so ga napotili »furmani«, češ da tam popravljajo pre
gorele žarnice. Ivan ni mogel zadržati smeha in šele tedaj je prišlek 
spoznal, da so ga »potegnili«. Od kod mu toliko pregorelih žarnic, pa 
je ostala skrivnosti do dandanes.

DRUŠTVO UPOKOJENCEV MOZIRJE

Nagradni izlet za aktiviste
Vtorek, 21. marca, na prvi pomladanski dan so vzgodnjih popoldanskih 

urah v Društvu upokojencev Mozirje zopet izvedli odmevno akcijo. Po 
preteklem štiriletnem mandatu zadnjega upravnega odbora, ki se lahko 
pohvali s.kar nekaj odmevnimi rezultati, so vse aktiviste društva povabili 
na izlet na Gorenjsko.

Prvi postanek mozirskih upokojencev na Bledu (foto: SP)

Vsi člani starega upravnega in 
nadzornega odbora, poverjeniki, 
člani pevskega zbora in športni ak
tivisti so se udeležili snemanja kon
certa Pri Joževcu z Natalijo. Bilo jih 
je  za poln avtobus, ko so se na 
deževno popoldne odpe lja li iz 
Mozirja. Ker je  Bled bližnji sosed 
Begunjam, njihovemu končnemu 
cilju, in ker je med tem tudi nehalo 
deževati, so se najprej ustavili na 
pokušini slavnih blejskih »kremšnit«. 
Res so bile dobre! Toda potrebno 
se je bilo odpraviti naprej. V znani 
Avsenikovi gostilni Pri Joževcu nas 
je že čakal koncert. V prijetnem 
vzdušju je  čas vse prehitro mineval.

društva, brez katerih ne bi dosegali 
takšnih uspehov, kakor jih. To so 
člani, katerim ni nikdar težko popr
ijeti za delo, in to brez plačila.

Morda bo prav to vzpodbuda, da 
se bo spisek aktivnih in prizadevnih 
članov vedno bolj širil, in bosta na 
koncu naslednjega š tirile tnega

mandata potrebna že kar dva av
tobusa za vse aktiviste? Vsekakor 
bo verjetno tudi naslednji nagradni 
izlet povezan s kulturo. Nikakor pa 
niso pozabili na vse tiste člane, ki so 
tokrat ostali doma, saj že za mesec 
maj pripravljajo kar dva izleta.

SP

Mozirski upokojenci so bili pri or
ganizatorju kaj kmalu opaženi, saj 
je  redaktor Jože Krajnc že v uvodu 
pozdravil potnike njihovega avtobu
sa, pa tudi Natalija je kar nekajkrat 
omenila njihovo prisotnost. Kljub 
strašanski gneči na plesišču se je 
nekaj parom uspelo tudi zavrteti v 
p lesnem  koraku. Navdušeno 
ploskanje občinstva je  bilo zgov
oren dokaz, da so za nagrado nji
hovim najaktivnejšim članom izbrali 
pravi izlet.

Potrebno je poudariti, da to ni bil 
redni tradicionalni izlet za članstvo. 
S tem izletom na koncert so želeli 
skrom no nagraditi le tiste člane

L ju d sk e  p e v k e  P U Š E U C  
in

D ru štv o  k m e č k ih  ž e n a  Z g o rn je  S a v in jsk e  d o lin e

prijazno vabijo na zanimiv, razigran in vesel večer,

n a  h u m a n ita rn i k o n c e rt  
za  d ru š tv o  "SO ŽITJE" M o z irje

"S  P E S M IJO  
O D P R IM O  S R C E "

v četrtek, 27. aprila , ob 19. uri,
v dvorano kulturnega doma Bočna.

Na koncertu sodelujejo:
- Ansambel OKROGLI MUZIKANTJE
- Ansambel PTUJSKIH 5
- Ansambel ZAPELJIVKE
- Ansambel GOLTE
- Oktet PETROL
- Kvintet FANTJE TREH VASI
- Pevka Agata Šumnik
- Godec in humorist LENTI iz Avstralije
- Varovanci v društvu SOŽITJE MOZIRJE
- Ljudske pevke PUŠEUC

povezovalka programa 
Darja Vrhovnik

•  •  J i  •  J  •  •

VSTOPNINA
Ljudske pevke PUŠEUC
s to prireditvijo odpirajo praznična srečanja ob njihovi 7. obletnici delovanja.



KAKO POSKRBIMO ZA SVOJO VARNO PRIHODNOST

naivneži, ki
w  •

se zanasafo na

Na nujnost dodatnega varčevan
ja  za pokojnino smo v naši rubriki že 
večkrat opozorili, praksa v Sloveniji 
pa kaže, da se veliko ljudi te potrebe 
še ne zaveda v celoti. Telefonska 
raziskava o varčevanju, ki jo  je  
opravila služba Delo Stik, je  namreč 
pokazala, da kartretjina vprašanih, 
starejših od 18 let, ne varčuje.

Predvidevamo lahko, da so razlo
gi za »nevarčevanje« pri Slovencih 
podobni kot pri A m eričan ih. V 
raziskavi, ki jo  je opravila priznana 
borznoposredniška hiša A.G. Ed
w ards  & Sons, je  55  odsto tkov 
Američanov navedlo, da so vsakod
nevni življenjski stroški največja ovi
ra pri varčevanju za dodatno poko
jnino. Med slednjimi so v ospredje 
postavili prenizke prihodke (48%), 
zadolženost (28%), stroške šolan
ja  otrok (24%) in stroške zdravstve
nega varslva (21 %). Med tistimi, ki 
so pred u poko jitv ijo , jih  je  58  
odstotkov odgovorilo, da ne vedo, 
koliko denarnih sredstev potrebu
jejo, da bodo lahko uživali zasluženi 
pokoj, 41 odstotkov Američanov, 
starih ali starejših od 55 let, pa ne 
ve, koliko bodo morali še dodatno 
privarčevati.

V okolici Zgornje Savinjske doline 
je večje število kraških jam, udornic 
in vrtač. Žal v njih vse prevečkrat 
naletimo na različne odpadke. Še 
posebej so izpostavljena brezna v 
bližini cest in kolovozov.

V breznu na Golteh je  bil nedavno 
najden mrtev pes. Več kot očitno je

Med Slovenci, ki redno varčujejo, 
tretjina privarčuje 10 do 20 tisoč 
tolarjev mesečno, le 18 odstotkov 
pa jih privarčuje več kot 40  tisoča
kov na mesec. Največ varčevalcev, 
skoraj tri četrtine, varčuje na ban
kah, petina pa investira denar v 
vzajemne sklade. Zelo m aiojih hra
ni denar doma, naložbeno življen
jsko zavarovanje pa ima sklenjeno 
desetina varčevalcev.

Rezultati raziskave so pokazali 
tudi na direktno povezavo med viši
no družinskega proračuna in var
čevanjem, saj med tistimi, katerih 
družinski proračun je nižji od 150 
tisoč tolarjev, ne varčuje skoraj dve 
tre tjin i vprašanih. V družinah, ki 
mesečno razpo lagajo  z več kot 
600 tisočaki, praktično ni takšne, ki 
ne bi načrtno varčevala v taki ali 
drugačni obliki. Med družinami, ki 
im a jo  od 150 do 3 0 0  tisoč  
mesečnih prihodkov, jih  varčuje 
dobrih 70 odstotkov.

Če upoštevamo, da danes pov
prečna izplačana starostna poko
jn in a  znaša m alce  več kot 70 
odstotkov neto plače zaposlenega 
v Sloveniji in da se bo ta odstotek v 
prihodnje že precej znižal, v kolikor 
država ne želi b an kro tira ti, se 
postavlja vprašanje: kako bodo v 
tre tjem  življen jskem  obdobju 
preživeli tisti, ki imajo danes tako 
nizke prihodke, da »ne morejo« nič 
privarčevati, saj se jim  bodo že tako

bilo, da pes ni mogel sam pasti v 
brezno. Nekdo ga je  mrtvega ali pa 
m ogoče celo živega odvrgel. V 
breznu v bližini so bili ostanki mrtve 
ž iva li zaviti v p lastično vrečo, v 
breznu na Dobrovljah pa so bili naj
deni klavniški odpadki.

Za odmetavanje odpadkov vjame 
in vrtače je predpisana visoka de
narna kazen, vendarje storilca pon
avadi težko najti. Marsikdaj pa se 
storilec niti ne zaveda, daje njegovo

nizki prihodki skoraj razpolovili? 
Odgovor na to in še mnoga druga 
vprašanja lahko izveste na brez
plačnem predavanju Kako poskrbi-

početje zelo škodljivo za več ljudi, 
saj s svojim ravnanjem zastruplja 
p itno  vodo. L judje so p rem alo  
seznanjeni z nevarnostmi takega 
početja, saj so kraški izviri pogosto 
vir pitne vode. Voda pa je naše na
jvečje naravno bogastvo.

OSNOVE KRASA 
Kras v Sloveniji nastaja predvsem 

na apnencu in dolomitu. V vodo iz 
prsti in zraka preide C02, nastane 
šibka ogljikova kislina, ki raztaplja

mo za svojo varno prihodnost, ki bo 
v torek, 25. aprila, v galeriji Tisa v 
Mozirju.

Franci Kotnik

kraško kam nino in ustvarja  
podzemeljske kanale in votline. Ta 
proces se imenuje korozija. Površ
inska vodna mreža na kraškem ter
enu je zelo redka, saj padavinska 
voda skozi prepustne kamnine od
teka v podzem lje. Tam oblikuje  
kraške jame.

Kras spoznam o po naslednjih 
površinskih pojavih: ponikalnicah s 
požiralniki in ponori, vrtačah, udor- 
nicah, kraških poljih, kraških izvirih,

Vas zanima,
- kakšno pokojnino lahko v prihodnje pričakujete od države?
- koliko denarja naj bi mesečno varčevali za starost?
- kakšno obliko varčevanja se splača izbrati?
- kaj prinaša varčevanje na banki?
- kdo in zakaj potrebuje življenjsko zavarovanje?
- kakšna je  razlika med 1 ,2 . in 3. stebrom 

pokojninskega zavarovanja?
- kaj so vzajemni skladi in za koga so primerna oblika varčevanja?

Če ste vsaj na eno izmed naštetih vprašanj 
odgovorili z DA, vas vabimo na

brezplačno predavanje 
KAKO POSKRBIMO ZA SVOJO VARNO 

PRIHODNOST,

ki bo v torek, 25. aprila 2006, ob 18. uri 
v galeriji TISA, Na trgu 51, v Mozirju.

Predaval bo Franci Kotnik, svetovalec za osebne finance z licenco za 
investicijske sklade in zavarovanja.

Vstop je prost, zaželena pa je prijava na tel. 839-0790 ali 839-4224, 
po faksu na št. 839-0791 ali 8 39 -4 22 5  ali po elektronski pošti 
savinjske@siol.net

Ne pozabite: kako boste živeli po upokojitvi, je  odvisno od vaših 
današnjih odločitev!

SPELEOS-SIGA VELENJE IN TIRSKI ZMAJ LJUBNO

onesnaževanjem pitne vode



suhih, slepih in zatrepnih dolinah, 
žlebičih, škrapljah ... Za podzemlje 
pa so značilne kraške jame, ki nas
taja jo s korozijskim razširjanjem 
razpok v kamninah. Padavinske 
vode in vode iz nekraškega sveta 
se zbirajo v kraških vodonosnikih v 
podzem lju. Na površje pride jo  
ponovno v kraških izvirih. Med po
norom in ponovnim pojavom vode 
na površju pa se voda pretaka po 
večinoma neznanih podzemeljskih 
poteh.

Za kraške izvire so značilni veliki 
pretoki, zato so primerni viri pitne 
vode. Varovanje kraških izvirov pred 
onesnaževanjem je težko, saj ima
jo  velika in težko določljiva zaledja. 
Čim bolj je kras razvit oziroma čim 
bolj je  prevotljen z jam am i, tem 
hitreje in neposredneje se voda 
pretaka skozenj. Sam očistilne  
sposobnostih kraških voda so izred
no majhne, zato vsako onesna
ženje v zaledju izvira močno vpliva 
na kakovost vode.

Nekdaj članica skupine Kat
rinas - Eva Hren,

se te dni veseli izida svojega prvenca z naslovom 
Vzhod-zahod. Album nosi deset skladb, nekatere 
med njimi so nastale že v času, koje bila še članica 
skupine Katrinas, naslovno skladbo Vzhod-zahod 

pa je  predstavila že na Slovenski popevki 2004.
Navdih skladbamježivljenjevvsej 

svoji barvitosti, humornosti, globini in 
širini; s stvarmi, ki jih sreča na poti 
vsakdo, vsak dan. Zaradi njene iz
birčnosti pri izbiranju glasbenikov 
gre pričakovati prvovrsten izdelek 
tudi za bolj zahtevnega poslušalca.
Z Evo so ustvarjali in snemali elitni 
slovenski glasbeniki v najboljših stu
diih, skladbe pa je  p roducira l in

Štiričlanska zased
ba Legalo kriminalo 
je na festivalu New- 
commer 2006v Grad
cu zastopala barve 
Savinjske doline 

in po glasovanju žirije, med šestna
jstim i skupinami zasedla tretje mes
to. To priznanjejim je dalo novih moči 
za prihodnje koncerte. Naslednji je 

že v petek, 21. aprila, ko bodo nastopili v Domu krajanov na Gomilskem. 
Družbojim bodo delali še Noxire iz Celje in skupina Hin iz Polzele. Oglejte 
si njihovo spletno stran www.legalo.net, kjerje na voljo tudi njihova glas
ba.

Alenka

Z različnimi sledili se lahko razisku
je zaledje nekega kraškega izvira. 
Raziskovalci zlijejo sledilo v neko 
brezno, ponor, požiralnik in potem 
na vseh bližnjih izvirih opazujejo in 
jemljejo vzorce ter ugotavljajo vseb-

Čez odpadke v breznu se voda 
pretaka v kraški izvir

(foto: Mojca Hribernik)

nost sledila v vodi. Jemanje in opa
zovanje vzorcev je  dolgotrajno, saj 
včasih lahko traja več mesecev, da 
voda priteče od ponora do izvira. 
Voda ene ponikalnice se lahko po
javi v različnih izvirih.

PUEMO ONESNAŽENO VODO?
Za Zgornjo Savinjsko dolino in 

njeno okolico je značilen alpski ozi
roma visokogorski kras ter osameli 
kras. Močno prevladuje kras na 
apnencu, ža katerega je značilno, 
da so na površju vidne številne skale 
in kamni, ki štrlijo iztal. V primeru, da 
recimo nekje na Golteh odvržemo 
poginulo žival v brezno ali udorni- 
co, so v nevarnosti vsi kraški izviri v 
vznožju Golt. Voda se skozi kraško 
planoto pretaka po neznanih poteh 
tako, da zelo težko ugotovimo, kat
eri izviri bodo onesnaženi. V 
primeru odlaganja odpadkov v neki 
jam i, breznu, vrtači ali udornici, se

voda pretaka preko odpadkov nar
avnost proti izvirom kraške vode, ki 
so pogosto vodna zajetja. Potem 
pijemo vodo, ki je  tekla preko mrho
vine, akumulatorjev, baterij, lakov in 
drugih nevarnih odpadkov.

Skoraj celotna območja Golt, Do
brovelj in Kamniško-Savinjskih Alp 
so kraška. Mogoče bo ta članek 
pripom ogel k varovanju voda in 
ostalih naravnih dobrin. V kolikor 
vas kdaj zamika odmetavanje od
padkov v naravo, se spomnite, da 
je  nekdo nekje nižje, odvisen od 
vode, ki bo tekla prek vaših odpad
kov.

Mojca Hribernik

SLOVENSKI DNEVI KNJIGE

Dan brez zamudnine v 
Knjižnici Mozirje

V tem tednu, vse do nedelje, 
praznujemo že 11. dneve slovenske 
knjige, medtem ko 23. april svet 
beleži kot svetovni dan knjige. Svoj 
dan letos organizirajo tudi v Stroko
vnem združenju založn ikov in 
knjigotržcev, ki so zaradi prizadevanj 
za ničelno davčno stopnjo na knjige 
za svoj dan določili 21. april -  dan 
brez DDV za knjigo. Svojslveno akc
ijo bo na isti dan izpelja la  tud i 
Knjižnica Mozirje in sicer bo pri njih 
petek, 21. april, dan brezzamudnine.

To pomeni, da bo vsem članom 
mozirske knjižnice, ki se bodo ta dan 
oglasili v njihovi knjižnici in imeli na 
svoje ime zabeležen kakršenkoli 
dolg, le-ta zbrisan. Akcija je le enod
nevna, torej velja le ta petek.

Sicer pa je namen teh prazničnih 
dni predvsem poudarjati vrednote 
knjig, spodbujati ljudi k branju in pis
anju, skratka literaturo na različne 
načine približati čim širšemu krogu 
bralcev.

TG

KNJIGA MESECA 
V KNJIŽNICI MOZIRJE

S u a d  A m i r y ,  K a p u č i n o  v  

R a m a l i

Konec leta 2001 je  palestinsko 
mesto Ramala zasedla izraelska 
vojska. Uvedli so policijsko uro in jo  
le tu in tam prekinili za kratek čas,

da bi ljudje uredili nujne opravke. 
Vendar nihče ni vedel, kdaj bo pre
kinitev in koliko časa bo trajala.

Prebivalcem Ramale seje življen
je  postavilo na glavo. Tudi Suad 
Amiry, ki je, da bi ohranila trezno 
glavo, med izraelskimi vpadi pisala 
vojni dnevnik, ki ji je pomenil neke 
vrsto terapijo. Kljub neznosnim in 
nevarnim razmeram je uspela pri
kazati vsakodnevno življenje z za
sedenega obm očja  lahkotno in 
humorno. Prav tako lahkotno in 
humorno, hkrati pa verodostojno ji 
je skozi povsem vsakdanje opravke 
v dnevniku uspelo prikazati tudi 
enega od vidikov bližnjevzhodnega 
spora.



ZDRUŽENJE PRIDELOVALCEV ZGORNJESAVINJSKIH ŽELODCEV

Kontrola kvalitete je stalna naloga
V Mozirju so se marca na občnem zboru zbrali številni člani Združenja 

pridelovalcev zgornjesavinjskih želodcev. Iz poročil je bilo razvidno, da 
so že doslej delali dobro, a so za letos sprejeli še obširnejši načrt ak
tivnosti.

vijati v časopisni papir!« Menijo, da 
bi ustrezala kartonska embalaža, o 
izgledu pa se bodo še dogovarjali. 

Društvene prostore na Rečici si

Predsednica združenja Vida Or- 
lovič je v poročilu o delu med dru
gim omenila več izobraževanj in de
lavnic na temo predelave in sušen
ja  mesa, promocijske aktivnosti v 
Zgornji Savinjski dolini s pogostitva
mi na sejati občinskih svetov, de
gustacijo želodcev na prireditvi Od 
lipe do prangerja. Sodelovali so tudi 
na državnem ocenjevanju Dobrote 
slovenskih kmetij na Ptuju.

Za letos načrtujejo dve delavnici, 
in sicer o strojih za predelavo mesa 
in o najprimernejšem načinu em- 
baliranja želodca za trg. Ob tem je 
eden od članov pripomnil: »Tako 
plemenitega izdelka res ne gre za

vida Orlovič (v sredini) je v poročilu med drugim omenila več
izobraževanj in delavnic na temo predelave in sušenja mesa

(foto: Marija Lebar)

delijo še z več društvi, s katerimi 
nameravajo kupiti primerno raču
nalniško opremo in tako svoj izdelek 
predstaviti tudi na spletu in razširiti 
promocijo. Sodelovali bodo na se
jm ih vGornji Radgoni in Celju, v nas
tajanju pa je tudi brošura o želodcu 
in drugih zgornjesavinjskih dobro
tah. Seveda pa bodo imeli največ 
dela z letos že šestnajstim ocen
jevanjem  kvalitete zgornjesavin
jskih želodcev, ki bo potekalo v vrt
cu na Rečici sredi maja. Datum je 
izbran tako, da bo ta občutljiva de
likatesa ravno prav zrela.

Za zaključek so poslušali preda
vanje spe c ia lis ta  za razvoj 
podeželja iz Murske Sobote Slavka 
Petovarja. Nazorno in na podlagi 
prekmurskih izkušenj je predstavil 
temo Od zaščite do trženja.

Marija Lebar

PREDSTAVLJAMO KNJIŽNICO REČICA OB SAVINJI

Obisk povečan za 1.500 odstotkov

Tako otroci kot odrasli bralci v rečiški knjižnici najraje posegajo po 
leposlovnem branju (foto: Tatiana Golob)

Knjižnica Rečica ob Savinji, sic
er enota Osrednje knjižnice Mozir
je, je na novi, večji lokaciji odprta 
že dobri dve leti. V tem času se je 
obisk bralcev povečal za osupljivih
1.500 odstotkov, torej je bralcev 
kar petnajstkrat več, med njimi je 
največ osnovnošolcev. Knjižnica 
Rečica je odprta enkrat tedensko, 
ob sredah popoldan, njenim upo
rabnikom je poleg knjižnega in vid
eo gradiva na voljo tudi moderen 
internetni kotiček.

Skupaj so v Knjižnici Rečica v lan
skem letu zabeležili kar dobrih tisoč 
obiskov njihovih uporabnikov. Od 
tega je bilo daleč največ osnovno

šolcev, kar 7 69  obiskov je 
zabeleženih. Najbolj obiskan mesec 
je bil marec, ko je knjižnico v štirih 
odprtih sredah obiskalo preko sto

uporabnikov, le nekaj manj pa vjan- 
uarju. Tako otroci kot odrasli bralci so 
najraje posegali po leposlovnem 
branju, največ sproščujočega bran

ja  so si seveda privoščili v prvih 
mesecih leta, ko narava še ne vabi 
preveč ven. Predšolskim in osnovno
šolskim otrokom so v rečiški knjižnici 
vedno na voljo tudi knjige namenjene 
bralni znački. Bralce, ki obiskujejo 
rečiško knjižnico, seveda zanima 
tud i strokovno branje. N jihova 
knjižnica ga sicer še ne premore 
zelo veliko, vendar se ponudba stal
no dopolnjuje z aktualnimi knjigami.

Knjižnica Rečica, ki se nahaja v 
stari osnovni šoli poleg vrtca, je 
odprta vsako sredo med 14. in 17. 
uro, za vse informacijeje vtem času 
moč vprašati tudi na telefonski šte
vilki 839-01-38.

TG

Savinjske novice tudi na 
Savinjskem valu!

Vsak petek ob 9.00 na 89,1 Mhz.

Dobro poglejte, mogoče je to res vaše vozilo. Če prepoznate 
registracijo svojega avtomobila, se do petka, 28. aprila, osebno 
oglasite s prometnim dovoljenjem in izvodom Savinjskih novic v 
AVTOPRALNICI AM MIKLAVC v Nizki, kjer vam bodo brezplačno 
oprali vaš avtomobil.

/M. MIKLAVC
Te h n ič n i p r e g l e d i d .o .o . E-nasiov: am .m ikiavc@ emaii.si

Nizka 21, 3332 Rečica ob Savinji 
Telefon: 03/838 80 90, Telefaks: 03/838 80 91, 041 643 538



PONOVNO AMERIKA

Zima pri

Piše: Janja Bred

Že nekaj časa nazaj sem se 
ponovno podala v Ameriko. Ven
dar žal ni bilo niti časa niti denar
ja, da bi potovanje trajalo dlje kot 
dobra dva tedna. Bila sem v Tek
sasu -  »where everything's big
ger!« To drži kot pribito! VTeksasu 
je res vse večje. Priložnost je priš
la čisto po naključju.

Pred dvema letoma je iz Teksasa 
na mojo »bivšo« fakulteto prišel pro
fesor Wilson z družino in nas en se
mester poučeval am eriško knji
ževnost. In ker se ameriški profesor
ji že po značaju razlikujejo od naših, 
smo se kaj hitro začeli družiti tudi

izven zidov faksa, hodili smo skupaj 
na pijačo, prirejali smo si zabave... 
Vendar je  čas, ko s e j e  družina 
morala vrniti domov, hitro minil. Tek
le so solze, delili smo si objeme in 
obljube, da se spet vidimo. Nakar je 
padla ideja, da bi tokrat mi, študentje, 
obiskali te naše drage Wilsone. In 
res smo se meseca februarja s fi
nančno pomočjo ameriške amba
sade odpravili čez lužo. Bilo nas je 
16 študentov, z nami je šel profe
sor Kennedy in njegova sedem
letna hči Amy.

Poleta iz Dunaja v Pariz in od tam 
v Houston sta skupaj trajala slabih

12 ur, nakar nas je  od letališča do 
San Marcosa, kamor smo bili na
menjeni, čakala še triurna vožnja, 
da ne omenjam nenehnih stavk 
pariških pilotov in čakanja na letal
iščih ... Lahko si predstavljate, kak
šnega videza smo bili po tem, ko 
smo bili pokonci dobrih 28 ur. Kot 
mumije.

TEKSAČANI IN POLEDICA
V tis tih  š tir ina js tih  dneh smo 

doživeli skoraj vse: od zimskih tem
peratur -  15°C pod ničlo na Duna
ju, kjer zaradi ledu na krilih letala 
nismo mogli vzleteti, do pomladnih 
cvetlic vTeksasu, kjer je narava bila 
že vsa v cvetju mesecu februarju 
navkljub in kjer so se mačehe, nar
cise in ostale rožice kar kosale, kat
era bo lepša - pa vse do poletne 
vročine (25°C), kar smo doživeli že 
kar prvi dan. Kar pa se tiče vreme
na, so tem perature potem dras
tično padale in se dvigale; bilo je

vroče kot v peklu, pa tudi deževalo 
je kot iz škafa. Enkrat sredi noči je 
padlo celo par snežink in zjutraj je 
bilo malo ledeno.

Meni se ni zdelo to nič posebne
ga, ampak kot zanimivost naj pov
em, da j e  bilo tisto jutro, dokler ni 
m inila poledica, če ji tako sploh 
lahko rečem , in se je  o to p lilo , 
zaprtih  precej trgovin, muzejev, 
kulturnih znam enitosti... Ne samo 
v Teksasu, še m arsikje drugje v 
južnem  predelu ZDA, niso vajeni 
poledice, kaj šele snega in vedno, 
kadar je  na cesti tudi samo nekaj 
centimetrov snega, oni večino in

Teksas je dežela kavbojev, o čemer pričajo neštete trgovine s 
kavbojskimi škornji, pasovi, klobuki... (foto: Janja B re d )

nas -  poletje v Teksasu
s titu c ij enostavno  zapre jo , vk
ljučno s šolami, in čakajo na sonce 
in lepo vreme.

V San Marcosu so nas čakale 
lepo urejene sobe, saj nam je uni
verza nudila zastonj prenočišče.

res se ga držijo - kot pijanec plota. 
Če sem iskrena, sem imela občutek, 
da niti na modo ne dajo dosti. Pre
prosto vržejo nase ene hlače, na
jvečkrat kavbojke, kratko majico in 
kapo na »šiit«. Kakšne obleke, pa

V Teksasu imajo dejansko zaposlene ljudi na farmi, ki opravljajo 
vsakodnevna opravila na način, kot je bil značilen za začetek 20. 

Stoletja (foto: Janja Breči)

Najprej smo se naspali, potem pa 
sm o se poda li v »shopping«. 
Potrebovali smo nekaj poletnih 
oblačil in obutve, saj so se v naših 
kovčkih nahajale samo (pre)tople 
zimske jakne. Teksas je  velik za 
približno 35 Slovenij in z avtom bi 
potrebovali približno 20 ur, da bi 
se prepeljali od meje do meje.

MEŠANICA MNOGIH KULTUR
Tu se na jde  vse: ravn ina  in 

planine, zelenje in puščave. Odvis
no, kam se podaš. Nekatera mes
ta so ogromna, kozmopolitanska, 
drugim bi skoraj lahko reklo vasice; 
ena mesta so moderna, druga his
to rična  in rom antična. V njih se 
najde čas za »party« ali pa za »fies
to«. Teksas nima samo ene kulture, 
je  mešanica mnogih -  v njem se 
prepleta prijazen jug in divji zahod. 
Ameriški hamburgerji in mehiška 
hrana.

San Marcos, kjer smo bili nastan
jeni mi, je  malo univerzitetno mes
to. Manjše kot Maribor in zelo prijet
no. Je tudi najstarejše nepretrgo
ma naseljevano mesto v Severni 
Ameriki. Ljudje so prijazni in zelo pre
prosti. Njihov moto je prijateljstvo in

srajčke, pa visoke pete?! Ne. Pre
prosta športna oblačila. Čeprav jih 
je precej, predvsem moških, kater
im poleg kavbojk in kariraste srajce 
ne smejo manjkati še kavbojski ško
rnji in klobuk.

KAVBOJI
Teksas je dežela kavbojev, o če

mer p riča jo  neštete trg ov ine  s 
kavbojskimi škornji, pasovi, klobu
ki (seveda smo se vsi v Slovenijo 
vrnili s kavbojskim klobukom na 
glavi), plesne hale (tudi mi smo se 
naučili trad ic iona lne  kavbojske 
polke, imenovane »line dancing« v 
najstarejši plesni hali Gruene Hall 
v Teksasu) in rodeo. Ogled rodea v 
San Antoniu je  bil zame največje 
doživetje.

V San Antoniu sm o si najprej 
ogledali samostan San Jose iz 18. 
s to le tja  s špansko  ko lo n ia lno  
cerkvijo in se nato podali v pokrit 
s tad ion SBC Center, ki sprejm e
18.500 ljudi. To je tisti stadion, kjer 
so košarkaške tekme NBA lige in 
kjer igrajo San Antonio Spursi, ka
dar ni dvorana preurejena za kak
šno drugo priložnost.

Se nadaljuje.



1. SLOVENSKA FUTSAL LIGA

Mlada garda »upornikov« nadigrala »graščake«
KMN Nazarje Glin IPP-AM Miklavc : KMN 

Puntar Tolmin 4:10 (2:4)
Nazarje. Športna dvorana. Gledalcev: 150. Sodnika: Dušan Jambriško 

in Stanko Kolenko. Delegat: Janez Štravs.
Strelci: 1:0 K. Šemenc (3), 1:1 Čujec (4), 1:2 Smiljanič (9), 2:2 Delamea 

(17)-10m, 2:3 Smiljanič (17), 2:4 Vasiljevič (18), 2:5 Čujec (25), 2:6 Rutar 
A. (26), 2:7 Gregorčič (29), 2:8 Smiljanič (29), 2:9 Čujec (30), 3:9 Dela
mea (35), 3:10 Gregorčič (36), 4:10 V. Kugler (39).

KMN Nazarje Glin IPP-AM Miklavc: Mihajllovič, Vres, Banovšek, Delamea, 
Predovnik, V. Kugler, D. Kugler, Kroflič, K. Šemenc, Metulj, Hren, Tratnik.

KMN Puntar Tolmin: B. Uršič, Kragelj, Kobal, Čujec, D. Rutar, Ivančič, Hva
la, M. Rutar, Gregorčič, Smiljanič, A. Rutar, Vasiljevič.

Igralec tekme: Denis Rutar (KMN Puntar Tolmin).

S T R E L S K O  D R U Š T V O  G O R N J I  G R AD

Liga z zračno puško
Gornjegrajsko strelsko društvo je od 6. februarja do 10. aprila organizira

lo strelsko tekmovanje z zračno puško v telovadnici domače osnovne šole. 
Člani in mladinci so se tako udeležili deset tekem oziroma treningov.

Namesto, da bi si Nazarčani že 
dva kroga pred koncem končnice 
zagotovili obstanek v 1. slovenski 
futsal ligi, so ra je  dali še eno 
priložnost Ormožanom, ki igrajo 
tako zadnje dve tekmi doma in ob 
morebitnem uspehu bodo morali 
ligo zapustiti Zgornjesavinjčani. 
Slednji so ob nepravem času v ve
liki krizi, njihovo nemoč pa so 
tokrat izkoristili mladinci Puntarja, 
ki so jim v Nazarjah priredili pravo 
učno uro malega nogometa.

Po zmagi s Tomažem so nekater
im domačim igralcem zrasle peruti 
in obstanek v ligi je bil za njih le še 
formalnost, saj bi odločitev morala 
pasti že s Puntarjem. In kot da Tol
minci ne bi bili ena najuspešnejših 
malonogometnih ekip pri nas, so se 
jih  lotili kar brez treningov v stilu 
»lako čemo«. To pa je  bil seveda 
račun brez krčmarja.

Ekipa »upornikov«, precej spre
menjena in sestavljena predvsem iz

mlade garde tolminskega kluba, je 
zadala »graščakom« najvišji domači 
poraz, odkar so se vrnili v prvo ligo, 
še več, tako nadigrani vsvoji dvorani 
še niso bili. Domača vratarja sta 
komaj sledila hitrim in atraktivnim 
napadom gostov in njuno glavno 
delo je bilo predvsem pobiranje žog 
iz svoje mreže. Za razliko od njiju je 
svoje delo odlično opravil vratar 
posoškega prvoligaša, ki ga niso 
zmedli ne čisti »zicerji« Delameinih 
varovancev, kaj šele prosti streli iz 
desetih metrov, saj je obranil kar štiri.

Upajmo, da je bil ta poraz dobra 
šola tako  za upravo kluba kot 
nogom etaše, da brez dobrega, 
strpnega dela in predvsem red
nega treniranja ni uspehov. Ni pa 
seveda še nič izgubljenega in bo 
potrebno najprej počakati na izid 
tekme med Tomažem in Puntarjem, 
ob morebitnem porazu Puntarja pa 
bo potrebno v zadnjem srečanju v 
Ormožu osvojiti vsaj točko.

Franjo Pukart Na vsaki tekmi so lahko člani strel
ja li dvakrat - ali za trening ali za 
oceno. Strelec je  m oral imeti za 
priznanje skupnega rezultata oprav- 
Ijenih pet tekem. Člani so na 
posamezni tekmi streljali pet diabol 
za preizkus in 2 0 za oceno, mladinci 
pa pet za preizkus in deset za oceno.

Tekem in tren ingov se je 
udeleževalo 18 č lanov in devet 
mladincev, ki so skupaj opravili 215 
nastopov. 10. aprila seje  na zadnji

tekmi odločalo o uvrstitvi tako pri 
č lan ih  kot m ladincih . Od 1.000 
možnih krogov za člane je z 876 
zmagal Dušan Žehelj. Za njim seje 
uvrstil Jože Gomboc (822), tretji pa 
je  bil Franc Praznik (8 09 ). Med 
mladinci s ije  Matevž Rihter pristrel- 
jal prvo mesto z 260 krogi od 500 
m ožnih, d rug i je  bil Gorazd 
Podbrežnik (251), tretje mesto pa 
je  zasedel Miha Mekiš (233).

Tomaž Trogar

Lestvica lige za obstanek:
1. Puntar Tolmin 3 300 24:9 (15) 13 (+4)
2. Nazarje Glin IPP-AM Miklavc 3 102 13:19 (-6) 5 (+2)
3. Tomaž Ormož 2 002 8:17 (-9) 0  (+0)

Razpored nadaljevanja končnice:
21.4. Tomaž:Puntar
28.4. Tomaž : Nazarje Glin IPP-AM Miklavc

JU-JITSU KLUB SAMURAJ

Ročnik odlični sedmi na tekmovanju za evropski
pokal Franck Open

V dvorani Inštituta za Judo v Parizu seje v nedel
jo, 9. aprila, končalo dvodnevno tekmovanje za 
evropski pokal French Open. Tekmovanja se je 
udeležilo več kot 320  tekm ovalcev članskih 
kategorij iz enajstih držav, med njimi tudi sloven
ska reprezentanca. Tekmovalci iz Belgije, Franc
ije, Nemčije, Poljske, Švedske, Dominikanske re
publike, Italije, Nizozemske, Španije, Švice in Slov
enije, so se borili za čim boljšo uvrstitev vju-jitsu 
borbah in prikazni tehniki.

Barve slovenske reprezentance so zastopali 
tudi štirje člani Ju-jitsu kluba Samuraj iz Gorn
jega Grada. V kategoriji moških do 77 kg je Gre
g o r Ročnik z o d lo čn o  borbo  po porazu  v 
drugem krogu proti aktualnem svetovnem pr
vaku Šamiju Lousslfu iz Belgije in zmagovalcem

Slovenska reprezentanca s člani Ju-jitsu 
kluba Samuraj

te kategorije, nadaljeval z repasažnimi borbami 
in na koncu osvojil odlično sedmo mesto. Ta 
kategorija je bila ena izmed številčnejših, saj je 
v njej tekmovalo kar 32 najboljših tekmovalcev 
Evrope.

Tekmovanja v Parizu so se udeležili še Andraž 
Drčar v kategoriji do 85 kg, Miha Pančur v kate
goriji do 69 kg in Barbara Virant v kategoriji do 
55 kg. Žal jim  tokrat zaradi velikega števila borcev 
(po 30 v kategoriji), nesreče pri žrebu nasprot
nikov in sojenja v korist francoskih tekmovalcev, 
športna sreča ni bila naklonjena. Kljub odlično 
prikazanim borbam so osvojili naslednja mesta: 
Andraž Drčarje bil 17., Miha Pančur 21. in Bar
bara Virant 12.

Barbara Virant
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Č R NA K R O N I K A

•  OB DENAR
Moziije: 11. aprila je oškodovanec Iz Mozirja obvestil policiste, da gaje 

ogoljufal znani osumljenec. Slednji mu je obljubil, da mu bo priskrbel poce
ni prenosni računalnik, seveda ob prejšnjem plačilu avansa. Od osum
ljenca pa ni prejel niti vračila avansa, še manj pa prenosni računalnik.

Podobnih primerov je v zadnjem času vse več. Policisti zato opozarja
jo občane, da ne nasedajo sladkim obljubam, saj so lahko v nasprotnem 
primeru krepko ogoljufani.

• PRAZNE OBLJUBE
Nazarje: Znana osumljenka je z obljubami po pomoči in hitri vrnitvi de

narja od upokojenke iz Nazarij izvabila kar 1,7 milijona tolarjev. Denarja 
ni vrnila, sledi pa kazenska ovadba na sodišču.

•  ZGOREL OSEBNI AVTOMOBIL
Ljubno ob Savinji: 13. aprila zvečer je v Planini zagorel osebni avto

mobil, Zgorel je v celoti, zažgal pa ga je zaenkrat še neznani storilec.

» POZABIL NA DENAR
Mozirje: Občan je šel v Mozirju na bankomat dvignit gotovino. Očitno 

je bil raztresen, saj je pozabil vzeti denar. Njegovo neprevidnost je izko
ristil neznanec, ki je bil na bankomatu za njim, saj denarja ob oško
dovančevi vrnitvi ni bilo več.

• S KOZARCEM V GLAVO
Luče: V gostinskem lokalu v Raduhi sta se 14. aprila sporekla dva gos

ta. To je šlo tako daleč, da je eden izmed njiju drugemu vrgel v glavo 
kozarec, pri tem pa gaje lažje telesno poškodoval.

•  POTREBOVAL JE PREVOZ
Rečica ob Savinji: 15, aprila zgodaj zjutraj je izpred gostinskega lokala 

v Spodnji Rečici izginil osebni avtomobil znamke renault 5. Z zbiranjem 
obvestil so policisti našli ukradeno vozilo, storilec pa ga je uporabil, ker 
je rabil prevoz.

•  VOZILA POD VPLIVOM ALKOHOLA
Mozirje: Med kontrolo prometa so policisti 15. aprila zgodaj zjutraj 

ustavili voznico osebnega avtomobila. Ker so ugotovili, da je vozila pod 
vplivom alkohola, so ji prepovedali nadaljnjo vožnjo. Te policistove 
odredbe pa voznica ni upoštevala inje hotela nazaj v avtomobil. Zoper 
njo so policisti nato odredili pridržanje do izfreznitve.

• NI JIM OPROSTIL
Rečico ob Savinji: 17. aprila zgodaj zjutraj so bili policisti obveščeni o 

kršenju javnega reda in miru v gostinskem lokalu v Spodnji Rečici. Kr
šitelji so se nato hoteli oškodovancu, ki so ga verbalno napadli, opravičiti 
in so odšli na njegov dom v Varpolje. Občan pa očitno opravičila ni hotel 
sprejeti, saj jih je napadel s sekiro.

• ZASEGLI DROGO
Ljubno ob Savinji, Nazarje: V času zadnjega vikenda so policisti dve

ma občanoma zasegli prepovedane droge. To seje zgodilo na Ljubnem 
in v Nazarjah. Najdeno je bilo sicer zaseženo, žal pa je prepovedanih 
drog tudi na našem območju vse več.

?o O B EBNE S T O fi,,,^

Tel.: 03/700-14-85, Gsm: 041/613-269

R O P O T A R  Iv a n  s .p . j
_______________________________ ŠEMPETER, starovaška ul. 18_______________________________ j

Pošteno, delovno in  skromno si živela, 
bogastva n iko li nisi si želela.
Imela težko si življenje, 
a zdaj m in ilo  je  trpljenje.
Srceje omagalo in  dih je  zastal, 
v srcih naših, draga mama in  stara mama 
p a  spomin nateza vedno bo ostal.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame in stare mame

M a r i j e  V I S O Č N I K
(3.9.1924 -  11.4.2006)

Zahvaljujemo se vsem, ki ste kar koli pomagali na njeni zadnji poti. 
Hvala gospodu župniku, pogrebcem, pevcem, govorniku za poslovilni 
govor.
Hvala za darovano cvetje, sveče, svete maše in izražena sožalja.

Domači

M O R A N A  P O G R E B N A  S L U Ž B A ,  C V E T L IČ A R N A

Aleksander Steblovnik s.p. Parižlje 11 c Braslovče

Telefon: 7000-640
D e ž u r n e  s l u ž b e

ZDR AV STVEN O  D EŽUR STVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob 
sobotah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako vel
ja tudi za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva 
so možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

VETER INA RSKO  DEŽURSTVO

Veter, postaja Moziije, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21. 
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazniki: 
od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31. 
Ambulanta za male živali: dopoldne: od 7. do 8.30; popoldne: od 16. do 17. 
ure, vsak dan razen sobote, nedelje, ob praznikih in dan pred prazniki.

D EŽUR NA S LUŽBA ELEKTRO CELJE

Dežurna služba izven delovnega časa:
041/387-034 (Nadzorništvo Nazarje)
041/387-032 (Tehnična operativa Šempeter)
Med delovnim časom od 7. do 15. ure pokličite:
839-00-10 -  Nazarje, 70-33-160 -  Šempeter, 420-12-40 - Celje.

D EŽURNE SLUŽBE KO M U N A LN IH  PODJETIJ

Dežurna sitsiba na javnih vodovodih na številki GSM 041621950. 
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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Tja na kolesih, 
nazaj pa ne

Trije prijatelji se z avtomobi
lom odpeljejo na ribolov. Šofer 
omeni: “Ja, fanta, nazaj bosta 
morala pa peš.”

Eden se posmehne: “Kaj 
misliš, da se boš vračal s pol
nim avtom rib, ali kaj?”

“Ko grem jaz Jovit, vedno 
nekaj ujamem! Če ne bodo 
ribe, bodo pa avtoštoparke.”

Sam o Sp rožilec

Mokra
preverba

Zgodilo se je neverjetno. 
Ivko in Jožko sta oba skupaj 
ujela eno ribo. Lipan je zagra
bil dva trnka hkrati. Domov 
sta prišla oba mokra. Njuni 
ženi nista mogli razumeti, za
kaj.

“Metala sva kovanec, da bi 
s srečnim izborom določila, 
komu pripada riba,” pove Jož
ko.

“Jožko ga je vrgel v zrak,” 
pove Ivko.

“Padel mi je v vodo,” prizna 
Jožko.

“Jožko se je potopil v vodo 
in tako ugotovil, daje kovanec 
obrnjen s številko navzgor.”

“In zakaj si potem moker 
tudi ti?” vpraša Ivka njegova 
žena.

"Kar nisem mogel verjeti in 
sem se šel na dno reke 
prepričat še sam.”

“Skoda za trud, Ivko. Sedaj 
nimaš ne ribe in še moker si,” 
ne more verjeti Ivkova žena.

“Ni res. Jožko je povedal po 
pravici. Številka je bila zgoraj, 
torej riba pripada meni.”

Hugo M ušnik

Po meri dogodka
“S čim si se zameril Lidiji?” 

Jure vpraša ribiškega tovari
ša Slavka, ko vidi, da njuna 
kolegica kuha mulo ob reki.

“Zadnje, kar sem ji rekel, je 
bilo: -Ti imaš pa majhne...”

“To si rekel tako lepi ženski, 
kot je Lidija?!”

“Nisem si mislil, da so žen
ske tako občutljive na to. Saj 
jih imaš ti tudi. Kaj morem, če 
danes edini vlečem velike ribe 
izvode.”

Strahopetnost 
je hčerka 

previdnosti
“Si slišal za tisto zgodbo, ko 

je riba ribiča potegnila za 
sabo in ga več dni niso našli?” 
vpraša Adi kolega. “Zato se 
jaz za vsak slučaj vedno 
privežem k drevesu.”

“Aja, mislil sem, da zato za 
vsak slučaj loviš zgolj ob 
plitkih potokih.”

Ribolov na roke
Katra je šla s Cenom prvič 

na ribolov v upanju, da bosta 
počela še kaj drugega. Nista 
minila dva trenutka, že ji je 
spodrsnilo in je padla z brega 
v reko. Cene jo je poskušal 
ujeti, pa je ob tem spodrsnilo 
še njemu.

Nizvodno sta lovila ribe dva 
izkušena ribiča. Mimo njiju tok 

reke najprej prinese 
Katro, ki si ogleduje, 
kje bo najlažje izplava
la ven. Možakarja se 
začudeno spogledata, 
nakar mimo priplava 
še Cene.

“Ali kaj prijemljejo?” 
ju mirno vpraša.

“Prijemljejo, prije
mljejo,” odvrne ribič, ki 
je prvi prišel k sebi od 
začudenja. “Ampak 
tako velike, kot je tebe 
potegnila v vodo, na 
žalost še ne.”

Le ka j m i je  še tega treba! Bolje b i 
bito, če b i ostala doma in p letla !

r

Cvetke to kopriv ?

MODNI FRIZER
Direktor gornjegrajskega komunalnega podjetja Jože Poznič: 

»Pravzaprav m ije žal, da se nisem šel učitza frizerja. V Gornjem Gradu 
je toliko raznolikih koštrunov potrebnih friziranja, da bi mi župan 
gotovo podelil častni doktorat prvega občinskega modnega frizerja.« 

(PRAKSA NA LASTNI GLAVI PRESS)

OPOZORILO
Poveljnik Savinjsko-Šaleške gasilske regije Franc Finkšt (levo): 

»Resno te opozarjam, da te bom razrešil po elektronski pošti, če še 
samo eno zineš čez novinarske lešinarje.«

Poveljnik Gasilske zveze Zgornje Savinjske doline Boštjan Cigale: 
»Z vsem dolžnim spoštovanjem do omenjenih ti obljubim, da do kon
ca mandata ne bom odpiral tvoje elektronske pošte.«

(EVANGELIJ PO PREDSEDNIKU DRŽAVE PRESS)

PREMALO VPLIVNI
Podžupan mozirske občine Jože Grudnik (desno): »Res smo napeli 

vse sile, vendar papež ni uslišal želje županov, da bi bila škofija vGorn- 
jem Gradu.«

Dekan gornjegrajske dekanije Martin Pušenjak (v sredini): »Res 
nekoliko neprijetna zadeva, če pomislim, da tudi celjski škof ni iz naših 
krajev.«

Rečički župnik Ferdinand Luknar: »Bog nam daj moči, da bi se nam 
po rečičkem vzoru uspelo osamosvojiti.«

(ZGODOVINA SE MORA PONOVITI PRESS)
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MINI SLOVARČEK:
ARELAT- srednjeveško kraljestvo Burgundija 
PRIAP- Grško- Rimski Bog plodnosti 
ANTAS- nogometni stadion Porta 
LAVSA- otok v Kornatih 
VALANDOVO- mesto v Makedoniji 
TEKSAS- lokal, kjer vlada neredPortal Savinjska doliae

D a rilo , k i n ik o li ne izgub i vrednosti. 
Čudovit n a k it je  več ko t prim erno d a rilo  za

BIRMO,
p r v o  o b h a j il o ,

MATURO, ROJSTNI DAN,
RAZNE O BLETN IC E,...

V  mesecu m aju  
vam  nudim o 5 %  popust!

V e lika  izb ira  srebra  in  p erl. 
NOVO: n a k it iz o p le m e n ite n e g a  je k la

19". sobota: 8"’ -12” D obrodošli v  Z la ta rs tv u  K o žic !



Napovednik
•  Petek (21. april), ob 16.00. Galerija knjižnice Mozirje

Predstavitev zbirke Slap 7____________________________
•  Petek (21. april), ob 19.00. Galerija Mozirje

Otvoritev razstave ustvarjalcev Krajevne skupnosti Možine
•  Sobota (22. april), ob 9.00. Mozirski trg

Akcija ob dnevu zemlje: Ohranimo mozirsko lipo čisto!
•  Sobota (22. april), 14.00. Mozirski gaj

Blagoslov konj in plezanje na mlaj____________________
•  Sobota (22. april), ob 19.00. Kulturni dom Ljubno

Srečanje ljudskih godcev in pevcev ____________
•  Sobota (22. april), ob 19.00. Kulturni dom Rečica ob Savinji

Območna in medobčinska revija odraslih pevskih zborov
•  Sobota (22. april), ob 20.00. Farna cerkev v Mozirju

Nastop pevske skupine Glorija________________________
•  Sobota (22. april), ob 20.00. Župnijska cerkev Luče

Velikonočni koncert Godbe Zgornje Savinjske doline
•  Sobota (22. april), ob 20.00. Kulturni dom Mozirje

Komedija Klinika Tivoli_______________________________
•  Sobota (22. april), ob 20.00. Kulturni dom Gornji Grad

Komedija: Nekaj dragega in popolnoma neuporabnega
•  Nedelja (23. april), ob 15.00. Parkirišče za cerkvijo v Mozirju

10. družinsko p e t j e _______________ _______________
•  Nedelja (23. april), ob 16.00. Farna cerkev Nova Štifta

Velikonočni koncert Godbe Zgornje Savinjske doline
•  Torek (25. april), ob 17.00. Knjižnica Mozirje

Pravljična ura za otroke: Franček odpusti ___________
•  Torek (25. april), ob 18.00. Dom kulture Nazarje

Predavanje o srčno-žilnih obolenjih_____________
•  Torek (25. april), ob 19.00. Knjižnica Mozirje

Predstavitev knjige Generalov let ____  __________
•  Sreda (od 26. aprila dalje), od 8.00 do 20.00. Mozirski gaj

Razstava vrtca Mozir je _________________________
•  Sreda (26. april), ob 17.00. Mozirje

Prva družabna rez potomke mariborske stare t r t e ____

ŽIVALI -  PRODAM
Prodam telico simentalko, brejo 9 mesecev; 
tel. 583-22-50.
Prodam kravo simentalko, 6 mesecev breja 
pri 3. teletu; tel. 584-34-85.
Prodam burske kozice -  redovniške za nad
aljnjo rejo -  ugodno; tet 584-46-36, gsm 
031/560066.
Prodam bikca simentalca; tet 583-51-15. 

ŽIVALI -  KUPIM
Kupim kravo, bika, telico, teličko za zakol in 
bikce za nadaljnjo rejo; gsm 031/533-745. 
Kupim teden dni stare bikce mesnate pasme 
po 1.000 sit/kg in 300 -  400 kg. bika; gsm 
031/676833.

DRUGO -  PRODAM
Prodam fantovsko obleko in srajco za ob

hajilo -  5.000 sit; tel. 584-17-10.
Prodam preklje za fižol; gsm 041/533-658. 
Prodam odjemalec silaže za ležeči silos, 
priključek na traktor in puhalnik za seno; 
gsm 031/348-641.
Prodam ovalno mizo -  jesen, 60 x 150 cm -  
ugodno; gsm 031/387-164.
Prodam letne gume 'debica', 165 x 65 x 14 ", 
za elio, rabljene 3 mesece (kot nove), cena 
2.500 sit/kom. Nujno!; gsm 031/307-945. 
Prodam seno; gsm 031/443-411.
Okrogle silažne bole in senene kocke 1. ko
šnje ugodno prodam; tel. 838-50-21, gsm 
041/987-662.
Prodam toplotno črpalko, katera se prigra- 
di na obstoječ bojler; gsm 031/432-180. 
Prodam tračno žogo; gsm 040/344-515. 
Ugodno prodam fantovsko obleko za prvo 
obhajilo s čevlji; gsm 031/535443 -  popol
dan.

Prodam seno v kockah in retuzi; gsm 041 /  9sm 031/751-703.________
793-742. Prodam nissan mikra, letnik 93; tel. 583-11-

27.

Ugodno prodam hyundai poni, letnik 94;

MORDA STE ISKALI PRAV TO

RTV SER V IS  PURNAT
Hitro in kvalitetno popravilo vseh znamk televizorjev in radio apara

tov. Purnat Zdenko, tel. 83-83-000.
RTV In knjigovodski servis, Zdenko Purnat s.p., Novo Naselje 43,3342 Gornji 

Grad,
KMETJE, GOZDARJI

Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. 
BRLEČ, tel. 041 /606 -376 .

Brleč Jakob s.p. - Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 
gradbena dela, Nožice, Pionirska ulica 25,1235 Radomlje.
TV SER V IS  IN PRODAJA TELEVIZORJEV  

Nudimo vam popravilo BTV Eveiux in Gorenje ter prodajo BTV Eve- 
lux in SAT anten ter servis anten. Prašnikar s.p., 03/584-51-94.

Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elettro aparatov in naprav na 
terenu, Spodnje Kraše 30,3341 Šmartno ob Dreti.
STEKLARSTVO BENDA

Izdelava termoban stekla, velika izbira stekla, brušenje, vrtanje, 
fazatiranje, ogledala, uokvirjanje slik, montaža itd. Tei. 03/839-45- 
10, Gsm 031/302-121.

BENGIAS, d.o.o., Loke 33,3330 Mozirje.
P O S EK  IN SPRAVILO LESA  

Opravljamo posek in spravilo lesa do kamionske ceste po ugodni 
ceni. Gsm 0 5 1 /4 27 -3 50 , tel. 03 /584-51 -84 .

Jani Trans, d.o.o., Spodnje Kraše 11, 3341 Šmartno ob Dreti.
ŠKRŽAT d.o.o.

Obnova in klesanje črk na pokopališču, obnova starih obstoječih 
nagrobnih spomenikov. Gsm 031/814-157 in 041/841-561.

Škržat d.o.o., Dobrovlje 31,3314 Braslovče.
KERAM IČARSTVO

Iščete ustrezno rešitev in kvalitetnega izvajalca? Pokličite 0 41 / 
4 83-692 , tel. 0 3 /8 3 8 -8 1 -3 3 .

A. Artus, Alojz Fužir s.p., Varpolje 14,3332 Rečica ob Savinji. 
ŠIVILJSTVO MONROE

Šivanje po meri -  birme, obhajila, poroke... Preoblačenje gum
bov. Gsm 041 /720-571 .

Nataša Forštner s.p. Prešernova 7,3330 Mozirje.
MIZARSTVO ČA SL

Izdelujemo kvalitetna masivna notranja in zunanja vrata po naroči
lu. Tel. 0 3 /8 3 9 -4 6 -0 9 , gsm 070 /711-146 .

Rajko Časi, s.p., Prihova 46, 3331 Nazarje.
NUDIMO DOBRO PLAČANO DELO  

natakarice v pizzeriji, lahko je tudi študentka. 041/724-522 -  Ag- 
ica.

Panateam d.o.o., Šmartno ob Dreti 70,3341 Šmartno ob Dreti.
GRATING -  GRADNJA PO VAŠI ŽELJI 

Gradnja, rekonstrukcije, adaptacije, fasade -  toplotno izolacijske, 
ureditev okolice...

Grating Muhič Fahrudin s.p., Ter 69, 3333 Ljubno ob S., gsm 041/573-971. 
POTREBUJETE P ES E K , GRAMOZ ALI MORDA 
ZEM LJO ?

Nudimo vam pesek za zidavo, omet in beton, drobljenec za drenaže 
ter gramoz za ceste, zemljo za ureditev okolice; gsm 041/651-196.

Terezija Burja s.p., Ter 69, 3333 Ljubno ob Savinji.

NEPREMIČNINE
V Gornjem Gradu kupim hišo; gsm 041 /281- 
368.

VOZILA -  PRODAM
Prodam peogeot 206, 1,4, srebrn, letnik 
2004 -  ugodno; gsm 041/369-679.
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P v c  o k n a ,  v r a t a ,  z i m s k i  v r t o v i ,  s e n č i l a  

A K C IJ A : b r e z p la č n a  v g r a d n ja  o k e n  in  v r a t !
Akcija velja za PVC stavbno pohištvo. Velja do preklica.

SIMER d.o.o.. Ipavčeva 22, 3000 Celje, tel 03/42 55 800, e-mail:info@simer.si
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K j e r k o l i  in  k a d a r k o l i .

M i x x o

S paličnim mešalnikom M ixxo lahko delate kjerkoli, tudi tam, kjer ni vtičnice -  brez 

najmanjše izgube zmogljivosti. Litij-ionske baterije zagotavljajo 100% moč do zadnje 

sekunde ter so po kratkem polnjenju zopet popolnoma pripravljene.
BOSCH
Invented for life
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